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نگاهی به عملکرد موفق شهردارقم ؛

چگونه»سقائیاننژاد«
محبوبمردمقمشد

امیرآبادی در نشست با مدیرعامل شرکت آبفای استان قم:

 توزیع آب در تمام مناطق قم عادلانه باشد

تنها یک مقایسه اجمالی بین سطح خدمات ارائه شده 
با  تغییرات متعدد صورت گرفته در سیمای شهری قم  و 
تا  کافی است  نه چندان مطلوب مدیریتی گذشته  دوران 
دلیل ابراز رضایت و علاقه مردم را برای ادامه حضورشهردار 
روزگاری  در  نژاد  سقائیان  دکترسیدمرتضی  دریافت.  قم 

مسئولیت شهرداری ورشکسته قم را پذیرفت که شهر با 
انبوهی از پروژه های بن بست خورده، نیمه کاره و معضلات 
پیچیده مواجه شده بود، لیکن سه ویژگی خاص، عملکرد 
او را از همکاران سابق خود متمایز کرد و باعث شد رضایت 
عجیب عمومی همشهریانی را در پی داشته باشد که این 
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مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم مطرح کرد :

ایجاد ساختار نوین روابط عمومی علمی
 در شهرداری قم

توجه به ابعاد گسترده ارتباطات و رسانه در جهت جذب سرمایه اجتماعی

6

8
نگاهی به فعالیت های ورزشی مرحوم دکترحسین عبداللهی؛

فوتبالیستیتکنیکی،مدیریتوانمنددرعرصهفوتبال

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اقدامات 
علمی  و  نوین  ساختار  ایجاد  جهت  در  را  کل  اداره  این 
انجام  باهدف  برای حوزه روابط عمومی در شهرداری قم 

جذب  درزمینهٔ  به ویژه  تعریف شده  اهداف  و  مأموریت ها 
سرمایه اجتماعی تشریح کرد. مهدی کلانترزاده ظهرروزسه 
شنبه در نشست رسانه ای هم زمان با ۲۷ اردیبهشت روز 

عکس:محمدعلیجلالی

 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
 در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی به شرکتهای واجد شرایط واگذار نماید.

-شرایط: 
-مبلغ هزینه خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 1006657273 بانک شهر به نام سازمان زیباسازی 

بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد(
-نوع ضمانتنامه شرکت در مناقصه پروژه های فوق یک یا ترکیبی از ضمانتنامه های ذیل قابل ارائه می باشد:

1-ضمانتنامه بانکی دروجه کارفرما )با حداقل سه ماه اعتبار(
شبا   شماره  به   100787567196 حساب   شماره  به  نقد  وجه  واریز  فیش  اصل  ارائه   -2

IR480610000000100787567196 بانک شهر به نام سازمان بهسازی زیباسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
3-مطالبات بلوکه شده پیمانکار 

 -پیمانکاران می بایست دارای رتبه پنج ابنیه  باشند.
-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

-سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
-سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.

-حداکثر مهلت خرید اسناد مناقصه و ارائه بسته های پیشنهادی قیمت تا 10 روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.
-مبلغ پیشنهادی می بایست از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم گردد.

-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد 
خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه می گردد.

-طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
-طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه تعدیل تعلق نمی گیرد.

-هزینه درج آگهی ها بر عهده برنده مناقصه می باشد. 
- محل توزیع اسناد: 

- حضوری: قم- خیابان 19 دی – نبش کوچه 24 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
- محل تحویل پاکات: 

قم- خیابان 19 دی – نبش کوچه 24 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
مهلت توزیع و دریافت اسناد مناقصه : از روز سه شنبه مورخ  1401/0۲/۲۷  لغایت پایان وقت اداری روز یک شنبه مورخ 

1401/03/09 می باشد.
جلسه بازگشایی پاکات در روز چهارشنبه مورخ 1401/03/11 ساعت 10:00 در سازمان بهسازی و نوسازی اطراف 

حرم مطهر برگزار می گردد.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت اول(

 1319593  شناسه اگهیروابط عمومی سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر

شهرداری قم 
در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به 

متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید. 

1-متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی 
peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.

)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام 

کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  دو شنبه  مورخ   1401/03/0۲ لغایت روز سه شنبه  مورخ  1401/03/10 تا 

ساعت 14:00
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  دو شنبه  مورخ 1401/03/0۲  لغایت  روز  دو شنبه  مورخ 03/16/ 1401تا 

ساعت 14:00
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء 

اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104482 – 025 و سوالات عمومی 
با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104335- 025 تماس 

حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، طبقه 

ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت ۷:30 الی 

14:00و روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 است.

آگهی مزایده  عمومی ) نوبت اول(

    WWW.QOM.IRاداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم

  

رضوان  بوستان  کامل  تکمیل  برای  گفت:  قم  شهرداری  یک  مدیرمنطقه 
این  تأمین  تومانی است که در حال حاضر  بالغ بر 80 میلیارد  به بودجه ای  نیاز 
مجید  اجراست.  حال  در  یک  فاز  همین  اولویت  که  داشته  مشکلاتی  اعتبار 
محمدرضاخانی ، با اشاره به آخرین وضعیت احداث بوستان رضوان در منطقه یک 
شهری قم اظهار داشت: این بوستان در 3 فاز طراحی شده که فاز نخست آن برای 
توسعه پیاده راه ها، مسیر دوچرخه سواری و امور زیربنایی در حال انجام است. وی 
با بیان اینکه این بوستان جنگلی است، خاطرنشان کرد: کاشت درختان در این 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: طی سال های اخیر بخش 
صنعت قم با رشد خوبی از نظر کمی مواجه بوده است  و اکنون زمان آن است که در 
کنار این بُعد به موضوع عمق بخشی به فعالیت های صنعتی در استان نیز توجه 
شود.  اکبر ابدالی اظهارداشت :افزایش تعداد واحدهای صنعتی، تنوع محصولات 
تولید شده و نیاز کارخانه ها به نیروی انسانی همه نشان از آن دارد که بخش صنعت 
قم از نظر کمی با رشد چشمگیری مواجه شده و اکنون نیاز است که علاوه بر آن 
به بحث عمق بخشی به فعالیت های صنعتی در استان به صورت ویژه توجه شود.

مدیرمنطقه یک شهرداری قم :
تکمیلبوستانرضواننیازمند۸۰میلیاردتوماناعتباراست

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم تاکید کرد :
تقویتزیرساختهایلازمبرایگسترشفعالیتهایصنعتی
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ابراهیم رزاقی اقتصاددان:
پرداختیارانه۴۰۰هزارتومانی

تورمزاست
یــک اقتصــاددان بــا بیــان 
اینکــه پرداخت یارانــه 400 
هــزار تومانــی خــود تــورم زا 
اســت،گفت :این تصمیمات 
نابــودی  باعــث  اقدامــات  و 
قربانی های فقر خواهد شد. آیا 
دولت برنامه ای برای شــرایط 
زندگی 60 میلیون ایرانی پس 
2از این افزایش قیمت ها دارد؟ 

رئیس قوه قضاییه:
مشکلقاچاقکالابایداساسی

وریشهایحلشود

5 2

دستوررئیس جمهور:
مانعتراشانازرونداجرای

نهضتملیمسکنبرکنارشوند
رئیس قوه قضاییــه گفت: پدیده 
شــوم قاچاق یکــی از موانع اصلی 
رونــق و جهــش تولید در کشــور 
است و ضروری است این مشکل، 
اساســی و ریشــه ای حــل شــود. 
والمســلمین  حجت الاســلام 
بــا  اژه ای در نشســت  محســنی 
اعضای هیئت رئیسه کمیسیون 
اصــل 90 مجلــس، بــا تاکیــد بــر 

جلســه  در  جمهــور  رئیــس 
شورای عالی مسکن به وزرا دستور 
داد کســانی که در دســتگاههای 
دولتــی بــرای اجرای تعهــد های 
دولت تــلاش نمی کننــد در بدنه 
دولت نباشــند. به گــزارش پایگاه 
اطلاع رســانی ریاست جمهوری، 
آیــت الله ســید ابراهیم رئیســی  
روز سه شــنبه در سومین جلسه  2

شناسه آگهی:13180۷0

پیکر استاد فاطمی نیا در حرم کریمه اهل بیت)ع( آرام گرفت؛

وداع باشکوه مردم قم با عالمِ واعظ



چهارشنبه-28 اردیبهشت ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25501

کتاب و دغدغه هایی که 
همچنان باقی است

نکات زیر را سال 1396 با یکی از رسانه ها مطرح 
در  است.  ما  فرهنگی  روز  مسئله  هم  هنوز  که  کردم 

ارزیابی اقدامات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و معاونت فرهنگی و سایر نهادهای 
زیرمجموعه این وزارت خانه در افزایش سرانه مطالعه در کشور نکاتی مد نظر است. 
ازجمله نکاتی که دوستان ارشادی ما باید آن را باور کنند و بدان اهتمام ورزند این 
است که تقسیم وظایف در دولت به معنای شکل گیری وزارت خانه هایی بی ارتباط با 

هم همچون جزایری دورافتاده از هم نیست.
وزارتخانه های مختلف در عین استقلال در وظایفی اشتراک دارند و همگی باید با 
هم اقتصاد، سیاست، فرهنگ و ...را در مسیر پیشرفت سامان دهند. ازجمله وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی به عنوان متولی فرهنگ که درمقابل نهاد قانون گذار مسئول 
برنامه داشته  است، موظف است در نقشه راه خود برای همه بخش های دولت 
باشد و در اجرای این برنامه ها از همه ظرفیت های فرهنگی خصوصا کتاب به خوبی 
استفاده کند. هرچند موضوع کتاب و کتاب خوانی دغدغه همواره فرهیختگان و 
مسئولان فرهنگی جامعه ما بوده است، اما علی رغم بیان همواره این دغدغه چه از 
سوی کارگزاران حوزه فرهنگ و کتاب و چه از سوی آن ها که در این زمینه مسئولیت 
مستقیمی ندارند، اما برای رفع این دغدغه تاکنون هیچ آستینی به جد بالا زده نشده 
است؛ لذا کتاب کماکان با مشکلاتی از قبیل تولید متناسب با نیاز و علاقه مخاطب، 
تبلیغ و معرفی، توزیع و عرضه و لاجرم کمی مخاطب رو به رو است. اما درمورد اینکه 
برای رفع این دغدغه چه باید کرد، به نظرم آنها که مسئولیت مستقیم این کار بر 
دوششان است – به شرط این که خود، ضرورت یک اقدام مستمر و جدی را قبول 
داشته باشند-، با یک همت والا می توانند با بهره گیری از ظرفیت های پژوهشی و 
کارشناسی کشور و بر همین مبنا با اصلاح قوانین و رویه های موجود الزاماتی برای 
همه وزارت خانه ها، نهادها و سازمان هایی که می توانند در این زمینه نقش آفرینی 
کنند به وجود آورند تا در یک حرکت موزون و هماهنگ در یک بازه زمانی تعریف شده 

کم کم شاهد تغییر مثبت در رویکرد به کتاب و کتاب خوانی ایجاد شود.
درباره این که چرا امروز وضعیت مطالعه در جامعه ما مطلوب نیست و چرا علیرغم 
اینهمه تلاش از برپایی نمایشگاه های کتاب و فرصت های دیگری که برای ایجاد 
دسترسی و عرضه کتاب به بهای اندک و همچنین برگزاری جشن ها و جشنواره ها 
آمار سرانه مطالعه تغییر نمی کند و مهمتر از آن شاهد رشد فرهنگی و اخلاقی ناشی 
از مطالعه کتاب درجامعه نیستیم، سخن بسیار گفته شده و هر کس بنابه مطالعات و 
یا تجربه شخصی فرمولی را پیشنهاد داده و می دهد؛ اما حقیقتاً این وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی به عنوان محور تلاش های حوزه فرهنگی است که باید با استفاده از 
همه این بررسی ها و پیشنهادها به نقشه راهی برسد و همانطور که قبلًا اشاره کردم در 

یک حرکت هماهنگ اجتماعی به حل این مسئله بپردازد.
افزون بر مطالب فوق برخی از دلایل که تاکنون کارشناسان و صاحب نظران آن ها 
را موجب پایین بودن سطح مطالعه درجامعه برشمرده اند؛ عبارتند از: قرار نگرفتن 
توضیح  آموزشی؛  برنامه های  در  تربیتی  اهداف  از  یکی  عنوان  به  کتاب خوانی 
اینکه اگر هدف از آموزش، پرورش باشد، در فرایند آموزش یاد دهنده و یادگیرنده 
هردو فعال خواهند بود. این فعالیت مستلزم تغییر رویکرد آموزش و تقویت روحیه 
جستجوگری برای کشف حقیقت در یادگیرنده خواهد شد و لاجرم کتاب به عنوان 

یکی از منابع کسب معرفت محل مراجعه بیشتر یادگیرنده خواهد شد.
سردرگمی نویسنده و ناشر و متولیان دولتی نشر درباره بایدها و نبایدهای حوزه 
کتاب. به هرحال آن کس که به کتاب مراجعه می کند، درپی یافتن گمشده ای یا به 
دنبال کشف راز و رمزی در وجود خویش یا جامعه و یا عالم هستی است. اگر کتاب 
نتواند با بیانی شیوا و متقن موضوع را برای او بیان کند، طبعاً نمی تواند به عنوان یار 
تنهایی ها راهی در دل او بازکند تا بخشی از اوقات شبانه روز خود را با آن به سر کند. 
خوب است متولیان امر در قالب یک پیمایش ببینند امروز کتاب در جامعه ما چقدر با 
سؤالات و دغدغه های اساسی مردم به ویژه نوجوانان و جوانان ارتباط دارد. نویسنده 
تا مخاطب خود و دغدغه های فکری او را به خوبی نشناسد و البته خود نیز حکیمی 

آگاه و نسخه شناس درد و دغدغه او نباشد، چگونه می تواند برای او بنویسد.
هم شناخت مخاطب و هم تبیین و تحلیل آن چه درقالب متون تحقیقی و چه در 
قالب متون ادبی نیاز به مقدماتی از منظومه معرفتی دارد که آن کس که دست به قلم 
می برد تا راه را به دیگران نشان دهد تا با این مقدمات آشنا نباشد، چگونه می تواند 
راهنمای دیگران شود. برخی، از متولیان دولتی که کار ممیزی کتاب را برعهده دارند 
گله می کنند که ممیزی چرا؟ هرچند ممکن است ممیزی امروز از کاستی هایی 
برخوردار باشد، اما آیا مردم از دولتی که برسرکار آورده اند انتظار ندارد که همانطور که 
از مرزهای جغرافیایی میهن او حفاظت می کند، مراقب مرزهای فرهنگی و اخلاقی 
جامعه نیز باشد؟! همانطور که هر برگه در دستی نمی تواند و نباید نسخه شفابخش 
درد برای مردم بنویسد؛ بلکه باید طبیبی دانش آموخته و کارآزموده باشد تا هم درد را 
به خوبی بشناسد و هم راه درمان را، آن کس که قصد نوشتن برای درمان آلام روحی 

بشریت دارد نیز باید انسانی دانش آموخته و کارآزموده باشد.
افزون بر مطالب بالا که بیشتر ناظر بر محتوا بود از مسائلی چون ضعف اطلاع رسانی 
و فقدان شبکه توزیع قدرتمند و کم بودن مراکز دسترسی به کتاب به عنوان عوامل 

مؤثر برای بی اقبالی به کتاب نام برده می شود.
* رئیس اسبق سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران

 

نگاهی به عملکرد موفق شهردارقم ؛

چگونه»سقائیان نژاد«
محبوب مردم قم  شد

ارائه  بین سطح خدمات  تنها یک مقایسه اجمالی 
شده و تغییرات متعدد صورت گرفته در سیمای شهری قم با دوران نه چندان مطلوب 
مدیریتی گذشته کافی است تا دلیل ابراز رضایت و علاقه مردم را برای ادامه حضور  
شهردار قم دریافت. دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد در روزگاری مسئولیت شهرداری 
ورشکسته قم را پذیرفت که شهر با انبوهی از پروژه های بن بست خورده، نیمه کاره و 
معضلات پیچیده مواجه شده بود، لیکن سه ویژگی خاص، عملکرد او را از همکاران 
سابق خود متمایز کرد و باعث شد رضایت عجیب عمومی همشهریانی را در پی 
داشته باشد که این روزها به سختی رغبتی به تمجید از مسئولی را از خود نشان می 
دهند و این نمود بارزی از آن است که دیدگان مردم، کار خوب را می بینند و برای آن 

ارزش قائل هستند. 
توانایی انجام کار تیمی و استقرار مدیریت یکپارچه و شبکه ای قابل قبول در راس 
16 سازمان ذیل شهرداری قم، مهمترین ویژگی مدیریتی شهردار قم بود به نحوی که 
پشتیبانی شبکه ای سازمانها از یکدیگر در انجام  وظایف و مسئولیتها و ارتقاء راندمان 
مدیریتی و حصول هم افزایی بین سازمانی را می توان به عنوان یکی از رموز اصلی 

موفقیت وی نامبرد.
سقائیان به عنوان یک مدیر کار بلد و متخصص از انتصاب مدیران قوی و کارشناس 
که بعضا خودشان در حد یک شهردار توانایی داشتند، واهمه ای نداشت و بدین گونه 
توانست تغییرات ساختاری مثبتی در هر یک از سازمان های شهری به وجود آورد و با 

زعامت صریح خود پویایی بی سابقه ای را در بدنه هر کدام  از آنها ایجاد کند. 
اقناع، مدیریت و جلب نظر شورای شهری که در بین آنها بعضا افرادی بوده اند که 
از دانش و بینش مسائل مدیریت شهری بی بهره و اغلب درگیر منافع کوتاه و بلند 
مدت سیاسی خود بودند، هنر می خواست و سقائیان نژاد به خوبی واجد این هنر 
بود. شهردار قم ضمن اینکه توانست تا حدود قابل قبولی در مقابل تحمیل و زیاده 
خواهی های برخی افراد صاحب نفوذ و مدعی مقاومت کند با استقرار شبانه روزی 
در طبقه هفتم  ساختمان شهرداری مجالی برای انتقاد و نقد منفی از خود برجای 
نگذاشت و منتقدان خود را به گونه ای مغلوب کرد که به ناچار و دست خالی به شکوه 

از ابراز مواضع شخصی و مسائل خانوادگی وی بپردازند.
امروز قم توانسته از پیچ دشوار اهمال های گذشته مدیریت شهری عبور کند و 
در توسعه پایدار فضای سبز شهری، استاندارد سازی ایستگاه های آتش نشانی، 
گسترش محورهای عبور و مرور و رفع گره های ترافیکی، مدیریت بروز پسماند تا حد 
بازیافت کامل و... در بین کلان شهرها خودی نشان دهد و مطمئنا ادامه این روند 

خطیر با حضور مدیرانی کاردان مانند دکتر سقائیان  نژاد مهیا خواهد شد.
کنشگر اجتماعی و کارشناس برنامه ریزی محیط زیست

اخبار

پیکر استاد فاطمی نیا در حرم کریمه اهل بیت)ع( آرام گرفت؛

وداع باشکوه مردم قم با عالمِ واعظ

پیکر مطهر آیت الله سید عبدالله فاطمی نیا عصر سه شنبه بر روی دستان مردم قم 
تشییع و در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( آرام گرفت.

براساس این گزارش، مراسم تشییع پیکر این عالم ربانی و استاد برجسته اخلاق،  عصر 
روزسه شنبه با حضور گسترده مردم مؤمن و ولایی شهر مقدس قم از مسجد امام حسن 

عسکری)ع( به سمت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( برگزار شد.
علاوه بر حضور ده ها هزار نفری مردم در مراسم تشییع پیکر، شخصیت های علمی 
دفتر  رییس  عراقی  محمدی  والمسلمین  حجت الاسلام  جمله  از  مسئولان  برخی  و 
مقام معظم رهبری در قم، آیات و حجج اسلام، مدرسی یزدی، خاتمی، کعبی و...، 
سردار موحد فرمانده سپاه قم، محمدحسین کشکولی مدیر شبکه قرآن سیما، احمد 
حاجی زاده معاون سیاسی امنیتی استاندار قم، عباس ذاکریان فرماندار قم و... حضور 
داشتند. پس از این تشییع باشکوه و اقامه نماز توسط  آیت الله سبحانی از مراجع عظام 
تقلید، پیکر مطهر استاد فاطمی نیا در حرم مطهر بانوی کرامت)س( به خاک سپرده شد.

پیکر این عالم وارسته صبح روزسه شنبه  نیز از مقابل دانشگاه تهران تشییع و سپس به 
قم انتقال داده شده بود. مقام معظم رهبری و شخصیت های مختلف سیاسی و علمی، با 

صدور پیام های جداگانه، ارتحال مرحوم آیت الله فاطمی نیا را تسلیت گفتند.
شب گذشته به مناسبت ارتحال و گرامیداشت استاد اخلاق فقید مرحوم آیت الله 

فاطمی نیا، مراسمی در مسجد اعظم قم در جوار حرم حضرت معصومه )س( برگزار شد
یادآور می شود، رهبر معظم انقلاب، حضرت آیت الله خامنه ای نیز شب گذشته بر پیکر 
این استاد اخلاق اقامه نماز نموده است.آیت الله فاطمی نیا از اساتید صاحب نام اخلاق 
در سال 1325 در تبریز چشم به جهان گشود و از کودکی تحت تربیت دینی و علمی پدر 
خود )میر اسماعیل( که از جمله علمای اهل عرفان بود، قرار گرفت. وی سپس قریب 
30 سال نزد میرزا حسن مصطفوی )از شاگردان سید علی قاضی( تحصیل کرد و در 
کنار تحصیلات حوزوی از محضر علمایی چون علامه طباطبایی، سید محمدحسن الهی 
طباطبایی )برادر کوچک تر علامه طباطبایی(، محمدتقی آملی، سید رضا بهاءالدینی، 

محمدتقی بهجت، علامه جعفری در علوم اسلامی و عرفان بهره برد.
این خطیب برجسته، بامداد روز دوشنبه این هفته دار فانی را وداع گفت.

 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

امکان عضویت فعالان قرآنی
 در صندوق هنر فراهم است 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: فعالان قرآنی استانی از این پس 
می توانند با سهولت بیشتری برای عضویت در صندوق هنر اقدام کنند.

سید موسی حسینی کاشانی در جلسه شورای توسعه فعالیت های قرآن استان به 
ریاست تولیت آستان مقدس کریمه اهل بیت )ع( با اعلام خبر تسهیل عضویت فعالان 
قرآنی در صندوق هنر استان، افزود: تمامی افرادی که در عرصه های قرآن فعالیت دارند 
می توانند با ارائه مستندات لازم، عضو این صندوق شوند و از امکانات و تسهیلات آن 
استفاده کنند. وی افزود: پوشش بیمه تکمیلی و ارائه تسهیلات بلاعوض و کم بهره از 
جمله مزایای عضویت در این صندوق است که تاکنون هنرمندان استان از آن بهره مند 
شده اند. در این جلسه که برخی از مدیران ادارات، دستگاه های اجرایی استان و نهاد های 
علمی و حوزوی حضور داشتند، گزارشی از فعالیت ها و برنامه های قرآنی چشمگیر اوقاف 
و امور خیریه و دانشگاه قم ارائه و بر لزوم تشکیل کمیته ای با هدف فرهگ سازی انس 

بیشتر مردم با قرآن تاکید شد.
جهاد تبیین باید اولویت اقدامات نهاد ها و فعالان مذهبی و فرهنگی باشد 

آیت الله سعیدی در این جلسه مدارس، دانشگاه ها و هیئت های مذهبی را مزرعه 
محصول گیری از قرآن کریم دانست و گفت: این نهاد های ارزشمند می توانند با توسعه 
فعالیت های قرآنی، جوانان و نوجوانان را همسو با تاکیدات و مفاهیم زیبای قرآن کریم 

تربیت و رشد دهند. 
وی گفت: جهاد تبیین باید اولویت اقدامات نهاد ها و فعالان مذهبی و فرهنگی باشد تا 
در میسر تحقق این شعار گام های اثر گذاری برداشته شده و سیر و مفاهیم اهل بیت )ع( 
و قرآن کریم به خوبی ترویج شود. در این جلسه همچینین در خصوص برگزاری مسابقات 
قرآنی، برپایی نمایشگاه های قرآنی و اعزام مبلغ با هدف اجرای برنامه های مذهبی قرآنی 

در نقاط مختلف بحث و تبادل نظر شد.
 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم تاکید کرد :

تقویت زیرساخت های لازم برای گسترش 
فعالیت های صنعتی 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: طی سال های اخیر بخش 
صنعت قم با رشد خوبی از نظر کمی مواجه بوده است  و اکنون زمان آن است که در کنار 

این بُعد به موضوع عمق بخشی به فعالیت های صنعتی در استان نیز توجه شود.  
اکبر ابدالی اظهارداشت :افزایش تعداد واحدهای صنعتی، تنوع محصولات تولید شده 
و نیاز کارخانه ها به نیروی انسانی همه نشان از آن دارد که بخش صنعت قم از نظر کمی 
با رشد چشمگیری مواجه شده و اکنون نیاز است که علاوه بر آن به بحث عمق بخشی به 

فعالیت های صنعتی در استان به صورت ویژه توجه شود.
بر تقویت  تا علاوه  افزود: سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم تلاش می کند   وی 
زیرساخت های لازم برای گسترش فعالیت های صنعتی و تولیدی در استان،  بستر مورد 
نیاز برای بالا بردن سطح کیفی محصولات تولید شده در این استان را بیش ازپیش ارتقا 
دهد. وی ادامه داد: از جمله اقدام های مورد نظر سازمان صنعت ، معدن و تجارت قم در 
این رابطه،  حمایت  عملی از واحدهای صنعتی موجود در استان برای اجرای طرح های 

توسعه ای و بالا بردن کیفیت محصولاتی است که تولید می کنند. 
ابدالی گفت:  در همین رابطه تسهیل فرآیند ایجاد واحدهای صنعتی دانش بنیان،  پاک، 
کم آب بر و دارای فناوری های به روز از جمله برنامه هایی است که سازمان صنعت،  معدن و 
تجارت قم برای عمق بخشی به فعالیت های صنعتی در این حوزه مهم اقتصادی دنبال 
می کند.  وی با اشاره به این که مجوز فعالیت صنایع جدید با حساسیت بالا نسبت به 
مسائل زیست محیطی در قم صادر می شود، افزود: تدوین سند سیاستی در خصوص 
نحوه انجام فعالیت های صنعتی در استان قم از جمله برنامه های مهمی است که اجرای 

آن را با همکاری همه دستگاه های متولی دنبال می کنیم.

نشست استاندار با بانوان کارآفرین قم 
بانوان کارآفرین در نشست با استاندارقم، مسائل و مشکلات خود را مطرح کردند.

بانوان کار آفرین در نشست با استاندار به مسائل و مشکلاتی همچون کمبود امکانات و 
مواد اولیه مورد نیاز در کارگاه های کوچک، نوسانات قیمت برای تامین مواد اولیه، موانع 
و پیچ و خم اداری در زمینه ثبت سفارش مواد اولیه وارداتی، روند فرسایشی برای اخذ 
مجوز، کمبود نقدینگی، موانع موجود بر سر راه اعطای تسهیلات ارزان قیمت و کمبود 

امکانات در روستا ها در حوزه بانکی اشاره کردند.
سید محمد تقی شاهچراغی استاندار هم در این جلسه از تلاش و زحمات بانوان 
کارآفرین در حوزه های مختلف قدردانی کرد و با اشاره به فعالیت های موثر بانوان کارآفرین 
در حوزه های مختلف اقتصادی استان درباره رفع مشکلات دریافت تسهیلات بانکی، 
تسهیل در صدور مجوز و همکاری دستگاه های مسئول برای حل مشکلات کارگاه های 

تولیدی دستورات لازم را صادر کرد.

رئیس جمهور در جلسه شورای عالی مسکن به وزرا دستور داد کسانی که در 
دستگاههای دولتی برای اجرای تعهد های دولت تلاش نمی کنند در بدنه دولت 

نباشند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله سید ابراهیم رئیسی  
روز سه شنبه در سومین جلسه شورای عالی مسکن در دولت سیزدهم با تاکید 
بر اهتمام دولت به اجرای برنامه نهضت ملی مسکن، این برنامه را از اولویت های 
اساسی دولت خواند و به دستگاه های مسئول در این زمینه دستور داد مانع تراشان 

در مسیر تحقق جهش ساخت مسکن را از روند اجرای این طرح کنار بگذارند. 
رئیسی با بیان اینکه ساخت حداقل یک میلیون واحد مسکونی در سال و رفع 
دغدغه مردم در این زمینه هم نیاز جدی جامعه، هم وعده دولت و هم تکلیف 
قانونی است، گفت: امکانات و ظرفیت های لازم برای تحقق اهداف نهضت ملی 
مسکن کاملا فراهم است، اما این ظرفیت ها باید به شکل صحیح مدیریت شود و 

به فعلیت برسد.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه قانون جهش ساخت مسکن همه دستگاه ها و 
نهاد ها را موظف به همکاری در زمینه تحقق اهداف نهضت ملی ساخت مسکن 
کرده است، افزود: در حدود 8 ماه گذشته اقدامات خوبی در زمینه اجرای این 

قانون انجام شده که لازم بوده، اما کافی نیست.
و  راه  وزیر  از سوی  این جلسه  در  ارائه شده  به گزارش  اشاره  با  رئیسی  دکتر 
شهرسازی درباره میزان پیشرفت اجرای قانون جهش ساخت مسکن و میزان 
عملیاتی شدن تعهدات تعیین شده برای دستگاه های مختلف، اظهار داشت: 
با وجود آنکه این روز ها بدنه دولت به شدت درگیر اجرای قانون مردمی سازی 
و عادلانه کردن یارانه ها است، اما بنا به درخواست وزیر راه و شهرسازی و نظر به 
اهمیت موضوع مسکن برای بنده، این جلسه برای بررسی و حل و فصل مشکلات 

پیش روی اجرای قانون جهش ساخت مسکن برگزار شد.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه تصمیمات این جلسه باید با جدیت پیگیری و 
اجرایی شود، ادامه داد: مسئولان وزارت راه و شهرسازی، استانداران، بانک مرکزی 
و بانک های عامل و همه دستگاه های مسئول در اجرای قانون جهش ساخت 
مسکن، ایجاد جهش واقعی در ساخت مسکن را جزو اولویت های اصلی خود قرار 
دهند و تلاش کنند دغدغه خانوار ها در زمینه هزینه های مسکن تا حد قابل قبولی 

رفع شود.
رئیسی با بیان اینکه برنامه دولت سیزدهم برای ساخت 4 میلیون واحد مسکونی 
نیازمند جدیت و اهتمام همه اجزای دولت است، تصریح کرد: کسانی باید مسئول 
عمل به این وعده شوند که از روحیه انقلابی و جهادی برخوردار باشند؛ کسانی که 
به هر دلیل نمی توانند یا خدای ناکرده نمی خواهند این برنامه عملیاتی شود، قطعا 

برای اجرای این برنامه مضر بوده و باید کنار گذاشته شوند.
دکتر رئیسی گفت: عقب ماندگی های اجرای طرح در زمینه تحقق خط اعتباری 
تامین منابع صندوق ملی مسکن، واریز درآمد های مالیاتی حوزه زمین و مسکن به 
این صندوق، واگذاری زمین های مستعد اجرای طرح از سوی دستگاه ها به وزارت 
راه و شهرسازی و استانداری ها، تسریع در صدور مجوز های لازم از جمله از سوی 
شهرداری ها، تمهید خدمات شهری و زیربنایی و هر گونه تاخیر و عقب ماندگی 

دیگر در کوتاه ترین زمان باید رفع شود.

رئیس جمهور با بیان اینکه دستگاه ها و اداراتی که زمین در اختیار دارند در 
هماهنگی با وزارت راه و شهرسازی می توانند از آن ها برای ساخت مسکن مورد نیاز 
کارمندان ثبت نام کرده خودشان بهره بگیرند، افزود: هماهنگی کامل دستگاه های 
مسئول در اجرای قانون جهش ساخت مسکن ضرورت دارد و بنده هم این آمادگی 
را دارم تا هر زمان که نیاز بود جلسات شورای عالی مسکن را برای رفع مشکلات و 

موانع اجرای سریع تر نهضت ملی مسکن برگزار کنم.
اراضی در اختیار  را موظف کرد ظرف یک ماه  رئیسی همچنین استانداران 
دستگاه ها را تعیین تکلیف نموده و نتیجه آن را به وزارت راه و شهرسازی اعلام 

نمایند.
رئیس جمهور همچنین در این جلسه دستور آغاز عملیات احداث 118 هزار 
واحد مسکونی در 21 شهر جدید را در قالب نهضت ملی مسکن با الگوی ایرانی 
و اسلامی و بهره گیری از روش های صنعتی انبوه سازی مسکن صادر کرد و در این 
رابطه تصریح کرد: یکی از عرصه های جدی تحقق اشتغال دانش بنیان، بخش 

ساخت مسکن به عنوان یکی از پیشران های اصلی اقتصاد کشور است.
زمینه  در  دنیا  در  که  خوبی  تجریبات  بر  علاوه  امروز  افزود:  رئیسی  دکتر 
صنعتی سازی مسکن وجود دارد، در داخل کشور نیز شرکت های پیش رو در زمینه 
صنعتی سازی ساختمان و به کارگیری دستاورد های دانش بنیان فعال هستند 
که باید از این توانمندی ها و تجارب برای رونق صنعت پیشران مسکن، استفاده 
ارتقای  و  ساخت  هزینه  کاهش  اشتغال،  ایجاد  دانش بنیان،  دستاورد های  از 

شاخص های کیفی بهره گرفته شود.
پیش از سخنان رئیس جمهور، مهندس رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی نیز 
در سخنانی نهضت ملی مسکن را طرحی فراوزارتخانه ای توصیف و تصریح کرد: 
برنامه ساخت 4 میلیون واحد مسکونی شاید بزرگترین پروژه دولت است که روند 

اجرا و نتایج آن نیز کاملا شفاف و قابل بررسی و ارزیابی است.
در این جلسه وزارت راه و شهرسازی مصوباتی در سه حوزه زمین، تسهیلات و 
مصالح ارائه کرده بود که پیشنهادات مطرح شده در حوزه های زمین و تسهیلات 
بررسی و به تصویب رسید و تصمیم گیری درباره پیشنهادات بخش مصالح به جلسه 

آتی موکول شد.

دستور رئیس جمهور:

مانعتراشانازرونداجراینهضتملیمسکنبرکنارشوند

علی جعفری*

رئیس قوه قضاییه گفت: پدیده شوم قاچاق یکی 
از موانع اصلی رونق و جهش تولید در کشور است و 
حل  ریشه ای  و  اساسی  مشکل،  این  است  ضروری 

شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در نشست 
با اعضای هیئت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس، 
با تاکید بر اینکه مقابله همه جانبه با پدیده قاچاق به 
صرف راه اندازی و اتصال سامانه های یکپارچه تحقق 
نمی یابد، بیان داشت: به منظور مقابله جدی با پدیده 
و جهش  رونق  موانع اصلی  از  یکی  قاچاق که  شوم 
دستگاه های  است  ضروری  است  کشور  در  تولید 
داشته  بیشتری  تعامل  و  مساعی  تشریک  مسئول 
باشند و من در اینجا رئیس سازمان بازرسی و رئیس کل 
دادگستری استان تهران را مکلف می کنم با برگزاری 
نشست های تخصصی مشترک با اعضای کمیسیون 
از  اصل 90 مجلس، موضوعات و مسائل این حوزه 
جمله راه اندازی و اتصال سامانه های لازم و تخلفات 
صورت گرفته در این زمینه را احصاء و جمع بندی کنند 
و بدین ترتیب یک کار عملی منسجم در حوزه مقابله با 

قاچاق صورت گیرد. 
حوزه  در  متخلفین  از  تعدادی  البته  افزود:  وی 
سامانه های مبارزه با قاچاق از ناحیه سازمان بازرسی به 
دادسرا معرفی شده اند، اما باید توجه داشت که صرف 
این اقدام کفات نمی کند و باید این مسئله را بصورت 

ریشه ای و اساسی با همکاری و تعامل مرتفع کنیم.
در  اژه ای،  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 

واکنش به سخنان حجت الاسلام نبویان عضو هیئت 
رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس مبنی بر بی تفاوتی 
یک پیمانکار وابسته به دانشگاه تهران به مقررات سامانه 
گمرکی باوجود مکاتبات صورت گرفته میان مقامات و 
مسئولان ذیربط در 4 سال گذشته، گفت: ابعاد این 
موضوع باید موشکافی و بررسی شود و اگر مقرون به 
صحت باشد باید مورد پیگیری جدی قرار گیرد؛ / قبول 
ندارم که یک پیمانکار توانسته همه مسوولان را دور 
بزند؛ به هر ترتیب باید قرارداد منعقد شده در این زمینه 
بوده  و هر دستگاهی مقصر  گیرد  قرار  بررسی  مورد 

است، رسیدگی های لازم در رابطه با آن انجام شود.
رئیس قوه قضاییه ضمن اشاره به تعبیر مطرح شده 
بر وجود  از جانب رئیس کمیسیون اصل 90 مبنی 
درد های مزمن در بخش هایی از نظام اداری کشور، 
اظهار کرد: رفع درد های مزمن با درمان عادی ممکن 
نیست و نیازمند درمان ویژه است؛ درمانی که هزینه 
دارد و باید مستمر و مداوم باشد تا اثرات بر جای مانده 

از درد های مزمن و کهنه را به طور کامل مداوا کند.
رئیس دستگاه قضا افزود: درمان و مداوای درد های 
آن  به  کشور  اداری  نظام  از  بخش هایی  که  مزمن 
قوای  تمرکز  و  تشریک مساعی  نیازمند  است  مبتلا 
اولویت هاست؛  شناسایی  و  مختلف  دستگاه های 
همچنین باید توجه داشت که درمان درد های مزمن 
با جیغ ها و فریاد هایی همراه خواهد بود که این امر 
نباید ما را از ادامه مسیر بازدارد و باید موضوع را تا انتها و 

حصول نتیجه پیگیری کنیم.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: در 
عین حال که نباید از هیچ موضوع و مسئله ای که موجد 
آسیب و خلل در نظام اداری کشور است، غفلت کرد، 
اما باید تمرکز و انرژی خود را بر اولویت ها بگذاریم و با 
اولویت بندی مسائل و موضوعات در راستای رفع آن ها 
اقدامات مجدانه و پیگیرانه را انجام دهیم و توجه داشته 
بازدارنده در حوزه یک  با انجام یک اقدام  باشیم که 
اولویت شناسایی شده بسیاری از مشکلات و آسیب ها 

مرتفع خواهند شد.
رئیس قوه قضاییه در همین زمینه مشخصاً به موضوع 
تجارت  جامع  سامانه  راه اندازی  و  تکمیل  ضرورت 
این سامانه در شفاف سازی چرخه  و کارکرد  و نقش 
صادرات و واردات در کشور اشاره کرد و این مقوله را در 
زمره اولویت ها قلمداد کرد که در صورت تحقق کامل 
آن، بخشی از منافذ فسادزا، معایب و آسیب ها در حوزه 
فرایند های زنجیره تجارت و همچنین مدیریت زنجیره 
توزیع کالا مرتفع خواهد شد. رئیس قوه قضاییه تصریح 
کرد: به مسئولان قضایی دستور داده ام که با کمک 
و  صادرات  فرآیند های  ساماندهی  همچنان  دولت، 
واردات از جمله ثبت سفارش ها، تخصیص ارز، تخلیه 
محموله کشتی ها در بنادر و گمرکات و ارسال به موقع 
انبار های  ساماندهی  کشور،  مختلف  نقاط  به  آن ها 
گمرکات و بنادر و کالا های متروکه را با جدیت دنبال 
کنند تا اشکالات و آسیب های فسادزا و موجد خسارتی 
که کماکان در برخی از بنادر و گمرکات کشور وجود 

دارد، به طور کامل مرتفع شوند.

رئیس قوه قضاییه:

مشکل قاچاق کالا باید اساسی و ریشه ای حل شود 

 نماینده ولی فقیه در سپاه گفت: دشمن با فتنه انگیزی به دنبال تغییر الگوهای 
رفتاری و تضعیف گفتمان مقاومت است و می خواهند فضا را تاریک کنند. 

حجت الاسلام عبدالله حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه صبح روز 
سه شنبه در نشست خبری تشریح برنامه های کنگره بزرگداشت شهدای روحانی 
گفت: روحانیون و خبرنگاران در یک میدان جهاد مشترک هستند و همانطور که 
جهاد تعطیلی ندارد و محدود به قتال نیست، مومن هم همواره با زبان و قلمش 
جهاد می کند. وی با بیان اینکه باور داریم که جهاد عرصه های مختلفی دارد، افزود: 
روحانیون و خبرنگاران، جهادگران عرصه تبیین هستند و امروز این عرصه به دلایل 

مختلف مقدم با سایر جهادها است.
نماینده ولی فقیه در سپاه جهاد تبین را همان جهاد اکبر برشمرد و گفت: دشمن 
شکست خورده در تمامی عرصه ها امروز با تحریف، فریب و شبهه افکنی به جنگ 
باورهای جامعه ما آمده و جهادگرانی که در این عرصه می توانند ایستادگی کنند 

خبرنگاران و روحانیون هستند که می توانند دشمن را عقب بزنند.
حاجی صادقی اطلاع رسانی درست و به موقع را یک بعد جهاد تبیین دانست و 
خاطرنشان کرد: دشمن با فتنه انگیزی به دنبال تغییر الگوهای رفتاری و تضعیف 
گفتمان مقاومت است و می خواهند فضا را تاریک کنند و ما امروز بیشترین حرکت را 

باید در عرصه تبیین داشته باشیم.
وی صراحت بیان و شجاعت را از دیگر ویژگی های جهادگران عرصه تبیین دانست 
و گفت: جهاد گران عرصه تبیین باید روحیه جهادی داشته و خستگی ناپذیر باشند. 
نماینده ولی فقیه در سپاه با اشاره به برگزاری کنگره بزرگداشت شهدای روحانی 
گفت: گفتمان شهدا ، گفتمان عزت و مقاومت و اقتدار است. شهدا در یک سرور و 

خوشحالی نزد خداوند به سر می برند و شهادت در مکتب ما یعنی کامیابی. 
حجت الاسلام حاجی صادقی با اشاره به ویژگی های سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی گفت: بزرگترین هدف و آرزوی حاج قاسم سلیمانی شهادت بود این را 

دشمنان ما نمی دانند و نمی فهمند. 
وی پیام شهدا را بشارت به حیات انسانی دانست و افزود: ادبیات شهدا این است 
که جز زیبایی و قشنگی چیزی ندیدن.  مردم داری و خدمت به مردم ویژگی مکتب 

شهداست و ما با توجه به این موضوع کنگره شهدا را برگزار می کنیم. 
حجت الاسلام حاجی صادقی با اشاره به اهداف کنگره شهدا گفت: ما در این 
کنگره ها از شهدا سبک زندگی و چگونه زندگی کردن را می آموزیم و پیام شهدا 
را می شنویم که با ایستادگی به پیروزی می رسیم نه با سازش و نه با کوتاه آمده و 

استیصال. 

نماینده ولی فقیه در سپاه:

 دشمن با فتنه انگیزی به دنبال تضعیف گفتمان مقاومت است

میرتاج الدینی:

 نشاط و سلامتی جامعه در گرو حمایت از ورزش است
 نماینده مردم تبریز، آذر شهر و اسکو در مجلس 
از  با تاکید بر حمایت همه جانبه  شورای اسلامی 
حوزه ورزش اظهار داشت: سلامت، پویایی و نشاط 

جامعه در گرو حمایت از برنامه های ورزشی است. 
سید محمدرضا میر تاج الدینی دوشنبه شب در 
جلسه فراکسیون راهبری  مجلس شورای اسلامی 
جلسه  برگزاری  دلایل  به  اشاره  با  ورزش  وزیر  با 
راهبردی مجلس در وزارت ورزش و جوانان گفت: 
فراکسیون راهبردی اولین فراکسیونی است که در 
یازدهم مجلس شورای اسلامی شکل گرفته  دوره 
که  است  دوره  این  فعال  فراکسیون های  از  یکی  و 
افزود:  وی   . دارد  مختلف  تخصصی  کمیته های 

این کمیته ها در حوزه تخصصی خود  از  هر کدام 
نشست ها و پیگیری های مرتبط را انجام می دهند 
که کمیته ورزش این جلسه را با هماهنگی وزارت 
ورزش و جوانان و معاونت امور مجلس وزارتخانه برگزار 
می کند. نماینده مردم تبریز، آذر شهر و اسکو در 
مجلس شورای اسلامی با تبریک کسب پیروزی ها و 
موفقیت های کاروان ورزشکاران کشورمان در المپیک 
ناشنوایان برزیل اظهار داشت: از زمانی که  سجادی 
سکانداری وزارت ورزش و جوانان را به دست گرفته 
است، با پویایی و نشاط و تحرکی که دارد، در وزارت 
ورزش و جوانان و حوزه های مختلف آن هم شاهد 
پیروزی ها هستیم.  و  تعالی  و  و تحرک  پویایی  این 

از  امسال  اینکه  به  توجه  با  افزود:  الدینی  تاج  میر 
تولید،  سال  اسلامی،  انقلاب  معظم  رهبر  سوی 
دانش بنیان، اشتغال آفرین نامیده شده است، در 
حوزه ورزش نیز باید شاهد نقش دانش بنیان و تاثیر 
گذاری آن باشیم. وی تصریح کرد: در جهان امروز، 
هر موفقیتی که در ورزش بخواهیم به دست بیاوریم، 
اگر بدون دانش و بهره گیری از تکنولوژی برتر باشد، 
حاصل نخواهد شد و لازم است که در این خصوص 
هم وزارت ورزش و جوانان و هم ما در مجلس به این 
مهم، توجه ویژه داشته باشیم که چگونه برنامه های 
می تواند  جدید  فناوری های  و  دانش ها  بر  متکی 

عرصه ورزش ما را ارتقا دهد و بالا ببرد.

علی اکبر اشعری*
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همه چیز درباره بیماری تب کریمه کنگو

بعضی از ریسک فاکتورهای بیماری قلبی در اختیار و کنترل ما نیستند، اما 
می توانید با حفظ وزن سالم، داشتن رژیم غذایی سالم، فعالیت بدنی منظم و 

کنترل فشارخون و قند خون، تا حدودی این ریسک فاکتورها را کنترل کنید.
بیماری قلبی همچنان اولین عامل مرگ زنان و مردان در کشورهای غربی است 
و این بیماری به شدت تحت تأثیر سبک زندگی می باشد. احتمالًا با بیشتر ریسک 

فاکتورهای بیماری قلبی آشنا هستید؛ از جمله:
. ژنتیک . چاقی . فشارخون بالا . قند خون بالا . کلسترول بد )LDL بالا( و 
کلسترول خوب )HDL( پایین . مرد بودن یا زنی در سنین پس از یائسگی بودن

. داشتن دیابت . عدم تحرک بدنی
مثلًا تحقیقات نشان می دهد افرادی که فعالیت بدنی ندارند، خیلی بیشتر در 
معرض ابتلا به بیماری قلبی اند. اما فاکتورهای دیگری نیز وجود دارند که طبق 

پژوهش ها، احتمال ابتلا به بیماری قلبی یا حمله قلبی را افزایش می دهند.
وزن کم هنگام تولد

اثر می گذارد.  بیماری قلبی  به  ابتلایتان  بر احتمال  تولد  وزن شما هنگام 
مطالعه ای نشان داده افرادی که وزن هنگام تولدشان کمتر از دو کیلوگرم و 
هفتصد گرم است، مستقل از دیگر فاکتورها مثلًا تولد زودتر از موعد، بیشتر 
مستعد ابتلا به بیماری قلبی اند. در واقع، پایین بودن وزن هنگام تولد، ریسک 

بیماری قلبی را 35 درصد افزایش می دهد.
چه باید کرد؟ کسی نمی تواند وزن هنگام تولد کودک را کنترل کند اما مطمئناً 
می توان دیگر فاکتورهای بیماری قلبی را با حفظ وزن سالم، کنترل فشارخون و 

قند خون و لیپیدها و داشتن یک رژیم غذایی سالم کنترل کرد.

پروتئینی است که سبب لخته شدن خون می شود. تحقیقات  فیبرینوژن 
نشان می دهد بالا بودن سطح فیبرینوژن باعث می شود بدن شما لخته های 
خون بسازد که موجب سکته مغزی و حمله قلبی می شوند. خانم ها فیبرینوژن 
بیشتری نسبت به آقایان دارند و سبک زندگی در آن نقش دارد؛ مثلا سیگار آن را 

افزایش می دهد و ورزش می تواند آن را پایین بیاورد
التهاب مزمن خفیف

بیشتر افراد تصور می کنند کلسترول بالا، اصلی ترین دلیل بیماری قلبی است، 
اما نیمی از حملات قلبی در افرادی رخ می دهند که سطح کلسترولشان نرمال 
است. تحقیقات نشان می دهد التهاب خفیف اما مزمن نیز ریسک فاکتوری برای 
بیماری قلبی محسوب می شود. دانشمندان همچنان در حال مطالعه هستند 

که التهاب چگونه موجب حمله قلبی و سکته مغزی می شود.
یک تئوری این است که پلاک جمع شده در دیوارهٔ عروق حامل خون به سمت 
قلب دراین ارتباط دخیل اند. سیستم ایمنی شما این پلاک ها را مهاجم خارجی 
آغاز  نابودکردن پلاک ها  برای  را در تلاش  التهابی  واکنش  و یک  تلقی کرده 
می کند. این اتفاق می تواند سبب تشکیل لخته خون و انسداد رگ های خونی 

شده و انتقال اکسیژن به قلب را کاهش داده و منجر به آسیب قلب شود.
نشان  تحقیقات  دهید؟  کاهش  را  خفیف  مزمن  التهاب  می توانید  چگونه 
می دهد داشتن یک رژیم غذایی ضدالتهاب، مانند رژیم غذایی مدیترانه ای، 
کمک می کند واکنش سیستم ایمنی تعدیل شده و ریسک فعالیت زیاد سیستم 
ایمنی کاهش پیدا کند. کلسترول بالا همچنان یک ریسک فاکتور است زیرا 
پلاک ایجاد می کند، اما یک سیستم ایمنی بیش فعال با التهابی که ایجاد 

می کند نیز در این میان نقش مهمی دارد.
ابتلا به آنفلوانزا

به گزارش مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها )CDC(، افرادی که مبتلا به 
آنفلوانزا می شوند، شش برابر بیشتر ممکن است در عرض هفت روز بعد از ابتلا 
به عفونت آنفلوانزا دچار حمله قلبی شوند، و این ریسک در افراد سالمند بیشتر 
هم می شود. چرا آنفلوانزا می تواند ریسک فاکتوری برای حمله قلبی باشد؟ یک 

تئوری می گوید واکنش التهابی نسبت به ویروس آنفلوانزا می تواند عامل باشد.
چه باید کرد؟ بهترین راه کاستن از احتمال حمله قلبی ناشی از آنفلوانزا این 
است که سعی کنید آنفلوانزا نگیرید که البته صددرصد نیست اما زدن واکسن 
آنفلوانزا این احتمال را کمتر خواهد کرد. راهکارهایی مانند شستن مکرر دست ها 
و اجتناب از افراد مبتلا نیز مطمئناً از روش های پیشگیری از ابتلا به ویروس 

است.
متأسفانه عفونت covid-19 نیز ریسک بیماری قلبی را افزایش می دهد. 
مطالعه ای دریافته حتی افرادی که کرونا گرفته بودند اما در بیمارستان بستری 

نشده بودند بیشتر در معرض حوادث قلبی قرار داشتند.
دیگر عفونت ها

را  آنفلوانزا تنها میکروارگانیسمی نیست که احتمال بیماری قلبی  ویروس 
افزایش می دهد. محققان عفونت کلامیدیا پنومونیه )باکتریومی که باعث بیماری 
تنفسی می شود( را نیز با احتمال بالاتر بیماری قلبی مرتبط می دانند و دلیل آن 
نیز مانند آنفلوانزا به احتمال زیاد التهاب است. وقتی شما عفونت کلامیدیا دارید، 

سیستم ایمنی شما واکنشی را شروع می کند که منجر به التهاب می شود.
ابتلا به عفونت کلامیدیا، سیستم ایمنی را فعال کرده و التهابی ایجاد می شود 
داده اند  نشان  پژوهش ها  دیگر  می زند.  آسیب  رگ ها  داخلی  دیوارهٔ  به  که 
باکتری هایی که باعث بیماری لثه می شوند نیز ممکن است احتمال حمله قلبی 
یا سکته مغزی را افزایش دهند. این هم دلیلی دیگر برای اینکه روزی دو بار نخ 
دندان بکشید و مسواک بزنید و برای چکاپ سالیانه به دندانپزشک مراجعه کنید.

بالا بودن فیبرینوژن
پروتئینی است که سبب لخته شدن خون می شود. تحقیقات  فیبرینوژن 
نشان می دهد بالا بودن سطح فیبرینوژن باعث می شود بدن شما لخته های 
خون بسازد که موجب سکته مغزی و حمله قلبی می شوند. خانم ها فیبرینوژن 
بیشتری نسبت به آقایان دارند و سبک زندگی در آن نقش دارد؛ مثلا سیگار آن 
را افزایش می دهد و ورزش می تواند آن را پایین بیاورد. اگر شما فشارخون بالا 
داشته باشید، دیابت داشته باشید و یا چاق باشید ممکن است فیبرینوژنتان بالا 

باشد. پزشک می تواند با آزمایش خون سطح فیبرینوژن خونتان را چک کند.
تنهایی

ارتباطات اجتماعی برای سلامت قلب ما مفیدند. مطالعات نشان می دهند 
تنها بودن یا ارتباطات اجتماعی کمی داشتن با بالاتر بودن ریسک حمله قلبی 
و سکته مغزی مرتبط است. تنها بودن، احتمال حمله قلبی را 29 درصد و 
احتمال سکته مغزی را 32 درصد بالاتر می برد و استرس و فشار ناشی از تنهایی 

به احتمال زیاد فاکتور دخیل دراین ارتباط است.
انسان موجودی اجتماعی است و نیاز به ارتباط با دیگران دارد. افرادی که 

ارتباطات اجتماعی قوی دارند، طول عمرشان نیز بیشتر است. 
و در پایان

بعضی از ریسک فاکتورهای بیماری قلبی در اختیار و کنترل ما نیستند، اما 
می توانید با حفظ وزن سالم، داشتن رژیم غذایی سالم، فعالیت بدنی منظم و 

کنترل فشارخون و قند خون، تا حدودی این ریسک فاکتورها را کنترل کنید.

در هوای آلوده چی بیشتر بخوریم؟عواملی که شما را در معرض بیماری قلبی قرار می دهند
کم خونها بیشتر مواظب آلودگی هوا باشند 

استاد تغذیه دانشگاه با بیان اینکه در روزهای آلودگی هوا باید آب زیاد مصرف 
کنیم، گفت: میوه های رنگین و سبزیجات متنوع بیشتر مصرف شود؛ ضمن اینکه 

افراد دچار کم خونی باید بیشتر مواظب خود باشند. 
ضیاءالدین مظهری  درباره مهمترین موادی که در آلودگی هوا باید بیشتر مصرف 
شود؟ بیان داشت: مردم باید از آب فراوان بهره گیرند؛ البته نه مصرف چای و 
نوشابه؛ چرا که یکی از عواملی که می تواند دفع مواد سمی محلول در آب را از 

طریق ادرار، مدفوع و عرق کردن برطرف کند، آب است.
وی با بیان اینکه استفاده از سبزیجات و میوه های سبز که آنتی اکسیدان داشته 
بسیار مؤثر است، خاطرنشان کرد: این مواد محلول و غیر محلول می تواند با 
ریزمغذی های فراوان خود که از نظر مواد معدنی ویتامین های محلول در آب 
مثل ویتامین سی، منیزیم و پتاسیم دارند داروهایی هستند که طبیعت در فصول 

مختلف در اختیار بدن قرار می دهد.
این استاد تغذیه دانشگاه با تأکید بر اینکه باید مصرف میوه های رنگین مورد 
توجه بیشتری قرار گیرد، تصریح کرد: قیمت و درشتی میوه مهم نیست، بلکه 
فقط استفاده از میوه ها به مقدار مناسب و رعایت تعادل و تناسب و تنوع می تواند 

سیستم ایمنی بدن را تقویت کند.
مظهری با تأکید بر عدم داشتن استرس، اضطراب و حرص  خوردن و نقش 
مؤثر آن در تشدید شرایط نامناسب برای بدن، ابراز داشت: مردم باید از نان های 
سبوس دار استفاده کنند و استفاده از نان های شیرمال و سفید گرچه لذت دارد، 
اما آن منابعی که بدن از آن استفاده می کند و انرژی تولید می شود و مصالح 

ساخت سیستم دفاعی بدن را بر عهده دارد در آنها وجود ندارد.
وی با بیان اینکه باید از مصرف غذاهای فستفود در آلودگی هوا خودداری شود، 
افزود: به این دلیل باید خودداری کنیم که این مواد دارای مواد نگه دارنده هستند و 

می توانند با تنفس کردن ما  التهاب تجمعی مضاعف در بدن ایجاد کنند.
این استاد تغذیه دانشگاه با تأکید بر اینکه افراد دچار کم خونی باید بسیار مواظب 
باشند؛ چرا که در معرض خطر زیاد عوارض ناشی از سموم و ریزگردها هستند، 
یادآور شد: برخی از این ریزگردها حتی از ماسک نیز عبور می کنند؛ ضمن اینکه 
باید توجه داشته باشیم که تحرک کمتری داشته باشیم و وارد مراکز پرتراکم نشویم.
مظهری با بیان اینکه کودکان و افراد دچار کم خونی بیشتر در معرض خطر قرار 
دارند، متذکر شد: افرادی که دچار کمبود ویتامین D هستند بیشتر می توانند از 

این آلودگی اثرپذیر باشند.
 

گیلاس به خواب آرام کمک می کند 

محققان مصرف گیلاس را برای کاهش استرس و برطرف شدن مشکلات خواب 
پیشنهاد می کنند. 

نتایج یک بررسی جدید نشان می دهد خوردن گیلاس می تواند به شما کمک 
کند تا سلامت جسمی و روحی خود از کنترل سطح قند، کاهش اسید اوریک 

اضافی گرفته تا آرامش ذهن را افزایش دهید.
به نقل از هندوستان تایمز،به گفته کارشناسان، مصرف این میوه برای افرادی که 
نکات و ترفند های زیادی را برای رفع اضطراب و مشکلات خواب امتحان کرده اند، 
اما چندان نتیجه نگرفته اند، یک راه موثر برای آرام کردن ذهن و افزایش سطح 
هورمون خواب ملاتونین است. خوردن گیلاس نه تنها شما را شاد می کند، بلکه به 

شما کمک می کند تا سلامت جسمی و روحی خود را افزایش دهید.
گیلاس  می گوید:  آیورودا*  متخصص  و  پژوهش  این  محقق  باوسار،  دیکسا 
سطح ملاتونین آنتی اکسیدانی را در بدن شما افزایش می دهد و درنتیجه به شما 
کمک می کند آرامش و خواب خوبی داشته باشید. ملاتونین موجود در گیلاس 
یک داروی فوق العاده برای بی خوابی است که می تواند به راحتی از سد خونی 
مغزی عبور کند و اثر تسکین دهنده ای روی نورون های مغز ایجاد کند، ذهن را 
آرام می کند و اضطراب و تحریک پذیری را کاهش می دهد که همچنین به تسکین 

سردرد ناشی از تنش یا استرس کمک می کند.
گیلاس سرشار از ویتامین A و C است و به تنظیم ضربان قلب و فشار خون کمک 

می کند و همچنین خطر ابتلا به فشار خون را کاهش می دهد.
آیورودا یک علم باستانی و کهن و نزد بسیاری از افراد هندی و اروپا و آمریکاست 

که از هندوستان ریشه گرفته و به خصوص در هند بسیار مرکز توجه است.

سبزیجات دشمن آلودگی 

مصرف مواد غذایی مانند هویج و کرفس می تواند از افراد در برابر سموم موجود 
در آلودگی هوا محافظت کند. 

 اگر در یک منطقه ای آلوده زندگی می کنید، بهتر است هنگام خرید حتما برخی 
سبزیجات را در سبد خرید خود قرار دهید چرا که تحقیقات جدید دانشمندان 
بیشتر  مصرف  که  داده  نشان   )University of Delaware( "دلاوِر"  دانشگاه 
سبزیجات چَتریان مانند کرفس، هویج، شَقاقُل یا هویج قمی و جعفری می تواند به 

کاهش اثرات منفی ناشی از آلودگی هوا کمک کند.
به نقل از اس اف، محققان آمریکایی طی این مطالعه که به رهبری "جا کیوم 
کیم" )Jae Kyeom Kim( استادیار بهداشت رفتاری و تغذیه انجام شد به بررسی 
اینکه چگونه این خانواده از سبزیجات خاص از بدن در برابر تجمع آکرولئین 
)Acrolein( محافظت می کنند، پرداختند. آکرولئین یک تحریک کننده ریه و 
پوست با بوی نامطبوع قوی است. آکرولئین در مقادیر زیادی هم در دود سیگار 

و هم در اگزوز خودرو وجود دارد.
آلودگی هوا یک مشکل عمده بهداشت جهانی است که سالانه عامل مرگ بیش 

از چهار میلیون نفر است.
در یک سری از آزمایش های آزمایشگاهی، محققان بررسی کردند که چگونه 
سبزی های گروه چتریان که سرشار از مواد مغذی گیاهی هستند، سمیت های 
ناشی از آکرولئین را کاهش می دهند. یافته ها نشان می دهند استرس اکسیداتیو 

که توسط آکرولئین ایجاد می شود، واقعا می تواند توسط سبزیجات کاهش یابد.

سلامت

 رییس انجمن گوارش و کبد ایران تاکید کرد؛

مصرف زیاد فست فودها ممنوع
ابتلا به سرطان روده به دلیل  ایران گفت:  رییس انجمن گوارش و کبد 
مصرف زیاد فست فودها در ایران و سایر کشورها رو به افزایش است، بطوریکه 

سالانه 2 میلیون نفر به این بیماری مبتلا می شوند.
دکتر فرهاد زمانی روز سه شنبه در نشست خبری هفته جهانی سلامت 
گوارش )31 اردیبهشت تا 6 خرداد( که در محل انجمن برگزار  شد، افزود: 
زیاد  سرطان روده بزرگ سومین سرطان شایع در کشور است که مصرف 
غذاهای آماده ، استفاده از گوشت قرمز بیش از حد نیاز بدن و مواد فرآوری 

شده ابتلا به این بیماری را در جوانان افزایش داده است.
وی اظهار داشت: کشیدن سیگار، مصرف الکل، چاقی و عدم تحرک نیز از 
دیگر عوامل خطر زا برای ابتلا به این سرطان است و تشخیص و درمان به موقع 

می تواند از روند پیشرفت بیماری بکاهد.
وی ادامه داد: مردم بویژه در گروه سنی بالای 50 سال می توانند با مراجعه 
به مراکز درمانی بصورت رایگان غربالگری سرطان روده بزرگ را انجام دهند 

که امکانات تشخیص و درمانی برای این نوع سرطان در کشور فراهم است .
فرهادی با بیان اینکه با جراحی و رادیوتراپی می توان سرطان روده بزرگ را 
درمان کرد، گفت: مصرف سبزیجات، غلات و غذاهای دریایی در پیشگیری 

از ابتلا به این بیماری موثر است.
وی خاطرنشان کرد: سازمان جهانی بهداشت در هفته جهانی سلامت 
گوارش به آگاهی در مورد سرطان روده بزرگ تاکیدداشته و انجمن های 

گوارش و کبد را موظف به اطلاع رسانی در مورد این بیماری کرده است. 
90 درصد سرطان روده قابل پیشگیری است

دکتر نجمه آل طه استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز در این نشست 
گفت: از هر 23 نفر ، یک نفر از مردان و از هر 25 نفر ، یک نفر از زنان در دنیا 
به سرطان روده بزرگ مبتلا می شوند و این بیماری با مصرف غذاهای سالم و 

فعالیت بدنی 90 درصد قابل پیشگیری است.
وی افزود: ژنتیک و سابقه سرطان در اعضای خانواده در بروز این بیماری 
موثر است اما عوامل محیطی بیشترین تاثیر در ابتلا به سرطان روده بزرگ 

دارند.
آل طه توضیح داد: این سرطان اگر در مراحل اولیه و زود تشخیص داده 
شود، قابل درمان است و بروز آن به دلیل ایجاد پولیپ که ضایعه پیش سرطانی 

است، می باشد.
وی تاکید کرد:همه افراد جامعه در معرض خطر ابتلا به این سرطان هستند 

و غربالگری بالای  50 سال به همه توصیه می شود.
آل طه خاطرنشان کرد: درد شکم، خون در مدفوع، کم خونی، کاهش سریع 
وزن از علائم این بیماری بوده و باید به پزشک برای تشخیص و درمان سرطان 

روده بزرگ مراجعه شود.
به گفته این استاد دانشگاه، بزرگترین عامل خطر قابل تغییر برای ایجاد 
سرطان روده بزرگ عدم انجام غربالگری است و در کشورمان مراکز درمانی این 

غربالگری را بصورت رایگان انجام می دهند.
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سرپرست اداره کل تحصیلات تکمیلی حوزه های علمیه خواهران :

تعداد مدارس علمیه خواهران سطح
 ۳ و ۴ افزایش می یابد

سرپرست اداره کل تحصیلات تکمیلی حوزه های علمیه خواهران با بیان این که 
تعداد مدارس سطح 3 و 4 ما در حال افزایش است، گفت: تلاش داریم با توجه به 
ظرفیت های موجود و همچنین تأمین استاد از طریق راه اندازی مدارس پشتیبان در 

اداره کل اساتید، تعداد مدارس این سطوح را در کل کشور افزایش دهیم. 
خانم راضیه میرعلی ملک در گفت و گویی به تشریح وضعیت آموزشی سطوح 3 و 4 
حوزه های علمیه خواهران پرداخت و اظهار داشت: دروس سطح 3 در کل کشور و در 
بیش از 70 مدرسه در حال اجرا است که در این سطح طلاب در 14 رشته مشغول به 
تحصیل می شوند و اجرای این رشته ها به فراخور نیازسنجی منطقه ای، در استان ها 

متفاوت است.
با  کلام  اسلامی،  کلام  اسلام،  تاریخ  اصول،  فقه  و  قرآنی،  علوم   و  تفسیر  وی، 
گرایش های امامت، مهدویت، فلسفه  اسلامی، مدرسی ادبیات عربی، اخلاق و تربیت 
اسلامی، مطالعات اسلامی زنان، مشاوره خانواده با رویکرد اسلامی، تربیت دینی 
کودک و نوجوان، علوم و معارف حدیث شیعه و مدیریت آموزشی را 14 رشته سطح 

3 برشمرد.
سرپرست اداره کل تحصیلات تکمیلی حوزه های علمیه خواهران با بیان این که 
دروس سطح 4 حوزه های علمیه خواهران نیز با توجه به استانداردهای مورد نیاز فقط 
در 11 استان اجرایی شده و در حال افزایش است، افزود: در این سطح نیز 5 رشته در 

حال اجراست که به صورت تخصصی دنبال می شود.
رشته  در 5  طلاب  چهار/دکتری(  )سطح  عالی  مقطع  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
تحصیلی »تفسیر تطبیقی«، »فقه خانواده«، »حکمت متعالیه«، »کلام اسلامی« و 
»علوم و معارف قرآنی« مشغول می شوند که این سطح تقریباً در 20 مدرسه علمیه 

در حال اجراست.
خانم میرعلی ملک با بیان این که تعداد مدارس سطح 3 و 4 ما در حال افزایش است، 
گفت: تلاش داریم با توجه به ظرفیت های موجود و همچنین تأمین استاد از طریق 
راه اندازی مدارس پشتیبان در اداره کل اساتید، تعداد مدارس این سطوح را در کل 

کشور افزایش دهیم.
وی همچنین به برخی مشکلات موجود در روند دفاع از پایان نامه های سطح 3 اشاره 
کرد و بیان داشت: در حال بررسی و ریشه یابی مشکلات این عرصه و رفع آن از طریق 
معاونت پژوهش هستیم تا طلاب بتوانند هر چه سریع تر از پایان نامه های خود دفاع و 

مدرک فارغ التحصیلی را دریافت کنند.
سرپرست اداره کل تحصیلات تکمیلی حوزه های علمیه خواهران با اشاره به تدوین 
و راه اندازی برخی رشته های جدید در سطوح عالی، افزود: »رشته علوم و معارف 
حدیث«و رشته »مدیریت آموزشی« نیز در 3 استان قم، تهران و اصفهان ویژه کادر 
مدیریت های استانی و مدارس علمیه خواهران اجرایی خواهد شد؛ ضمناً رشته های 

جدید و کاربردی دیگر نیز در دستور کار قرار دارد.
وی با بیان این که رشته های در حال اجرا، بسیاری از علاقه مندی های افراد را در بر 
می گیرد و حق انتخاب را برای طلاب فراهم کرده است، ادامه داد: در صدد هستیم با 

تدوین رشته های به روز و مفید، حق انتخاب بیشتری را برای طلاب ایجاد کنیم.
خانم میرعلی ملک در پایان اظهار داشت: در راستای افزایش سطح کیفی و آموزشی 
سطوح عالی، ایجاد رقابت در بین افراد، همچنین ورود افراد به مراکز ملی و فراملی و 
درخشش بانوان حوزوی در عرصه های علمی، چندین برنامه مهم و جدید در حال 

برنامه ریزی است که بزودی رونمایی و اعلام خواهد شد.
 

مدیر جمعیت فاطمی ها:

شهر قم نیازمند موزه جامعه شناسی است
مدیر جمعیت فاطمی ها گفت: اگر بخواهیم فرهنگ یک جامعه را حفظ کنیم باید 
نسل گذشته را به نسل آینده پیوند دهیم و اگر این پیوند شکل نگیرد دچار بی هویتی 
خواهیم شد لذا در دین داری، اصالت فرهنگی، توجه به گذشته و ... موزه می تواند 

کمک بسیاری داشته باشد. 
محمد خامه یار در گفت وگویی اظهار کرد: استان قم یک استان تاریخی است 
یعنی یک استان قدیمی که از صدر اسلام و حتی شاید پیش از آن هم نیز قدمت 
داشته است. وی با بیان اینکه باتوجه به حضور حضرت معصومه)س( و زندگی 17 
روزه ایشان در این شهر و تمام دستاوردهای آن سفر و بیتوته کردن ایشان در قم 
می طلبد که در این شهر یک موزه دینی فاخر را داشته باشیم، عنوان کرد: مسلمانان 
آن چه که مطعلق به حرم و مرقد ایشان بوده است و وسایل قدیمی و موقوفات حرم 
را و بخشی از ابنیه قدیمی مانند درها، پنجره ها، فرش ها بخشی از موزه شهر قم را 

تشکیل می دهد.
این فعال فرهنگی ادامه داد: در بحث عزاداری های سنتی و نسل های گذشته، 
ملزومات مراسم های عزاداری مانند سماورها و وسایل پذیرایی باید در مجموعه ای به 
نمایش گذاشته شود و تمام این موارد دلیل بر اهمیت وجود موزه در قم است که باید با 

استفاده از این ظرفیت این نکات را به نسل های بعدی منتقل کنیم.
وی با اشاره به اینکه موزه یکی از روش های پیوند گذشته به آینده است، مطرح کرد: 
مسئله لازم داشتن موزه در این شهر است چراکه موزه نشان از تمدن و علاقه به یک 

مذهب و مکتب و جامعه است.
وی با اشاره به اینکه یکی از پیشنهادهای ما توسعه پیشنهاد آستان مقدس حضرت 
معصومه)س( است و نباید تنها به این موزه اکتفا کنیم، تصریح کرد:  البته موزه دین 
شناسی که به تازگی در مسجد مقدس جمکران افتتاح شده است نیز بحث جداگانه ای 

است. 
مدیر جمعیت فاطمی ها با بیان اینکه نیازمند موزه جامعه شناسی در قم هستیم و 
باید مردم بدانند در گذشته مردم این شهر چه پوششی داشتند، از چه ظروفی استفاده 
می کردند، یادآور شد: اگر بخواهیم فرهنگ یک جامعه را حفظ کنیم باید نسل گذشته 
را به نسل آینده پیوند دهیم و اگر این پیوند شکل نگیرد دچار بی هویتی خواهیم شد 
لذا در دین داری، اصالت فرهنگی، توجه به گذشته و ... موزه می تواند کمک بسیاری 

داشته باشد.

در جلسه شورای هماهنگی دستگاه های تابعه وزارت اقتصاد در قم تبیین شد؛

الزامات طرح هوشمندسازی یارانه ها 
هماهنگی  شورای  جلسه  اولین  در  قم،  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
دستگاه های تابعه وزارت اقتصاد در قم، الزامات طرح هوشمندسازی یارانه ها را تبیین 

کرد. 
مهدی فراهانی در این جلسه گفت: دولت سیزدهم، تحول گرایی اقتصادی را برای 
توسعه کشور، در راس برنامه های خود دارد و طرح عادلانه سازی یارانه ها یکی از 
مهمترین جراحی های اقتصادی کشور در برهه کنونی است که بسیاری از صاحب 

نظران، اندیشمندان و نخبگان اقتصادی بر لزوم اجرایی نمودن آن، اجماع دارند.
وی تصریح نمود: دولت با بررسی و پیش بینی تمام مسائل این طرح از دو منظر 

چالش ها و ظرفیت ها، حذف ارز ترجیحی و عادلانه سازی یارانه ها را کلید زده است.
وی اضافه کرد: علی رغم  تبلیغات سوء از سوی برخی ذینفعان وضع قبلی که 
منافع  شخصی و کثیر آنها با تصمیم و تدابیر امروز دولت، دستخوش تغییر شده، از 
دولتمردان، اندیشمندان، صاحبان تریبون  و رسانه انتظار میرود که در اطلاع رسانی و 
اقناع عمومی نسبت به اجرای این فرایند جدی و الزام قانونی مهم با دولت همدلی و 

همراهی داشته باشند.
وی به گفتمان دولت سیزدهم بر پایه ارکان عدالت محوری، مردم پایه، دانش بنیان و 
خانواده محوری اشاره کرد که در تدوین سند تحول دولت، به طور ویژه دیده شده است 
و ایجاد اصلاح و تحول در نظام پرداخت و تخصیص یارانه ها، توجه به سرمایه گذاری و 

ایجاد اشتغال، ماحصل این ارکان خواهد بود.
وی تأکید کرد: بدون شک، حذف ارز ترجیحی در راستای منافع نظام و کشور است 
چرا که بخش اعظم سوبسیدهای پرداخت شده،با خروج از ریل اصلی، اصلًا به سفره 

مردم نرسیده است.
ارائه نقطه نظرات مدیران تابعه وزارت اقتصاد در خصوص تفویض اختیار وظایف 
وزارت امور اقتصادی و دارایی به واحدهای استانی و ارائه پیشنهادات راهبردی در این 

خصوص، دیگر موضوعی بود که در این جلسه به آن پرداخته شد.
آسیب شناسی برنامه ششم توسعه در بخش های مرتبط با حوزه کاری وزارت اقتصاد 
و ارائه پیشنهادات با توجه به تدوین برنامه  هفتم توسعه اقتصادی و اجتماعی از دیگر 
موضوعات  مطروحه در اولین جلسه شورای هماهنگی مدیران تابعه وزارت اقتصاد در 

استان قم در سال جاری بود.

معاون فرمانداری شهرستان جعفرآباد:

کمبودی در زمینه تامین و توزیع
 کالاهای اساسی وجود ندارد

معاون فرمانداری شهرستان جعفرآباد در خصوص شرایط تأمین و توزیع کالاهای 
اساسی در این شهرستان گفت: تأمین و توزیع کالا های اساسی از جمله روغن 
و مرغ عادی است و هیچ مشکلی یا کمبودی وجود ندارد و عاملینی برای توزیع 
مرغ منجمد به میزان 4 تن شامل سه تن برای بخش مرکزی و یک تن برای بخش 

قاهان به سازمان جهاد کشاورزی استان معرفی شده اند. 
احمد فرج اللهی در خصوص شرایط تأمین و توزیع کالاهای اساسی در این 
شهرستان، تصریح کرد: تأمین و توزیع کالا های اساسی از جمله روغن و مرغ 
عادی است و هیچ مشکلی یا کمبودی وجود ندارد و عاملینی برای توزیع مرغ 
منجمد به میزان 4 تن شامل سه تن برای بخش مرکزی و یک تن برای بخش 

قاهان به سازمان جهاد کشاورزی استان معرفی شده اند.
 فرج اللهی همچنین ابراز کرد: در خصوص بحث روغن، قند و شکر نیز همین 
به سازمان جهاد  و شهر جعفریه  قاهان  و  طور هفت عامل در بخش مرکزی 

کشاورزی استان معرفی شده است.
معاون فرمانداری شهرستان جعفرآباد با بیان این که در راستای مردمی سازی 
یارانه ها کمیته ای در شهرستان تشکیل شده، عنوان کرد: جلسه کمیته مربوطه 
مصوباتی  استان  حکومتی  تعزیرات  کل  مدیر  و  جعفرآباد  فرماندار  حضور  با 
در خصوص مردمی سازی نظام یارانه ها داشته از جمله: نانوایی های سطح 
شهرستان از عرضه آرد خارج از نانوایی های خودداری نموده و نماینده نانوایان 
نسبت به توجیه نانوایان اقدام نماید همچنین جهاد کشاورزی شهرستان نسبت به 
اخذ نظر سازمان جهاد کشاورزی استان در رابطه با برخورد با عاملین انتقال جو و 
نهاده های دامی از سطح شهرستان به خارج از استان و اعلام به فرمانداری اقدام 
نماید. فرج اللهی در ادامه اظهار کرد: جهاد کشاورزی شهرستان با همکاری 
بسیج، نیروی انتظامی و بخشداری ها نظارت لازم بر روند فروش و عرضه کالا 
های اساسی در اصناف شهرستان را داشته باشند و همچنین جهاد شهرستان 
نسبت به توجیه کشاورزان عمده و خرده مالک در خصوص تحویل محصول گندم 

خود به سیلوی استان اقدام نماید.
فرج الهی اضافه کرد: ضمنا تیمی متشکل از پرسنل جهاد کشاورزی شهرستان، 
نیروی انتظامی و بخشداری دیروز طی یک مانور سراسری نظارت بر کالا های 
اساسی از تعدادی از توزیع کنندگان کالا های اساسی در سطح شهرستان و شهر 

جعفریه بازدید بعمل آورده و تذکرات لازم را دادند.
معاون فرمانداری شهرستان جعفرآباد در خصوص احتکار کالاهای اساسی، 
یادآور شد: در خصوص احتکار کالاهای اساسی الحمدلله مشکل خاصی نیست 
و به محض گزارشات واصله مردم شریف و هوشیار شهرستان، بسیج و نیروی 
انتظامی وارد عمل می شوند و در این رابطه با هیچ احدی اغماضی در کار نخواهد 

بود و بشدت برخورد می شود.
فرج اللهی در پایان با بیان این که از همه آحاد و مردم ولایتمدار شهرستان 
جعفرآباد )بخش مرکزی و قاهان( بابت همکاری با دولت سیزدهم که برای اجرای 
عدالت اجتماعی مصمم می باشد و قطعا و یقینا به نفع خود مردم است تقدیر 
و تشکر می نماییم، تأکید کرد: تقاضا داریم که بمحض مشاهده احتکار کالا 
های اساسی یا گران  فروشی مراتب را به فرمانداری یا نیروی انتظامی یا بسیج 
شهرستان یا تعزیرات حکومتی استان اعلام کنند که در این زمینه مصمم به 

برخورد قاطع با متخلفان هستیم.
 

سرپرست راه های روستایی استان قم: 

طرح بهسازی محور جنداب
 به بهره برداری رسید

سرپرست راه های روستایی استان قم گفت: با اعتباری بالغ بر 19 میلیارد ریال، 
طرح بهسازی محور روستایی جنداب  بخش سلفچگان به طول 3.8 کیلومتر اجرا 

شد و مورد بهره برداری قرار گرفت. 
محمد معارف وند در گفت و گویی افزود: هدف از اجرای این طرح، صیانت و 

ارتقای سطح خدمات و تسهیل آمد و شد در سطح راه های روستایی است.
وی ادامه داد: با تاکید مسئولان امر، در توسعه زیرساخت راه های روستایی، 
طرح بهسازی و ارتقای سطح سرویس محورهای روستایی، در اولویت اقدام های 

عمران جاده ای سازمان متبوع و  اداره های کل استانی، قرار دارد.
وی افزود: کما اینکه، طی سال های 98 و 99 و در قالب اجرای طرح ابرار یا 
اقدام برای راه های روستایی به بهسازی و آسفات مسیر دسترسی روستاهای 

بالای 20 خانوار جمعیت در استان اقدام شد.
معارف وند به اهداف اجرای طرح بهسازی محور روستایی جنداب اشاره کرد 
و گفت: این محور روستایی ضمن آنکه عامل ارتباطی روستاهایی شامل اسلام 
آباد، قاضی علیا، قاضی سفلی و تاج خاتون می باشد، نقشی فرعی در اتصال 

بزرگراه قم - سلفچگان به جاده قدیم سلفچگان-ساوه دارد.
سرپرست راه های روستایی قم، اضمحلال رویه راه، مطالبه های مردمی و تاکید 
مقام های مسئول در بهسازی محور روستایی جنداب را از دیگر دلایل اجرای 
طرح بهسازی این محور دانست و تصریح کرد: جهت اجرای این طرح بالغ بر 
19 میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافت که از محل اعتبارهای استانی و قیرهای 
تحویلی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای بابت بهسازی محورهای روستایی 

تامین شده بود.
معارف وند طول مسیر اجرایی طرح را افزون بر 3.8 کیلومتر عنوان کرد و افزود: 
به منظور بهسازی محور روستایی جنداب به اجرای درزگیری و لکه گیری و روکش 
آسفالت اقدام به عمل آمد. وی در خصوص بازه زمانی اجرا و تکمیل این طرح 
گفت: با توجه به ضرورت تسریع در اجرای طرح، دربازه زمانی کمتر از یک ماه 

اجرا شد و در بیست وچهارم اردیبهشت ماه جاری مورد بهره برداری قرار گرفت.
 

تولیت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س(: 

ائمه جمعه دولت را در اصلاح یارانه های 
معیشتی یاری کنند

تولیت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( با بیان اینکه بر ائمه جمعه لازم است با 
ارائه توضیحات لازم به مردم دولت را در اجرای طرح اصلاح یارانه های معیشتی 
یاری کنند، گفت: حضور مسئولان در بین اقشار مختلف مردم باید مورد توجه قرار 

گیرد تا درد دل مردم شنیده شود و جامعه با دولت همراه کند. 
نشست ائمه جمعه استان قم با حضور تولیت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س(، 
ائمه جمعه استان قم، محمدرضا حاجی رضا مدیرکل جهاد کشاورزی استان، 
اکبر ابدالی رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و وحید وزیری راد 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی دردفتر ستاد ائمه جمعه استان برگزار شد.
اصلاح  طرح  اجرای  شیوه  از  گزارشی  کل  مدیران  نشست  این  ابتدای  در 
بیان  به  نیز  استان  جمعه  ائمه  و  ارائه  کشور  و  استان  در  معیشتی  یارانه های 
دیدگاه های خود، انتقال مشکلات ارائه شده از طرف مردم و بررسی راهکارهای 

اجرایی شدن برای اجرای بهتر این طرح در استان پرداختند.
در پایان این نشست، آیت الله سیدمحمد سعیدی تولیت حرم مطهر کریمه 
اهل بیت سلام الله علیها ضمن تسلیت درگذشت آیت الله فاطمی نیا اظهار کرد: 
توضیح و توجیه مطالب باید از طرف افرادی صورت بگیرد که اطلاعات کافی از 

این طرح ملی دارند و از اظهار نظرهای بی پشتوانه پرهیز شود.
وی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری گفت: همان گونه که ایشان فرمودند 
دولت برنامه اقتصادی دارد و دیگران هم باید کمک کنند، با توجه به برگزاری 
جلسات مختلف مسئولان امر با ائمه جمعه برای توجیه نسبت به این طرح 
اقتصادی دولت، بر ائمه جمعه لازم است با ارائه توضیحات و توجیهات لازم به 
مردم، دولت را در این امر مهم یاری کنند. امام جمعه قم از دیگر راه های اجرای 
صحیح طرح اصلاح یارانه های معیشتی را حضور مسئولان در بین اقشار مختلف 
مردم دانست و گفت: شنیدن حرف ها و درددل مردم وظیفه مسئولان است و باید 

برای بهتر اجرا شدن کارها، جامعه را همراهی کرد.

گزارش/ صدرالدین فلاح 

این روزها صدای آشنایی از تالار شهر به گوش می رسد که اگر توجه شما را جلب 
کرد و نزدیک تر رفتید، حس بهتری به شما می دهد و شاید قلقلکتان بدهد که باز هم 
نزدیک تر بروید و ببینید این صدای آشنا که شما را تا مرزهای فراموش شده اعماق 

ذهن تان می برد از کیست و از چیست؛ البته یادتان نرود حتما بلیت هم بخرید!
هم  بزرگ ترها  و  کرده  پُر  را  فضا  کودکانه  خنده های  است؛  قم  شهر  تالار  اینجا 
می خندند. شاید به خاطر شادی بچه هایشان و شاید هم به خاطر غرق شدن در 
خاطرات کودکی هایشان. هر چه هست لحظات خوبی است که باید غنیمت شمردش.
اینها همه به خاطر نمایش »بالتازار« است. تئاتری موزیکال برای کودکان و البته پدرها 
و مادرهایشان که با هم به تماشای آن می نشینند، همراه شخصیت اصلیش به دنبال 
»غول همه چیز بردار« می روند و دست آخر و با کمک هم، قصه را به پایانی خوش 

می رسانند.
برای اینکه داستان بالتازار را بیش از این اسپویل نکنیم بهتر است خودتان دست 
بچه هایتان را بگیرید و به تماشای این نمایش شاد بروید ولی حرف درباره این کار و 

شنیدن از زبان بازیگران و کارگردان نمایش بسیار است.
مرتضی عقیقی تهیه کننده و کارگردان این نمایش است؛ او که تاکنون به صورت 
رسمی کار کودکانه ای را روی صحنه نبرده بود از اولین تجربه در این حوزه می گوید و 

ایده اولیه ای که برای این کار داشته است.
او خاطرنشان می کند: کار کودک دارای تماشاگرانی از جنس بزرگترها هم هست به 
همین دلیل هدفمان این بود که جریانی برای تربیت نسل آینده تماشاگران به وجود 
بیاوریم و از طرفی به رونق هنرهای نمایشی در قم نیز کمک کنیم. این نمایش دو سال 
قبل روی صحنه رفته بود ولی به خاطر شیوع کرونا وقفه ای طولانی پیش آمد و حالا با 

بهتر شدن اوضاع، دوباره میزبان علاقمندان به تئاتر کودک هستیم.
بچه ها به شیوه ای متفاوت نظرشان را می گوید

عقیقی درباره سبک اجرای بالتازار هم می گوید: سبک های مختلف عروسکی را در 
این نمایش داریم، در یک پرده کوتوله ها هستند، در پرده ای دیگر ملکه قلعه ای دور و در 
پرده بعدی، درازقامت ها؛ البته اینها همه عروسک های نمایش نیستند و شخصیت های 

عروسکی دیگری هم تا انتها روی صحنه می آیند تا به انتهای قصه برسیم.
کارگردان نمایش بالتازار در پاسخ به این سوال که با توجه به مخاطبان اصلی این 
تئاتر که کودکان هستند، چگونه متوجه بازخورد مثبت یا منفی آنها می شود گفت: در 
بخشی از نمایش از کودکان خواسته می شود روی صحنه بیایند و برای پیشبرد قصه 
مشارکت داشته باشند، وقتی بچه ها با شوق فراوان و به صورت حداکثری روی سن 
می آیند، یک نوع بازخورد مثبت است، از طرفی پس از اجرا نیز با پدرها و مادرها و 
بعضی از بچه ها گفت وگو می کنیم و نظرشان را می پرسیم که تاکنون بیشتر آنها رضایت 
داشتند و برخی هم نکاتی را مطرح کردند که سعی کردیم در اجراهای بعدی از آنها 

استفاده کنیم.
همچنین برخی اساتید حوزه تئاتر نیز نکته های ناب و کمتر دیده شده ای را بیان 
کرده اند که دیدیدم جای کار دارد و می توان با رعایت آنها، اجرای بهتر و آموزنده تری 
داشت زیرا عقیده داریم با توجه به اینکه همه کاراکترهای نمایش برای کودکان جذاب 
هستند و به خصوص نقش اول آن می تواند الگویی برای تماشاچیان کم سن و سال 
باشد، باید به همه جوانب کار توجه داشت، نکته های روانشناسانه و اخلاقی را به دست 

مورد موشکافی قرار داد و در هر اجرا، به پختگی بالاتری رسید.
عقیقی درباره محدودیت های اجرای صحنه ای در قم نیز عنوان کرد: برخی عقیده 
دارند وقتی این محدودیت ها وجود دارد باید گذاشت و رفت، ولی به نظر من اگر 
می خواهیم کار تاثیرگذاری انجام بدهیم، باید بمانیم و تا حد ممکن تلاش کنیم، از 
ایده ها و تجربه های جدید بهره بگیریم و به بلوغ برسیم، آن وقت شاید این محدودیت ها 
هم کمرنگ تر شوند یا خلاقیت هایی که هنرمندان و صاحبان فکر و اندیشه ارائه 

می دهند، کار را فراتر از این چالش ها مطرح کند.
او همچنین بر این مسئله هم تاکید می کند که »بالتازار«، کاری دسته جمعی با حضور 
عوامل هنری، فنی و اجرایی است و موفقیتی که حاصل شده هم در درجه نخست 

متعلق به مردم قم و در مرتبه بعدی از آن همه این تیم است.
رنگ و لعابی که به کار می آید

رزانا گرامی یکی از بازیگران، عروسک گردانان و صداپیشگان نمایش بالتازار است که 
البته کودکان قمی صدایش را در تلویزیون هم بارها و بارها شنیده اند.

او با بیان اینکه تئاتر کودک در قم زبانزد است و اساتید مجربی در این حوزه فعالیت 
دارند می گوید: از جمله این افراد می توان به آقایان سلیمانی، فداحسین و نیک روش 

اشاره کرد که در واقع سرمایه هنری استان محسوب می شوند.
گرامی با اشاره به پیام های مثبت فراوانی که بعد از هر اجرای این نمایش دریافت 
می کند خاطرنشان می کند: اوایل برای خودمان هم تعجب داشت که این حجم 
از استقبال را شاهد باشیم، البته در حین اجرا هم بازخوردها را در چهره کودکان و 
بزرگترها می بینم، اینکه کجا می خندند، کجا رضایت بیشتری دارند و کجاها، نقطه 

ضعف کارمان است.
به عقیده این بازیگر و صداپیشه عروسکی، نمایش بالتازار از نظر بصری به شدت مورد 

توجه تماشاگران قرار گرفته و در کنار اینها، موسیقی هم به خوبی روی کار نشسته است 
و این نشان می دهد عوامل مختلف، کارشان را درست انجام داده اند و در هماهنگی 

خوبی با هم قرار دارند.
گرامی هم در ادامه صحبت هایش گریزی به محدودیت های اجرای نمایش صحنه ای 
در قم می زند و می گوید: در بُعد سخت افزاری، نیازمند تالارهای حرفه ای، سیستم 
صوت مناسب تر و امکانات دیگری هستیم که همه و در کنار هم موجب ارتقاء کیفی 
کارها می شوند هر چند هنرمندان قمی طی این سال ها یاد گرفته اند چطور با امکانات 

موجود، ادامه بدهند و نمایش های جذاب تری را روی صحنه ببرند.
عمو بهروز معروف تلویزیون، نقش اول نمایش بالتازار

عمو بهروز معروف تلویزیون، نقش اول نمایش بالتازار هم هست؛ مردی که عقیده 
دارد کودکان می فهمند او دیگر یک بچه نیست!

بالتازار، هشتمین کار نمایشی کودکانه ای است که در آن حضور دارد و تجربه های 
قبلی اش مثل »ماشین زمان« و »بهروز و جینگیل خان« هم جزو کارهای موفقی بودند 

که در زمان خود معروف شدند.
محمدرضا بهروز می گوید: از سال 1387 در اوج نوجوانی و جوانی کار فرهنگی در 
زمینه کودک را آغاز کردم ولی شروع کارم با کار کودک نبود؛ در زمان دانشجویی همراه 
با اردوهای فرهنگی به شهرها و روستاهای بسیار دور مرزی مانند کرمانشاه و سنندج 
رفتم و زمانی که زندگی دشوار کودکان روستاها و شهرهای مرزی را از نزدیک دیدم، 
قلبم به درد آمد و سعی کردم گامی برای این کودکان بردارم که اثربخش باشد به همین 

دلیل وارد این عرصه شدم تا به دنیای کودکان راه پیدا کنم.
او درباره چالش های کار نمایشی برای کودکان عقیده دارد چون در این عرصه، 
بازیگران با تمام وجود زیر نظر کودک قرار دارند و بچه ها هم با تمام وجودش الگو 
می گیرند، کار نمایش کودک حرکت بر لبه تیغ است و کمترین انحرافی، می تواند اثرات 
جبران ناپذیری در آینده داشته باشد پس کسی که این کار را انجام می دهد باید در نظر 
داشته باشد که کودک تمام اعمال و رفتار و حرف هایش را به دقت مشاهده می کند و 
می شنود، پس آیا رفتار و حرکاتش برای کودک الگوی صحیحی هست یا نه؟ در واقع 
هنرمند باید دغدغه داشته باشد در حالیکه برخی مسئولان امر، دغدغه لازم را ندارند!

بهروز با بیان اینکه اسپانسرها بیشتر برای حضور و حمایت از برنامه های بزرگسالان 
تمایل دارند و به این ترتیب کار کودک به نوعی رها شده است گفت: آسیب جدی تر این 
است که مسئولان فرهنگی و رسانه ای هم بیشتر به دنبال برنامه سازی بزرگسال هستند 
در حالیکه وقتی فردی وارد این حوزه می شود باید دغدغه داشته باشد و حتی با این 
تصور که توان مالی اش افزایش نیابد، باز هم کار را ادامه دهد فقط به امید اینکه کودکی 

بیاموزد و آینده روشنی برای او رقم بخورد.
این هنرمند ادامه می دهد: همیشه فعالیت در حوزه کودک را با این عنوان توصیف 
می کنم که گویی در حال انجام »امر مقدس کودکانه« هستیم، چون عقیده دارم برای 
موجودی کار می کنیم که نه بدی می کند و نه بدی کردن را بلد است، فقط آمده که الگو 

بگیرد و جالب تر اینکه هیچ قضاوتی هم درباره بازیگر و عروسک گردان روی صحنه یا 
مجری تلویزیون ندارد، حالا فرض کنیم این موجود بی گناه و مقدس قرار است با کار تو 
بخندند و با تو حالش خوب شود و این حال و هوا هم مشروط به تصوری از پیش داشته 
نیست. کودکان صادقانه می آیند و بعد از هر اجرا ما را بغل می کنند و می بوسند. هیچ 
چیزی ارزشمندتر از این نبوده که کودکی برایم نقاشی می کشد، چرا که زمانی را برای 

این مسئله اختصاص داده تا هدیه ای به دست خودش برایم آماده کند.
از او پرسیدیم آیا از اجرای خودش در نمایش بالتازار راضی هست یا نه که پاسخ داد: 
البته باید اینگونه پرسید که آیا کودکان از کار من راضی بوده اند؟ که جواب می دهم 
واقعا نمی دانم و نمی توانم با یقین به این سوال پاسخ بدهم ولی آنچه از روی صحنه 
می بینیم، و آنچه در نگاهشان موج می زند و در تعامل با شخصیت اصلی شاهد 

هستیم، رضایتمندی آنهاست.
در نمایش بالتازار آن چیزی که قدرت کار را مشخص می کند، رضایت کودکان در 
سالن است، اینکه چه تعاملی برقرار می کنند به خصوص در دقایق پایانی که اوج قصه 
است و بچه ها هجوم می آورند تا به بهروز کمک کنند، خب این خودش انرژی مثبت 
می دهد یا حتی می بینیم برخی کودکان گریه می کنند که چرا نمایش تمام شد؟ این 

هم نشان می دهد اجرای بازیگران و تلاش دیگر عوامل، اثر خودش را گذاشته است.
بهروز درباره حس همذات پنداری با مخاطب و در اینجا کودکان که تماشاچی اصلی 
کار هستند می گوید: سعی نمی کنم احساس کودکانه داشته باشم، در تلویزیون هم 
تلاش کرده ام همان بهروز باشم و با کودکان ملایم و محترمانه صحبت کنم و جالب 
اینکه بچه ها این را می پذیرند، آنها می دانند که ما بزرگ تر هستیم و آنها کوچک تر و 
به نظرم این نظریه که باید با کودکان، کودکانه حرف زد منسوخ شده است. به خاطر 

همین در نمایش بالتازار آنچه بیشتر از همه لحاظ شده، بازی با کودکان است.
این هنرمند با بیان اینکه به صورت تخصصی روی بازی کار کرده است خاطرنشان 
می کند: در حال حاضر مسئول آموزش بازی کودکان در هیئت ورزش های همگانی 
استان قم نیز هستم و به پشتوانه این تجربه و آموختن های مداوم، الان می توانم با 
بچه هایی که حتی زبان من را بلد نیستند ارتباط برقرار کنم چون بازی با آنها را به خوبی 
فرا گرفته ام. نمایش »بالتازار« این روزها در یک سانس یعنی از ساعت 18 تا 19:30 دز 

تالار مرکزی شهر قم روی صحنه می رود.

تماشای یک تئاتر به نیت امر مقدس کودکانه؛

»بالتازار« تئاتری موزیکال برای کودکان و البته والدین!
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 عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار مطرح کرد :

استفاده از همه ظرفیت ها برای ساخت 
مسکن کارگران

عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار ابراز امیدواری کرد: آیین نامه ماده 149 
قانون کار هر چه سریع تر به تصویب برسد تا از همه ظرفیت ها در بحث ساخت و 

ساز و تامین مسکن کارگران استفاده شود.
آیت اسدی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به پروژه ساخت 400 هزار مسکن 
کارگری در کشور اظهار کرد: کارگران بسیاری در طرح های مسکن ثبت نام کردند 
ولی هنوز نتیجه نگرفتند. شورای عالی کار هم در این زمینه مصوبات زیادی داشته 
است؛ از جمله تدوین آیین نامه ماده 149 قانون کار که هنوز چکش کاری آن تمام 

نشده و به نتیجه نرسیده است.
وی درباره ساخت مسکن کارگری در شهرک های صنعتی گفت: اگر چه ساخت 
مسکن در شهرک های صنعتی ایده خوبی است ولی کارگران شاغل در شهرک های 
صنعتی را خانه دار می کند و همه کارگران در بخش های دیگر را نمی توان در این 
طرح وارد کرد لذا ما منتظریم تا آیین نامه تصویب شود و درصدد هستیم تا از همه 

ظرفیت ها در بحث ساخت و ساز و تامین مسکن کارگران استفاده کنیم.
اسدی در عین حال افزایش حق مسکن کارگران را منوط به تصویب مصوبه در 
هیات وزیران دانست و گفت: شورای عالی کار مبلغ حق مسکن کارگران را به 650 
هزار تومان افزایش داد ولی این مصوبه برای اجرایی شدن باید در هیات وزیران 
تصویب شود که همچنان منتظر هستیم و هر زمان که تصویب شد، معوقات آن به 

حساب کارگران واریز خواهد شد.
عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار به سهم دستمزد در قیمت تمام شده 
نیز اشاره کرد و گفت:سهم دستمزد در بخش های مختلف فرق دارد ولی به طور 
میانگین این رقم 12 درصد است که البته در صنایع نفت و پتروشیمی زیر یک 

درصد عنوان می شود.
وی افزود: برخی مشاغل که هزینه آنها زیاد و قیمت تمام شده محصولاتشان 
بالا است، ممکن است در شرایطی مثل کرونا قرار بگیرند و خود به خود حذف 
شوند ولی در بخش های خدماتی مثل صنف فتوکپی یا مطبوعات که عرضه کننده 
خدمات به مصرف کننده هستند، عرضه و تقاضا قیمت را بالا می برد و سهم 

دستمزد در قیمت تمام شده تابع عرضه و تقاضا است.

سخنگوی اجرایی قانون چک :

همه بانک ها مکلف به ارائه چک
 موردی هستند

سخنگوی اجرایی قانون چک، با بیان اینکه تمام بانک ها مکلف به ارائه چک 
موردی هستند، گفت: برخی بانک ها ارائه چک موردی را آغاز کرده اند، اما تعداد 

این بانک ها قابل توجه نیست.
آمنه نادعلی زاده، گفت: چک موردی، در اصلاحیه اخیر قانون صدور چک در 
سبد محصولات شبکه بانکی قرار گرفت. این چک مخصوص اشخاص حقیقی 
است که مایل به گرفتن دسته چک نیستند، اما تمایل دارند برخی تعهداتشان را به 

صورت موردی، از طریق چک پرداخت کنند.
وی با بیان اینکه اشخاص حقوقی نمی توانند از این چک استفاده کنند، گفت: 
برای دریافت چک موردی، اشخاص باید در بانک مورد نظر حساب جاری داشته 
تقاضا می توانند صرفا دوفقره چک موردی  نوبت  این اشخاص در هر  باشند. 

دریافت و در سال نیز جمعا 5 فقره چک موردی صادر کنند.
نادعلی زاده گفت: شخصی که متقاضی گرفتن این برگه چک است، مورد 
اهلیت سنجی قرار می گیرد به این معنی که نباید سابقه چک برگشتی رفع سو اثر 

نشده و محکومیت قضایی داشته باشد.
وی ادامه داد: تمامی محرومیت هایی که در قانون صدور چک برای برگشت 
خوردن چک های عادی در نظر گرفته شده، درباره چک های موردی نیز برقرار 
است. از جمله این محرومیت ها این است که اشخاص مذکور امکان دریافت دسته 
چک، دریافت کارت بانکی جدید و ضمانت نامه بانکی را ندارند. همچنین در 
صورت برگشت خوردن برگه چک آنها، وجوه حساب های بانکیشان به اندازه مبلغ 

کسری تا زمان رفع تعهدات مسدود می شود.
گفت:  نیست،  غیر  به  انتقال  قابل  موردی  چک  اینکه  بیان  با  زاده  نادعلی 
صادرکننده چک موردی باید اطلاعات چک را در سامانه صیاد ثبت کرده و گیرنده 

چک موردی نیز باید تایید دریافت چک را در این سامانه اعلام کند.
وی تصریح کرد: همه بانک ها مکلف هستند چک موردی را در سبد محصولات 
ارئه  را  محصول  این  بانک ها  برخی  نیز  حاضر  حال  در  دهند.  ارائه  خودشان 

می کنند، اما تعداد این بانک ها قابل توجه نیست.
سخنگو اجرایی قانون صدور چک در پایان تصریح کرد: چک موردی در حال 
حاضر متقاضیان اندکی در بانک ها دارد که انتظار می رود با معرفی این محصول به 

مشتریان اقبال بیشتری از چک موردی ایجاد شود.

رییس  کل بانک مرکزی:

ثروت بین نسلی در صندوق توسعه ملی 
باید ارزی باشد

گفت:  مرکزی  بانک  رییس  کل 
صندوق  در  بین نسلی  ثروت 
توسعه ملی باید ارزی باشد، یعنی 
سرمایه گذاری طرح ها و بازپرداخت 
تا  باشد  ارزی  به صورت  تسهیلات 
سرمایه صندوق توسعه ملی حفظ 

شود. 
دومین  در  صالح آبادی«  »علی 
همایش علمی صندوق ثروت ملی 
و عدالت بین نسلی اظهار داشت: 
نقش صندوق توسعه ملی در کشور 
به دلیل محدودیت خارجی، مفید و 

موثر است و بسیاری از پروژه ها برای سرمایه گذاری نیازمند منابع ارزی هستند که 
توسط صندوق تامین می شود.

وی با بیان اینکه درآمد نفتی به حساب صندوق واریز می شود، ادامه داد: صندوق 
باید برای پروژه های سرمایه گذاری کند که توجیه پذیر و سودده باشد، همچنین 

این پروژه ها نیازمند سرمایه گذاری ارزی و درآمد ارزی است.
رییس  کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه تقویت صندوق توسعه ملی حایز اهمیت 
است، اضافه کرد: برخی پروژه های که توسط صندوق توسعه ملی تامین مالی 
شدند به مرحله بازپرداخت تسهیلات رسیده اند که باید این بازپرداخت به صورت 

ارزی باشد و همکاری صندوق و شبکه بانکی در وصول مطالبات الزامی است.
وی بیان داشت: بانک مرکزی به عنوان نگهدارنده حساب های صندوق توسعه 
البته  انجام شود  پروژه ها  در  موردنیاز کشور  مالی  تامین  تا  است  ملی مصمم 

همان طور که ذکر شد باید در پروژه هایی با بازده و عملکرد مناسب باشد.

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی، از 
تعیین تکلیف 800 تن آزبست پس از 15 سال خبر داد. 

به گزارش از روابط عمومی سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی، »سید 
عبدالمجید اجتهادی« رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان، اظهار کرد: 

یکی از پرونده های مهمی که از دهه 80 بلاتکلیف بوده مربوط به آزبست هایی 
)الیاف پنبه نسوز معدنی از نوع سیلیکات( است که در گمرک غرب تهران 
موجود بوده که حجم آن حدود 800 تن است و به جهت مضراتی که برای 

محیط زیست به همراه دارد، امکان ترخیص آن وجود نداشت.

اجتهادی با اشاره به آخرین اقدامات صورت گرفته در این زمینه عنوان کرد: 
خوشبختانه طی اقدامات جهادی که در اواخر سال گذشته صورت گرفت 
نه تنها از تحمیل هزینه سنگین مربوط به انهدام این کالا به سازمان و دولت 
جلوگیری شد، بلکه زمینه فروش آن با اخذ مجوزهای لازم و رعایت کلیه مقررات 

مربوطه نیز مهیا شد.
مدیرعامل سازمان اموال تملیکی در قسمت دیگری از سخنان خود ضمن 
اشاره به پرونده مربوط به محموله های ذرت در اختیار سازمان عنوان کرد: 
آخرین وضعیت مربوط به محموله 127 هزارتنی ذرت هایی که در سال 1392 
وارد کشور شد به این صورت است که تا سال گذشته بیش از 100 هزار تن از 
کشور خارج شد و مقدار باقیمانده نیز با مصوبه فروش و مشخص شدن خریدار 
در حال کیسه گیری بوده و تا کمتر از یک ماه دیگر از کشور خارج می شود تا 

مسایل مربوط به این پرونده نیز رفع شود.
وی افزود: پرونده دوم ذرت ها مربوط به استان کرمانشاه است که موضوع 
آلودگی در مورد این محموله 53 هزار تنی به هیچ عنوان مطرح نیست و این 
پرونده مربوط به مفاسد اقتصادی و تخطی از ضوابط تعیین شده در زمینه 
نگهداری و توزیع این ذرت ها بوده زیرا این کالا با ارز 4200 تومانی وارد کشور 

شده است.
مدیرعامل سازمان اموال تملیکی ادامه داد: از مردادماه سال گذشته که این 
محموله در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار گرفت اقدامات لازم جهت اخذ 
مجوزها و تعیین تکلیف آن صورت گرفته و تاکنون بیش از 42 هزار تن از سیلوها 
خارج شده طی یک ماه آینده میزان باقیمانده نیز تحویل کارخانه های تولید 
خوراک دام، زیر نظر ستاد معاونت پشتیبانی امور دام وزارت جهاد کشاورزی 

داده خواهد شد.
اجتهادی با اشاره به مصوبات و نشست های برگزار شده بین سازمان های 
مرتبط و همچنین تشکیل کارگروه های تعیین شده، از افزایش هماهنگی بین 
دستگاه ها جهت تسریع در رسیدگی به پرونده ها و صدور دستور تعیین تکلیف 

)فروش، امحا و ...( خبر داد.

مدیرعامل سازمان اموال تملیکی خبر داد:

تعیین تکلیف 8۰۰ تن آزبست پس از ۱5 سال

معاون وزیر صمت اعلام کرد؛

جزئیات مدل جدید فروش خودرو
معاون وزیر صمت ضمن تشریح نحوه کارکرد سامانه متمرکز 
قرعه کشی خودرو، گفت: تاکنون تولید بر مشتری غلبه داشت 

اما از امروز مشتری بر تولید غلبه خواهد داشت.
منوچهر منطقی روزسه شنبه در نشست خبری با بیان اینکه 
دانش بنیان یعنی خلق محصول، اظهار کرد: صنعت خودرو 
در دنیا دانش بنیان شده و ما هم به دنبال این هستیم که وارد 

مسیر دانش بنیانی کردن صنعت خودروی کشور شویم.
معاون صنایع حمل و نقل وزیر صمت با اشاره به راه اندازی 
سامانه متمرکز قرعه کشی خودرو، افزود: تاکنون تولید بر 
مشتری غلبه داشته اما از امروز و با ورود سازمان حمایت به 
بحث فروش خودرو، مشتری بر تولید غلبه خواهد داشت. 
ما به دنبال این هستیم که بر اساس نیازهای مشتری روابط 

صنعت را تنظیم کنیم.
وی با بیان اینکه در دنیا تولید دانش بنیان بر مبنای نیاز 
مشتری انجام می شود، گفت: در مدل قبلی فروش خودرو، 
تعداد محدودی خودرو هر 10 الی 15 روز یک بار به فروش 
گذاشته می شد اما در مدل جدید در یک دوره ثبت نام انجام 

می شود و در یک دوره 3 ماه به عنوان نمونه 6 بار قرعه کشی 
خودرو انجام می شود و در هر دوره 200 تا 300 هزار خودرو 
فروخته می شود و هر فرد یک خودرو ثبت نام می کند. بنابراین 

تعداد زیادی از افراد می توانند ثبت نام کنند.
منطقی افزود: همچنین تولیدکنندگانی که تولید محدودی 
دارند، اگر چه از سه هزار نفر ثبت نام می کردند اما در نهایت به 
هزار نفر خودرو تحویل می دادند که این موضوع مشکل زا شده 

بود، ولی در این سامانه دیگر این مشکل را نداریم.
معاون وزیر صمت ادامه داد: تولیدکنندگان انبوه نیز عرضه 
قطره چکانی داشتند که از این به بعد باید تمام ظرفیت را 
بفروشند. از سویی دیگر نیز اگر مثلًا خودروساز می گوید 200 
هزار خودرو می خواهد بفروشد راستی ازمایی می کنیم و رقم 
قطعی را مثلًا 100 هزار خودرو را برای قرعه کشی می گذاریم 
و در ادامه مسیر نیز دوباره بررسی کرده و 100 هزار خودروی 
به این ترتیب برای تحویل  دیگر را برای فروش می گذاریم. 
انجام  موقع  به  تحویل  و  بود  نخواهد  دیگر مشکلی  خودرو 

می شود.

و  را جمع  وزارت صمت صرفاً اطلاعات  وی تصریح کرد: 
صحت سنجی می کند و مابقی کارها توسط خود خودروساز 
انجام می شود. وزارت صمت فقط نظارت می کند و با توجه 
به اینکه اطلاعات زیادی جمع می کنیم می توانیم به صورت 
هدفمند عمل کنیم و 50 درصد ظرفیت فروش را به جوان ترها 
تخصیص دهیم و با شناسایی کاربرهای واقعی تخصیص را 
نیز  بازی ها  انجام دهیم. منطقی در مورد دلال  هدفمندتر 
گفت: با کمک مجلس به دنبال این هستیم که اگر شخصی 
تومان  میلیون  و 300  خرید  تومان  میلیون  را 160  خودرو 
فروخت باید مالیات بپردازد. منطقی در مورد واردات خودرو، 
گفت: در حال حاضر شایعات زیادی وجود دارد اما تا زمان 

ابلاغ مصوبه، باید منتظر ماند.
وی تصریح کرد: نکته این است که قبلًا برای واردات خودرو 
فقط دهک های پردرآمد جامعه مدنظر بودند و در یک دوره ای 
شاهد بودیم که بیشترین تعداد پورشه در دنیا را وارد کرده 
بودیم، اما در این دوره همه دهک های جامعه را مدنظر قرار 

داده ایم.

معاون وزیر صمت گفت: همچنین با توجه به خلأ تولیدی 
که داریم واردات خودروهای اقتصادی را در دستور کار قرار 
داده ایم؛ به عنوان مثال وقتی پراید حذف شد که 500 هزار 
متقاضی داشت دیگر هیچ خودرویی جایگزین این خودرو 
نشد در حالیکه در دنیا با روش علمی دقیق، محصول ارزشمند 

با قیمت عقلایی عرضه می کنند.
منطقی افزود: خودروهای وارداتی کیفیت، آپشن و قیمت 

مناسب خواهند داشت.
واردات محصول کم کیفیت  دنبال  به  ما  اضافه کرد:  وی 
نیستیم چراکه استاندارد در این بخش نظارت می کند. بنابراین 
ما به دنبال واردات بهترین خودرو با قیمت مناسب و با فناوری 
روز هستیم. معاون وزیر صمت اظهار کرد: خودروسازی ما 2 

دهه از فناوری روز دنیا عقب است.
گفت:  خودروسازان  شدن  ده  زیان  مورد  در  منطقی 
حسابرسی سالانه خودروسازان نشان می دهد که این صنعت 
زیان ده شده و ما با روش فعلی قیمت گذاری، زیان بیشتری 

به خودروسازان تحمیل کرده ایم.

یک اقتصاددان با بیان اینکه پرداخت یارانه 400 هزار تومانی 
خود تورم زا است،گفت :این تصمیمات و اقدامات باعث نابودی 
شرایط  برای  برنامه ای  دولت  آیا  شد.  خواهد  فقر  قربانی های 
زندگی 60 میلیون ایرانی پس از این افزایش قیمت ها دارد؟ آیا 

فکری برای زندگی این جمعیت شده  است؟
 اقتصاد کشور از سه بخش دولتی، خصوصی و تعاونی تشکیل 
شده است در حالی که 18 میلیون نفر عضو تعاونی ها هستند، 
کشور  تعاونی  امروز  شده اند،  غیرفعال  امروز  تعاونی ها  چرا 
بی معنی شده و عده ای آنها را غارت کردند اما هیچ مجازاتی برای 
آنها به اجرا نرسید.  ابراهیم رزاقی با اشاره به تبعات تصمیمات 
اظهار داشت: سیاست های  دولت سیزدهم  اقتصادی  جدید 
اقتصادی دولت مبهم است. نحوه پرداخت یارانه و اختصاص 
کالا برگ نیز روشن نیست. سیاست کنترل تورم سیاست درستی 
است اما دولت چگونه می تواند با حذف ارز ترجیحی و افزایش 
قیمت  کالاهای اساسی نرخ تورم را کنترل کند یا کاهش دهد. 
مگر مشکل کمبود ارز با افزایش فروش نفت مرتفع نشد؟ در این 
شرایط دولت چرا باید نسبت به حذف ارز ترجیحی اقدام کند و 

اساسا سیاست عدم واردات این کالاها روشن نیست.
وی ادامه داد: دولت ایرادی که به پرداخت ارز 4200 تومانی 
وارد کرده این بوده، در توزیع و اختصاص ارز ترجیحی فساد و 
رانت ایجاد شده است، چرا به جای اینکه سوءاستفاده گران از 
که 60  مردمی  یارانه ای  ارز  دولت  شوند،  حذف  ترجیحی  ارز 
میلیون نفر را که تعداد زیادی از آنها زیر خط فقر هستند را حذف 

می کند؟
این کارشناس اقتصادی مدعی شد: در حال حاضر 20 میلیون 
نفر از مردم کشورمان زیر خط فقر مطلق هستند که در آمارهای 
رسمی اعداد دیگری اعلام می شود. همچنین 40 میلیون نفر 
از مردم کشور هم درگیر فقر نسبی هستند. حالا پرسش اصلی 
این است، دولتی که وعده از بین بردن فقر در کشور را داده برای 
کاهش فقر در کشورمان در 9 ماهه گذشته چه اقداماتی انجام 

داده است؟ 
رزاقی با بیان اینکه پرداخت یارانه 400 هزار تومانی خود تورم زا 
است، افزود: این تصمیمات و اقدامات باعث نابودی قربانی های 
فقر خواهد شد. آیا دولت برنامه ای برای شرایط زندگی 60 میلیون 
ایرانی پس از این افزایش قیمت ها دارد؟ آیا فکری برای زندگی 

این جمعیت شده  است؟
وی گفت: پرسش از دولت این است که چرا با این نرخ تورم 
موجود و فعلی، برای کنترل تورم به حذف ارز ترجیحی تکیه 
کرده، چرا نسبت به کاهش هزینه های دولت و حذف دلالانی 
که  نشد؟ چرا جریانی  اقدامی  دارند،  اختیار  در  را  واردات  که 
واردات را در دست دارند و انواع کالا را احتکار می کنند، جریانی 

که به تسهیلات بانکی دسترسی دارند و امروز ابربدهکاران بانکی 
محسوب می شوند، حذف نمی شوند؟

این سیاست ها  نتیجه  تاکید کرد:  اقتصادی  این کارشناس 
اینکه شریف ترین مردم کشورمان زیر فشار دلالان مانده اند. هم 
از نظر شرعی و هم از نظر قانونی، سیاست های درستی در حال 
اجرا نیست. دین ما می گوید، معاد برای اعتلای انسان به سوی 
خداست اما این فقر امکان اعتلای انسان را می دهد؟ از سوی 
دیگر قانون اساسی به صراحت دولت را ملزم به تامین نیازهای 

اولیه مردم از جمله به مسکن، خوراک و ... کرده  است.
رزاقی با بیان اینکه در بدنه دولت رییسی هم مدیران مطیع 
به  جریان  این  کرد:  تاکید  می شود،  دیده  سرمایه داری  نظام 

دنبال حاکم شدن نظام سرمایه داری در کشور هستند و نظام 
سرمایه داری هم به دنبال سود حداکثری است. اقتصاد کشور از 
سه بخش دولتی، خصوصی و تعاونی تشکیل شده اما در حالی 
که 18 میلیون نفر عضو تعاونی ها هستند، چرا تعاونی ها امروز 
غیرفعال شده اند و امروز تعاونی کشور بی معنی شده و عده ای 
تعاونی ها را غارت کردند اما هیچ مجازاتی برای آنها به اجرا نرسید.
وی ادامه داد: 10 درصد از جمعیت کشورمان که صاحب ثروت 
و قدرت شده اند، چه کسانی هستند؟ آنها نگاه سرمایه داری را 
سرمایه داری  نظام  هم  احمدی نژاد  دولت  در  کرده اند.  حاکم 
حاکم بود و این جریان تشدید پیدا کرد و امروز در بدنه دولت 
رییسی هم جریان سرمایه داری وجود دارد. در حال حاضر این 
افراد با نگاه سرمایه داری هم در ظاهر اسلامی رفتار می کنند اما 

در ذهن و تفکر به دنبال اجرای نظام سرمایه داری هستند.
این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: کسی که معتقد است 
از 7  با حقوق کمتر  اقتصادی کارگر می تواند  این شرایط   در 
میلیون تومان زندگی کند و ارز یارانه ای برای آن را هم حذف 
می کند، چطور انتظار دارند افراد با این وضعیت معیشت و شرایط 

اقتصادی حالشان خوب باشد.
وی با بیان اینکه امروز شاهد پدیده مدیران خودپرست در کشور 
هستیم، گفت: متاسفانه برای چنین عملکرد ضعیفی مدیران 
هیچ مجازاتی وجود ندارد یا اگر مجازات هم می شود نسبت به 

عملکردشان، بی اثر است.
رییسی همواره  داد: دولت  ادامه  اقتصادی  کارشناس  این 
وعده کنترل تورم را داده، آیا این سیاستی است که از طریق 
فعلی،  درصدی  تورم 40  با  کرد؟  کنترل  را  تورم  می توان  آن 
توان و قدرت خرید مردم تا 40 درصد کاهش یافته و با این 
و  توان خرید مردم کمتر می شود  با هم  تورم زا  سیاست های 
می دانیم که این یارانه 400 هزار تومانی هم خود عامل تورم 
است و امروز  در شرایطی هستیم که حتی اقشاری مانند اساتید 

دانشگاه ها هم توان پس انداز ندارند.

ابراهیم رزاقی اقتصاددان:

 پرداخت یارانه ۴۰۰ هزار تومانی تورم  زا است 

رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد؛

ثبت نام جاماندگان سهام عدالت تا پایان خرداد
رئیس سازمان خصوصی سازی از ثبت نام جاماندگان سهام عدالت و تعیین افراد 

مشمول تا پایان خرداد امسال خبر داد.
حسین قربان زاده در نشست خبری معرفی همایش پیش روی سازمان خصوصی 
سازی درباره بررسی واگذاری های انجام شده در 20 سال اخیر گفت: در این 
رویداد با شناسایی نقاط ضعف آسیب ها، روش های بهینه را تعیین خواهیم کرد و 
برای اولین بار است که دولت و حاکمیت در یک رویداد، کل آنچه که واگذار کرده را 
)چه شرکت هایی که به صورت کنترلی و چه به صورت خرد و تدریجی( مورد ارزیابی 

قرار می دهند.
وی با اشاره به برگزاری این رویداد در 9 حوزه نفت، نیرو، پتروشیمی، بانک و بیمه، 
کشاورزی، صنعت، صنایع معدنی، راه و شهرسازی و خدمات اظهار داشت: علاوه 
بر حضور روسای قوا در این رویداد از کشورهای خارجی نیز متخصصان خصوصی 
سازی از جمله ویلیام مگینسون نظریه پرداز مطرح خصوصی سازی در دنیا و 

جیسون هریس نماینده بانک جهانی به ارائه مقاله خواهند پرداخت.
قربان زاده درباره سهام باقیمانده دولت در شرکت ها، گفت: 300 شرکت هستند 
که دولت سهامدار آنهاست و واگذار نشده اند. اما بخش عمده ای از آنها زیان ده 

هستند و بضاعت واگذاری ندارند.

رئیس سازمان خصوصی سازی با اشاره به لزوم تفکیک مالکیت از مدیریت در 
واگذاری های گذشته گفت: به جای آنکه هر دوی مالکیت و مدیریت یک جا واگذار 
می شد، باید ابتدا مدیریت شرکت دولتی به افراد متقاضی داده می شد و در صورتی 
که می توانستند توانایی خود را اثبات کنند به تدریج مالکیت نیز به متقاضی داده 
می شود. این روند قرار است امسال در واگذاری ها اعمال شود. در حال حاضر 
شرکت هفت تپه در قالب پیمان مدیریت واگذار شده و قرارداد آن تا 31 تیر است و 

مشخص نیست پس از آن فعالیت آن شرکت به چه صورت خواهد بود.
قربان زاده درباره آخرین وضعیت سهام عدالت اظهار داشت: براساس قانون 
بودجه امسال دولت مکلف به واگذاری سهام عدالت به همه افراد تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیستی است که این سهام را ندارند. همچنین سایر افراد تا دهک 
ششم نیز کارگروهی با همکاری معاونت رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تشکیل می شود تا ساز و کار شناسایی افراد مستحق دریافت سهام عدالت را تعیین 
کند. وی افزود: ملاک تشخیص افراد مشمول سامانه جامع بانک اطلاعات رفاه 
ایرانیان وزارت تعاون است. تا پایان خرداد این ارزیابی را خواهیم داشت که چه 

کسانی مشمول ثبت نام جاماندگان سهام عدالت باشند.
معاون وزیر اقتصاد بیان کرد: در سری اول ثبت نام سهام عدالت، شغل افراد 

ملاک بررسی قرار گرفت. مانند رانندگان تاکسی یا خادمان مساجد و این نحوه 
انتخاب افراد سبب شد تا کسانی که در دهک دهم هستند، سهام عدالت بگیرند اما 

کسانی که استحقاق دارند نتوانند این سهام را دریافت کنند.
قربان زاده درباره بازگشایی نمادهای سهام عدالت استانها اظهار داشت: مرجع 
اصلی تعیین مقررات سهام عدالت شورای عالی بورس است و کارگروهی ذیل این 
شورا در حال تشخیص شرکت های سهام عدالت استانی که نماد آنها در حال حاضر 

بسته است اما باید باز شود.
وی خاطرنشان کرد: از 31 شهریور 1400 به بعد آن دسته از شرکت های سهام 
عدالت استانی که مجامع آنها برگزار نشده از سوی شورای عالی بورس، اعضای 

هیئت مدیره شان تعیین می شود.
معاون وزیر اقتصاد درباره نحوه بازپس گیری برخی شرکت های واگذار شده تأکید 
کرد: تنها مرجع تصمیم گیری برای فسخ یا تمدید قرارداد شرکت های دولتی واگذار 
شده، هیئت داوری واگذاری است. با این حال بیشترین اصرار ما بر رفع مشکلات 
شرکت های واگذار شده، استفاده از روش هایی است که به بهبود وضعیت شرکت 
ها منجر شود و آخرین گزینه ما بازپس گیری و فسخ قرارداد واگذاری شرکت است. 

به دنبال آن هستیم تا جایی که ممکن است واگذاری ابطال نشود.
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ایمان / رضا ملکی

مرحوم دکترحسین عبداللهی ازهمان دوران کودکی متمایزازدیگربرادران ، بچه 
محله هاوهمکلاس های خود بودوی علاقه شدیدی به فوتبال داشت وفوتبالیستی 
چپ پا وتکنیکی بود. درکناردرس بیشتروقت خود را درمدرسه و محله صرف بازی 

فوتبال می کرد.
ها  محل  حضوربچه  با  تیمی  دبیرستان  دردوران  شد  موجب  علاقه  همین 
دربلوارعطاران 24 متری والیعصر تشکیل دهد و هرهفته با تیم های محلات مختلف 
قم مسابقه می دادند واین تیم بعدها با اسم لوکوموتیو درمسابقات باشگاهی قم 
درنیزحضور یافت و درخشش حسین عزیزموجب شد تا تیم های مختلف به دنبال 
جذب وی باشند. وی درمقطعی در تیم جوانان و بزرگسالان تیم 22 بهمن  بازی 
کرد ولی ازآنجا که درس برای وی دراولویت بود،باوجود استعداد فراوان درفوتبال 

قیدحضورجدی تردر فوتبال را زد وبه دنبال درس و تحصیل رفت.
قبولی  با  بود،  وی  همراه  اش  حیات  درطول  همواره  فوتبال  به  وعلاقه  عشق 
دردانشگاه آزاد اسلامی قم به عضویت تیم فوتبال این دانشگاه درآمد و طول چهار 
تحصیل همواره جزبازیکنان اصلی این تیم بود و درمسابقات بین دانشگاهی همواره 

از بازیکنان شاخص و تاثیرگذار تیم واحد قم بود.
شیوا  قلم  با  سال  سالیان  که  وادب  ،مردعلم،اندیشه  مردمی  نگار  روزنامه  این 
وفاخرش برای مردم فهیم ودوست داشتنی قم می نوشت این بار مسیر دیگری را 
درخدمت به نسل جوان شهرش برگزید وبا  نگاه درست به اصول تیم داری ،یک 
تیم خوب با مربیان جوان و کارآمد در سال 1381 با دستان توانای او در فوتبال قم 

تشکیل شد.
فرزند برومند شهرخون وقیام که با نگاه مدیریتی شایسته خود آستین های همت 
را بالا زد و با تشکیل کار گروهی بسیار خوب تولد تیم جدید و خوب ایمان قم را 
نوید داد.سال 81 سکان هدایت این تیم دردستان رضا کردی ومهدی رضایی از 
مربیان جوان وشایسته قم قرارگرفت ومدیریت این تیم نیز به عهده جعفررضایی 
چهره خوش نام فوتبال قم سپرده شد تا ایمان در اولین فصل حضور خود در فوتبال 
قم بدون حتی یک شکست برسکوی اول قهرمانی فوتبال ولایت قرارگیرد وبازیکنان 

شایسته این تیم درسکوی افتخار سرود فتح سردهند.
نگاه برنامه محوراستاد مرحوم دکتر حسین عبداللهی درآن زمان در ارائه برنامه 
یکساله تیمی توسط مربیان و مسیر رسیدن به مسابقات قهرمانی لیگ ایران درسال 
دوم حضور این تیم در مسابقات فوتبال لیگ زیرگروه دسته سوم ایران نمودی عینی 

یافت.
استاد احمد غلامی درکنار استاد عباس گائینی رحمانی کار هدایت این تیم را 
در دومین سال حضور خود در فوتبال قم بدست گرفتند تا درکنار محمد جندقی 
سرپرست کوشای خود تیم ایمان بتواند حضوری آبرومند در زیرگروه فوتبال قم 

داشته باشد.
دراین بین اضافه شدن حسین وزیری اسطوره فراموش نشدنی فوتبال قم درکادر 
مدیریتی فنی این تیم خبر از تحولی اساسی در ساختار آن میداد. تیم فوتسال ایمان 
نیز با مدیریت وی و سرمربیگری حمید خلج در سال 83قهرمان مسابقات فوتسال 
جام رمضان قم شد و در مسابقات کشوری بعنوان نماینده فوتسال قم حضور یافت .
متاسفانه با عدم حمایت مسئولان وقت  استان واینکه هیچ نگاه منطقی از جانب 
مدیران ورزشی در دنباله حرکت این تیم در فوتبال قم شکل گرفت مرحوم عبداللهی 
عطای کار را به لقایش داد تا فوتبال قم از داشتن یک مدیر مجرب و برنامه محور 

محروم گردد.
صرف هزینه های بسیار درطول دوسال تیم داری از جانب وی بیانگر این بود که 
عشق جوشیده در درون وی برای اعتلای فوتبال ولایت آغازی باشکوه وپایانی ناامید 

کننده داشت.
                                                                                               روحش شاد و یادش گرامی باد

نگاهی به فعالیت های ورزشی مرحوم دکترحسین عبداللهی؛

فوتبالیستی تکنیکی ،مدیری توانمند درعرصه فوتبال
 

رضا عنایتی :

حس جنگجویی استقلال ستودنی است
 مهاجم اسبق استقلال گفت: استقلال و پرسپولیس تا حدی روی بیانیه نویسی 

تمرکز کردند که حضور در فینال جام حذفی را از دست دادند. 
رضا عنایتی افزود: دو تیم بزرگ ایران آنقدر دنبال حاشیه رفتند و بیانیه نویسی 
کردند که هم استقلال و هم پرسپولیس از گردونه رقابت ها کنار رفتند و آن تیم هایی 

که آرامش داشتند به فینال رسیدند. 
وی ادامه داد: حرف از فوتبال حرفه ای می زنیم اما خیلی با آن فاصله داریم، لیگ 
امسال در حال تمام شدن است اما نیمکت تیم ها آرام نبود و تنش و هیاهو حرف اول 
را می زد. همه فکر می کردند اگر سکوت کنند حقشان ضایع می شود و این درست 

نیست. باید صبوری کرد و اجازه داد تا زیبایی های فوتبال دیده شود. 
مهاجم اسبق استقلال تاکید کرد: ثبات یک تیم را به نتیجه می رساند، نباید اجازه 
بدهیم بیانیه نویسی و پیام های این چنینی زیبایی های فوتبال را از بین ببرد و دل 
هواداران آزرده شود. با این کارها استرس را به هواداران انتقال می دهیم و نباید 
این اتفاق در فوتبال ما رخ بدهد. باید رفتارهای فوتبالی خود را اصلاح کنیم، وقتی 
یک تیم می بازد شاهد رفتارهایی هستیم که خوب نیست اما در فوتبال روز دنیا 
می بینیم که دو مربی در اوج فشار با هم دست داده و به رختکن  می روند و این همان 

زیبایی های فوتبال است.  
عنایتی گفت: اتفاقی که برای استقلال رقم خورد جدا از مباحث فنی، حس 
جنگجویی این تیم بود که آنها را به قهرمانی رساند. فرهاد نقشه ای را برای خود 
ترسیم کرد که در نهایت با قهرمانی همراه بود. نباختن حس خوبی را بین بازیکنان 
ایجاد کرد که تا امروز هم حفظ شده و این ها از جمله عوامل موفقیت استقلال در 

این فصل بوده است.
او گفت: وقتی یک تیم می بازد تصاویری را می بینیم که زیبنده این فوتبال نیست 
اما در فوتبال اروپا وقتی یک تیم می بازد مربیان با هم دست داده و به رختکن 
می روند، این همان زیبایی های فوتبال است که امیدوارم در فوتبال ما هم دیده شود. 

 
پیام تبریک کنایه آمیز مدیرعامل سپاهان به استقلال؛

 قهرمانی شما حاصل فوتبالی پاک بود
مدیرعامل باشگاه سپاهان در نامه ای 
قهرمانی استقلال در لیگ برتر را تبریک 
گفت و به نوعی به قهرمان پیشین لیگ 

برتر یعنی پرسپولیس کنایه زد. 
هفته  پایان  در  استقلال  فوتبال  تیم 
تیم  شکست  از  پس  و  هفتم  و  بیست 
پرسپولیس  باخت  و  خوزستان  فولاد 
مقابل سپاهان توانست بعد از 9 سال 

قهرمان لیگ برتر فوتبال ایران شود.
ساکت  محمدرضا  رابطه  همین  در 
اصفهان  سپاهان  باشگاه  مدیرعامل 
آجورلو  مصطفی  به  نامه ای  ارسال  با 
همتای خود در باشگاه استقلال و فرهاد مجیدی سرمربی استقلال، قهرمانی این 

تیم را در لیگ برتر تبریک گفت.
ساکت این قهرمانی را حاصل فوتبالی پاک و به دور از جوسازی های متعارف 
دانست که به نظر می رسد به نوعی کنایه به قهرمانی های گذشته پرسپولیس است. 

در چند سال اخیر باشگاه سپاهان با پرسپولیس تنش های زیادی داشته است. 
مدیرعامل سپاهان در مهمترین بخش صحبت هایش گفت: اینجانب به نمایندگی 
از خانواده بزرگ باشگاه سپاهان کسب مقام قهرمانی در رقابت های لیگ برتر فوتبال 
کشور که حاصل فوتبالی پاک  و به دور از جوسازی های نامتعارف بود را صمیمانه 

تبریک می گویم.
  

عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال:

  اسکوچیچ خواهان حضور باقری
 در تیم ملی است 

عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: اسکوچیچ خواهان حضور باقری در 
تیم ملی فوتبال است و درباره اینکه باید از ادامه حضور در پرسپولیس انصراف دهد، 

بحثی نشد. 
بهرام رضاییان ، در مورد جلسه روز دوشنبه  خود با حمید استیلی با دراگان 
اسکوچیچ اظهار داشت: درمورد برنامه های آتی تیم ملی با اسکوچیچ صحبت 
کردیم. او در این جلسه خواستار ادامه حضور دستیاران فعلی اش در تیم ملی شد. 
همچنین اعلام کرد مشغول بررسی وضعیت چند مربی خارجی برای حضور در 

کادرفنی است و پس از تایید نهایی، آنها هم به تیم ملی اضافه می شوند.
وی درمورد اینکه آیا فدراسیون فوتبال اعلام کرده کریم باقری برای ادامه همکاری 
با تیم ملی نباید فصل آینده در پرسپولیس فعالیت کند، گفت: در جلسه روز گذشته 
چنین موضوعی مطرح نشد. اسکوچیچ خواهان حضور باقری در تیم ملی است 
و ما هم چنین بحثی از وی نشنیده ایم اما در کل برای نحوه همکاری دستیاران 
اسکوچیچ با وی باید خودش و سرپرست فدراسیون تصمیم گیری کنند تا بهترین 

شرایط برای تیم ملی در سال جام جهانی رقم بخورد.

رحمتی:
 شاید تا ۲۰ سال آینده هم VAR به ایران نیاید

- سرمربی تیم فوتبال آلومینیوم اراک گفت: با توجه به عدم ورود VAR به فوتبال 
ایران بهتر است تعداد داوران را بیشتر کنیم تا عدالت در زمین رعایت شود. 

سید مهدی رحمتی افزود: متاسفانه مدت هاست صحبت از ورود VAR به ایران 
می شود اما من فکر نمی کنم تا 20 سال آینده هم VAR وارد فوتبال ایران شود و 

باید برای آن فکری کرد.
وی ادامه داد: پیشنهاد من این است که برای جبران این مساله می توان تعداد 
داوران را بیشتر کرد تا چشم های بیشتری فوتبال ما را نظارت کند مثل همان ایامی 

که داوران روی خط دروازه را داشتیم که خیلی به تیم داوری کمک می کردند. 
سرمربی آلومینیوم اراک و دروازه بان اسبق استقلال در مورد قهرمانی این تیم در 
لیگ برتر فوتبال ایران هم گفت: قهرمانی استقلال را به هواداران این تیم تبریک 
می گویم، اینکه هواداران از این قهرمانی خوشحال هستند لذت بخش است و من 
به همه آنها تبریک می گویم. رحمتی تصریح کرد: شیرین ترین دوران حرفه ای من به 
زمان حضورم استقلال باز می گردم، برای همه آن ها آرزوی موفقیت دارم و امیدوارم با 

همین روند مسیر خود را ادامه دهند.

حمیدرضا گرشاسبی:

نکونام از فولاد جدا نمی شود
مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان جدایی جواد نکونام را از تیم فوتبال این باشگاه 

تکذیب کرد و گفت: قول و قرارهایمان را با نکونام برای فصل بعد گذاشته ایم. 
جواد نکونام سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان یک فصل موفق را با این تیم پشت 
سر گذاشت. نکونام ضمن کسب جام سوپرکاپ ایران با فولاد، در لیگ قهرمانان آسیا 
هم به عنوان نماینده ایران از مرحله گروهی صعود کرد و به مرحله یک هشتم نهایی 
رسید. این موفقیت ها باعث شده تا از همین حالا بحث جدایی نکونام از فولاد و 
انتخاب تیم جدید مطرح بشود؛ با این حال حمیدرضا گرشاسبی مدیرعامل باشگاه 
فولاد تاکید کرد که چنین اخباری صحت ندارد. گرشاسبی گفت: قطعاً مربیان و 
بازیکنان موفق خواهان دارند ولی ما با نکونام قول و قرارهایمان را گذاشته ایم و داریم 
برای فولاد مقتدر در فصل آینده و ادامه لیگ قهرمانان آسیا برنامه ریزی می کنیم 
که اینجا باید یک رکورد جدید زده بشود. »آیا منظورتان این است که می خواهید با 
فولاد قهرمان آسیا بشود؛ در حالی که با پرسپولیس نتوانستید به این عنوان دست 
پیدا کنید؟« گرشاسبی که سابقه مدیرعاملی در پرسپولیس را هم دارد، در پاسخ به 
این سوال گفت: نگذاشتند پرسپولیس قهرمان آسیا شود. با تغییرات و دخالت افراد 

تصمیم گیرنده نوار پیروزی و موفقیت پرسپولیس بریده شد.

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پژو 405-جی ال-ایکس- بشماره شهربانی 

355ق 82 ایران 16 مربوط به پرونده کلاسه 140004012136001781 
بایگانی  شماره  )با   140004012136001781 کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
ازدواج  آبادی،سند  حسین  چشمک-متعهدله:زهرا  متعهد:محمدرضا   ،)140100014
:شماره سند:564 ،تاریخ سند:1395/12/21،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج 
شماره 29 وطلاق شماره 43 شهر گرگان یک دستگاه خودروی سواری پژو 405-جی ال-
ایکس- بشماره شهربانی 355ق 82 ایران 16 با مشخصات ذیل متعلق به آقای محمدرضا 

چشمک واقع در پارکینگ ایران بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی پژو 405-جی ال ایکس- بشماره شهربانی 355ق 82 ایران 16 -مدل 
1380-رنگ عنابی-شماره شاسی:0080308840-شماره موتور:22528006769

خصوصیات بدنه:
گل گیر جلو سمت راست ودرب موتور وسپرجلو در زمان بازدید دارای آثار تصادف می 
باشد که نیاز به بازسازی آنها می باشد.دست پایین خودرو دور تا دور رنگ می باشد.از لحاظ 
ظاهری وضعیت خودرو دارای آثار تصادف می باشد.با عنایت به رسوب خودرو در پارکینگ 
و روشن نشدن خودرو ازلحاظ وضعیت فنی و مکانیکی خودرو آزمایش فنی بعمل نیامد.
لاستیکها جلو در حد 60 درصد وعقب درحد 50 درصد قابل استفاده می باشد.خودرو فاقد 
ضبط وپخش می باشد و وضعیت داخل اتاق شامل داشبورد و صندلی و روکش صندلی ها 
مرتب وبدون ایراد خاصی می باشد و برابر استعلام انجام گرفته خودرو معاینه معتبر و بیمه 
نامه شخص ثالث در تاریخ 1401/04/07 شده است.دارای خلافی 17/083/000ریال 

میباشد.
مبلغ  به  را  مذکور  خودروی  زندی  رضا  آقای  دادگستری  رسمی  کارشناس 
583/000/000ریال )پانصدو هشتادو سه میلیون ریال معادل پنجاه و هشت میلیون و 

سیصد هزار تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز دوشنبه 1401/03/16در اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره 

ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ 583/000/000ریال )پانصدو هشتادو سه 
میلیون ریال معادل پنجاه و هشت میلیون و سیصد هزار تومان( شروع و به بالاترین قیمت 
مبلغ  از  پرداخت ده درصد  به  مزایده منوط  در  فروخته خواهد شد. شرکت  پیشنهادی 
 IR 980100004076013207895693 کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا
با شناسه واریز 965108576100000002171323512006 می باشد و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت 
مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 

حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب 
سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن 
بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.حقوق 

دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 15260(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1401/0۲/۲8

-----------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای اکبر صفری نماینده اداره اوقاف با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک 1580/18/236 اصلی واقع در بخش 2 
ثبت قم در صفحه 523 دفتر28 ذیل ثبت 3804 بشماره سریال 440575 بنام موقوفه زین 
العابدین ذاکری صادره وتسلیم شده که آقای صفری نماینده اداره اوقاف اعلام داشته سند 
مالکیت دراثر سهل انگاری مفقود گردیده،لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف 15261(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:1401/0۲/۲8

-----------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

اداره اوقاف وامور خیریه ناحیه 2 قم طی نامه 1400/1159713 مورخ 1400/12/21 به 
طرفیت از موقوفه بانو خیر اندیش با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه 113 
قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک 1649/55 اصلی واقع در بخش 
2 ثبت قم در دفتر20 صفحه 370 به نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 

قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 
مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف15262(

رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:1401/0۲/۲8

-----------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه اداره کل اوقاف وامور خیریه استان قم برابر درخواست وارده شماره 1/1532-
1401/02/20 با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت 
ششدانگ یک باب مسجد بپلاک ثبتی 22 از 123 اصلی واقع در بخش 9 قم که در دفتر13 
صفحه 200 ذیل ثبت 1297 به نام اداره فرهنگ و اوقاف قم ثبت و سند مالکیت صادر 
وتسلیم شده است که به علت جابجائی سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است.لذا باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال 
و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف15263(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1401/0۲/۲8

-----------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه اداره کل اوقاف وامور خیریه استان قم برابر درخواست وارده شماره 1/1531-
1401/02/20 با ارائه دو برگ استشهادشهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت 
ششدانگ انباری بپلاک ثبتی 25 از 123 اصلی واقع در بخش 9قم که در دفتر13 صفحه 
203 ذیل ثبت 1298 به نام اداره فرهنگ و اوقاف قم ثبت و سند مالکیت صادر وتسلیم شده 
است که به علت جابجائی سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است.لذا باستناد تبصره یک 
اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف15264(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1401/0۲/۲8

مهمترین دلیل ناکامی پرسپولیس در فصل جاری فوتبال ایران، 
عملکرد یحیی گل محمدی به عنوان سرمربی این تیم بوده است. 

شکست پرسپولیس مقابل سپاهان، اندک امید این تیم را برای 
قهرمانی در لیگ بیست ویکم به باد داد و حالا سرخپوشان پایتخت 
باید برای نایب قهرمانی با سپاهان رقابت کنند. در ابتدای فصل 
کمتر کسی می توانست پیش بینی چنین عملکردی را از پرسپولیس 
داشته باشد؛ چرا که استقلالی ها به واسطه تغییرات مدیریتی و 
همینطور جدایی مهدی قایدی که بهترین بازیکن شان بود شرایط 
خوبی نداشتند؛ اما عملکرد پرسپولیس در لیگ آنقدر ناامیدکننده 
بود که باعث شد استقلال در 3 هفته مانده به پایان لیگ با اختلافی 

9 امتیازی قهرمان لیگ شود.
حالا یحیی گل محمدی به عنوان سرمربی باید پاسخگوی ناکامی 
تیمی باشد که مدافع عنوان قهرمانی بود. ناکامی پرسپولیس عوامل 
مختلفی داشت؛ اما قطعا اشتباهات او در صدر این اشتباهات قرار 

دارد. مهمترین این اشتباهات را در ادامه می خوانید:
1- مهمترین اشتباه گل محمدی، جذب بازیکنانی بود که ده ها 
میلیارد تومان از بودجه پرسپولیس را هدر داد. بازیکنانی که هیچ 
کمکی به پرسپولیس نکردند و در نهایت هم نیمکت نشین شدند. 
جذب 2 بازیکن از تاجیکستان، کشوری که حتی در فوتبال آسیا 
هم حرفی برای گفتن ندارد هیچ توجیهی نداشت؛ اما گل محمدی 
مصرانه این بازیکنان را جذب کرد. به جز بازیکنان تاجیکستانی، 
بازیکنانی همچون علی نعمتی، رضا اسدی، علیرضا ابراهیمی، 
رضا جعفری، احمد گوهری هم به پرسپولیس آمدند؛ اما مشخص 
است.  گشاد  بازیکنانی  چنین  برای  پرسپولیس  پیراهن  که  بود 
شیرزاد تمیروف هم  دیگر بازیکن خارجی پرسپولیس است. او هم 

در همان حد و اندازه های 2 بازیکن تاجیکستانی بود و جالب اینکه 
پرسپولیس مهاجمان بهتری نسبت به تمیروف در اختیار داشت.

2- بهانه جویی های گل محمدی انقدر زیاد بود که وی فراموش 
کرد نقاط ضعف تیمش را ببیند. سردرگمی که سرمربی پرسپولیس 

حتی در انتخاب ترکیب اصلی داشت نشان داد وی تمرکزش را 
معطوف به مسائل غیرفنی کرده است. اینکه مدام در مصاحبه های 
پرسپولیس  موفقیت  پرده، عامل عدم  متوالی دست های پشت 
قهرمانی های  که  باشد  داشته  را  معنا  این  می تواند  شود  عنوان 

متوالی پرسپولیس هم غیرفنی بوده است. استعفاهای یحیی را هم 
باید به حساب آورد. مگر می شود در تیمی شاهد استعفای سرمربی 

بود و در نهایت توقع موفقیت آن تیم را داشت؟ 
3- پس از جدایی بیرانوند از پرسپولیس، جانشین مناسبی برای 
این دروازه بان انتخاب نشد. حامد لک در اوایل حضورش در این 
تیم عملکرد قابل قبولی داشت؛ اما هر چه از لیگ امسال گذشت 
او دچار افت بیشتری شد و در نهایت حتی جای خود را در ترکیب 
اصلی به احمد گوهری داد. گوهری هم دروازه بان شش دانگی 
نشان نداد؛ اما بهتر از لک بود. جالب اینکه گل محمدی در بازی 
مقابل ذوب آهن و سپاهان که بازی مرگ و زندگی بود از لک استفاده 

کرد.
که  بود  پرسپولیس  و  استقلال  برگشت  بازی  اواخر  در   -4
گل محمدی برای مجادله با داور وارد زمین شد. مشخص بود که 
چنین رفتاری با محرومیت سنگین روبرو خواهد شد. گل محمدی با 
علم به این موضوع و در شرایطی که تیمش در هفته های پایانی لیگ 
بازی های مهمی در پیش داشت چنین اقدامی انجام داد. شبیه آن 

را می توان تنها در لیگ محلات دید.
چند  در  پرسپولیس  مهم  شاخصه های  مهمترین  از  یکی   -5
فصل گذشته وضعیت بدنی بازیکنان این تیم بود. به گونه ای که 
این  متوالی  قهرمانی های  عوامل  مهمترین  از  یکی  مسئله  این 
تیم محسوب می شد؛ اما در فصل جاری مشکل بدنی بازیکنان 
پرسپولیس به مشکلات متعدد این تیم هم اضافه شد؛ به گونه ای 
که بازیکنی که از دقیقه 80 وارد زمین شد نای دویدن نداشت. قطعا 
پیش از آغاز فصل بدنسازی بازیکنان پرسپولیس به شکل درست 

انجام نشده بوده؛ وگرنه چنین مشکلاتی به وجود نمی آمد.

اشتباه مهلک یحیی؛

 پرسپولیس چگونه زمین خورد؟
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افشای سیسمونی برای حذف قالیباف بود؟ 

نبرد تمام اصولگرایانه
 بر سر سکانداری بهارستان

محمدباقر قالیباف همچنان در تلاش است تا در سومین دور از انتخابات هیات رئیسه 
مجلس شورای اسلامی بازهم از رقبا پیشی گرفته و در راس هیات رئیسه قرار گیرد اما 
حاشیه های بسیار و رقبای سرسخت اینبار می توانند مانع بزرگی در راه رسیدن او به این 
هدف محسوب شوند؟طبق آیین نامه داخلی مجلس،انتخابات اعضای هیئت رئیسه 
مجلس از رئیس نواب و رئیس دبیران هیئت هر ساله و همزمان با روز بازگشایی مجلس در 
خرداد ماه برگزار می شود. امسال به گفته محمد رشیدی عضو هیئت رئیسه مجلس قرار 
است انتخابات برای اجلاسیه روز چهارشنبه 4 خرداد برگزار شود. هیئت رئیسه مجلس 
دارای 12 پست است که شامل رئیس، نواب رئیس، 6 کارپرداز و 3کارپرداز یا ناظر است که 

این اعضا با رای گیری توسط دیگر نمایندگان مجلس انتخاب می شوند. 
آماده باش برای رقابت با قالیباف

با فرا رسیدن موسم انتخابات هئیت رئیسه ، معلوم شد که قالیباف به تنهایی در میدان 
نیست. چند نماینده برای رقابت در این انتخابات اعلام آمادگی کرده اند. از جمله این افراد 
می توان به الیاس نادران نماینده مردم تهران اشاره کرد . وی در یک جلسه خصوصی از 
عزم خود برای کاندیداتوری ریاست مجلس در دور سوم انتخابات هیات رئیسه مجلس 
یازدهم خبر داد و اعلام کرده که حتی اگر یک رای بیاورد تا پایان در میدان رقابت باقی 
می ماند. رحیم زارع نماینده مردم آبادان در مجلس نیز این موضوع را تایید کرد . عباسی 
نماینده مردم کازرون نیز خبر کاندیداتوری خود را برای ریاست مجلس اعلام کرده است.
مرتضی آقاتهرانی چهره برجسته جبهه پایداری نیز کاندیدای تصدی ریاست مجلس شده 
است . در این میان گفته می شود علی نیکزاد به احتمال زیاد همچنان نایب رئیس مجلس 
باقی می ماند عبدالرضا مصری رئیس دوم مجلس هم یکی دیگر از گزینه های انتخابات 
نواب رئیسی مجلس در اجلاسیه سوم است، همچنین حاجی بابایی رئیس کمیسیون 
تلفیق بودجه سال 1401 یکی از گزینه های جدی برای کسب نایب رئیسی مجلس در 
اجلاسیه سوم است قالیباف در اجلاسیه اول 230 رای و در اجلاسیه دوم هم 230 رای 
موافق داشت. هم اکنون نیز بسیاری نسبت به مقبولیت قالیباف برای تصدی ریاست بر 

مجلس اظهار نظر می کنند.
از جمله علی کریمی فیروزجایی عضو هیئت رئیسه مجلس در این باره گفته است: به 
احتمال زیاد قالیباف رئیس مجلس است چرا که از پایگاه های بسیار خوبی در نمایندگان 
برخوردار است. این گروه بر این باورند که محمد باقر قالیباف این بارهم می تواند رای لازم 

را برای تصدی صندلی ریاست مجلس کسب کند .
سیسمونی گیت نقشه ای برای حذف قالیباف بود؟

از سوی دیگر گفته می شود حدود دو هفته مانده به انتخابات هیئت رئیسه برخی 
اعضای جبهه پایداری رایزنی های خود را با برخی چهره های مطرح در مجلس کلید زدند 

تا آن ها را برای کاندیداتوری ریاست یا نائب رئیسی متقاعد کنند.
هر چند در ابتدای فعالیت این مجلس، اعضای جبهه پایداری با ریاست قالیباف بر 
مجلس مخالف بودند اما با سهم خواهی از قالیباف با ریاست وی در مجلس هماهنگ 
شدند. اما به نظر می رسد که اختلاف بین طیف پایداری و طیف نزدیک به قالیباف در 
برخی طرح های مجلس از یک سو و نقدهای گاه و بیگاه قالیباف به دولت رئیسی، این 

جبهه را به مرحله عبور از ریاست قالیباف رسانده است.
ویدیوی  انتشار  سناریوی  پایداری  جبهه  به  وابسته  رقبای  که  می شود  گفته  حتی 
خانواده قالیباف در فرودگاه امام خمینی را ترتیب داده اند و ماجرای سیسمونی گیت را 
به راه انداختند. کارشناسان سیاسی با اشاره به شرایط اقتصادی مقاومتی تأکید دارند که 
ماجرای سیسمونی گیت پس از مخالفت قالیباف با طرح صیانت، جان گرفت و دایره ای 

از انتظارات برای استعفا و عذر خواهی قالیباف شکل داد .
برخی از کارشناسان سیاسی نیز معتقدند در حالی که سر لیست جبهه پایداری در 
انتخابات مجلس، محمد باقر قالیباف بوده است ، آنها نمی توانند به راحتی از سر لیست 
خود در مجلس عبور کنند اما به نوعی با تضعیف قالیباف سرمایه اجتماعی او را در بین 
مردم به ویژه اقشار انقلابی، خدشه دار می کنند و این روشی است که می تواند به نتیجه 
بیانجامد. در وقع تمام این موارد ناشی از رقابت درون جبهه اصولگرایی است که با تضعیف 

قالیباف در صدد نوعی تسویه حساب داخلی هستند.
به نظر می رسد، قالیباف حتی اگر برای بار سوم ریاستش بر مجلس تجدید شود جایگاه 

شکننده و منفعل خواهد داشت.

دولت  و  رئیسی  آقای  اگر  دادند  داشت:  اظهار  اصولگرا  سیاسی  چهره  یک 
سیزدهم تا پایان چهار سال نشان دهد که اوضاع اقتصادی کشور گُل و بلبل است 
یقینا مردم در دوره بعدی به آن رأی می دهند اما اگر نتواند نشان دهد اوضاع گُل 
و بلبل است مشخص است که مردم هیچ تمایلی برای رأی دادن به وی نخواهند 

داشت. 
سیدحسین نقوی حسینی چهره سیاسی و نماینده پیشین مجلس شورای 
اسلامی در پاسخ به این سوال که آیا رقیب جدی برای اصولگرایان در انتخابات 
1402 می بینید؟گفت: براساس برآوردی که بنده از فعالیت های سیاسی احزاب، 
جریانات و گروه ها و جبهه ها دارم، تصور می کنم انتخابات 1402 سه ضلعی 
خواهد بود بدین گونه که یک ضلع، اصولگرایان هستند که خودشان دارای طیف 
های مختلف بوده و ممکن است این طیف ها به طور مجزا، لیست ارائه دهند یا به 
صورت متحد لیست بدهند.که البته بنده بر این باورم که همه طیف های اصولگرا 

در انتخابات مجلس، لیست واحد و متحد ارائه خواهند داد.
اصلاح طلبان حتما در انتخابات 140۲ حضور دارند

او افزود: ضلع دوم هم اصلاح طلبان خواهند بود به بیان دیگر اصلاح طلبان 
یقینا در انتخابات ورود پیدا می کنند و نامزدهایی معرفی می کنند اگرچه آنها دارای 
طیف های مختلفی هستند اما آنها هم تلاش می کنند که یک لیست واحدی ارائه 

دهند.
رونمایی از یک ضلع نوظهور در انتخابات آینده مجلس

این چهره اصولگرا با بیان اینکه یک ضلع نوظهور نیز در انتخابات آتی خواهیم 
داشت، تشریح کرد: این ضلع نوظهور همان جریان اعتدالی در کشور است 
احتمالا آن ها هم به انتخابات ورود پیدا کرده و لیست جدیدی از جریان اعتدالی 
در انتخابات ارائه خواهند کرد. برآورد دیگری که بنده دارم این است که احتمالا در 

جریان اصولگرایی، جریان نوظهور دیگری داشته باشیم.
انتخابات چهار ضلعی خواهد شد اگر... 

این نماینده پیشین مجلس اضافه کرد: جریان اعتدالی بیشتر وجه اصلاح 
طلبی دارد اما به احتمال زیاد یک جریان نوظهور در بین اصولگرایان تحت عنوان 
جریان انقلابی شکل می گیرد یعنی حامیان دولت و آقای رئیسی که معتقد به 
جوانگرایی در کشور و ظهور نسل جدیدی از مدیران انقلابی هستند. این جریان 
نوظهور به احتمال زیاد به صورت یک جریان مستقل در انتخابات حضور پیدا می 
کنند اگر این اتفاقات رخ دهد ما شاهد یک انتخابات چهارضلعی خواهیم بود اما 

اگر این اتفاقات در بین اصولگرایان رخ ندهد رقابت دوضلعی خواهد بود. 
نقوی حسینی با بیان اینکه نمی خواهم از نام برخی شخصیت ها در انتخابات 
آینده نام ببرم، اظهار کرد: ما در بین اصلاح طلبان و اصولگرایان طیف هایی داریم 
که معتقدند اعتدالی هستند هر چند شاهد تنش های درون جناحی آنها هستیم 

به عنوان مثال در دولت روحانی، شاهد دو طیف اصلاح طلبان و اعتدالیون هم 
بودیم حتی گاهی اوقات این اعتدالیون در دولت قدرتمند می شدند و حتی اصلاح 
طلبان را کنار می گذاشتند. افرادی مانند نوبخت و واعظی و جریان اعتدالی که در 

دولت روحانی بودند در مقابل آقای جهانگیری قرار می گرفتند. 
او تصریح کرد: بنابراین هم در اصلاح طلبان یکسری افراد معتقدند که باید 
جریان اعتدالی تشکیل شود هم در بین اصولگرایان به ویژه اصولگرایان سنتی 
وضعیت بدین گونه است. به نظر می رسد این جریان اعتدالی ضلعی از انتخابات 
را تشکیل می دهند.  این چهره سیاسی در پاسخ به این سوال که شانس پیروزی 
کدام یک از طیف ها را برای انتخابات آتی بیشتر می دانید؟ گفت: این موضوع 
به عملکردها بستگی دارد در واقع در حال حاضر نمی توان به درستی قضاوت 
کرد چراکه الان فضا و زمان برآورد دقیق گرایش سیاسی مردم در انتخابات نیست. 

پاشنه آشیل دولت رئیسی، اقتصاد است
نقوی حسینی در پاسخ به این سوال که عملکرد دولت و مجلس تا چه حد فضا 
را برای اصلاح طلبان فراهم می کند که بخواهند دوباره وارد میدان شوند؟ عنوان 
کرد: یقینا عملکرد دولت سیزدهم و مجلس یازدهم روی موفقیت اصولگرایان و 
یا عدم موفقیت آنها و تهییج و تحریک اصلاح طلبان و اعتدالیون برای حضور در 
انتخابات، به صورت مستقیم تاثیر می گذارد. اگر دولت سیزدهم موفق شود فضای 
مناسب اقتصادی ایجاد کند. مشکل معیشت را حل کند -چون پاشنه آشیل دولت 
آقای رئیسی، مسائل اقتصادی است- که به نظر می رسد در حال حاضر اقدامات 
اساسی و خوبی را نیز انجام داده است روی گرایش مردم و سیاسیون تاثیرگذار 
خواهد بود اما اگر دولت موفق نشود یا مجلس نشان دهد نمی تواند در جهت 
حل مشکلات مردم گام بردارد طبیعی است که روی گرایش انتخاباتی مردم تاثیر 
مستقیم برجای می گذارد همانطور که عدم موفقیت دولت روحانی باعث گرایش 

شدید مردم به اصولگرایان در انتخابات شد. 
زود است درباره عملکرد دولت نُه ماهه رئیسی قضاوت کنیم

این چهره اصولگرا در پاسخ به این سوال که آیا می پذیرید اصولگرایان نمی توانند 
به تنهایی کشور را اداره کنند؟ با توجه به اینکه همواره بسیاری از سیاسیون تاکید 
می کردند که یکدست شدن قدرت موجب بسیاری از مشکلات خواهد شد، ادامه 
داد: بر این باورم که هنوز قضاوت در این باره زود است به هر حال دولت، نُه ماه 
است که روی کار آمده است. آقای روحانی در دوره دوم یعنی 6،7 سال بعد از روی 
کارآمدن دولتش، وقتی پشت میکروفون قرار می گرفت، اعلام می کرد که ما وارث 
یک دولت ویرانی از احمدی نژاد هستیم بنابراین در مدت زمان نُه ماه نمی تواند 
درباره موفقیت یا عدم موفقیت دولت اظهارنظر کرد. در واقع باید منصفانه قضاوت 
کرد با توجه به مشکلات کشور ناشی از تحریم ها و آثاری که از دولت پیشین باقی 

مانده، نمی توان گفت که دولت موفق نبوده و یا نیست. 

او اضافه کرد: باید اجازه دهیم که دو، سه سال از عمر دولت آقای رئیسی بگذرد 
تا بتوان اظهارنظر دقیقی ارائه داد. از من پرسیده شد که آیا موافقید آقایان رئیسی و 
روحانی با یکدیگر مناظره ای انجام دهند؟ بنده در جواب گفتم که هنوز بسیار زود 

است و این مناظره را به پایان چهارسال دولت آقای رئیسی موکول کرد. 
نقوی حسینی در پاسخ به این سوال که نظرتان درباره بحث منتقدان مبنی بر 
اینکه هنوز تصمیم منسجمی برای اداره امور کشور از سوی دولت شاهد نیستیم، 
تاکید کرد: بنده دیدگاه ها و قضاوت شخصی خود را بیان می کنم. باید نگاه 
منصفانه ای داشت ممکن است بنده انتقادات زیادی را به دولت از لحاظ عزل و 
نصب ها و تصمیم گیری ها داشته باشم اما می خواهم پیرامون یک اقدام بلندمدت 
قضاوت کنم در واقع نمی توان در کوتاه مدت، درباره اقدامات بلند مدت قضاوت 

کرد.
همه چیز تقصیر روحانی نبود زیرا ...

این چهره اصولگرا اضافه کرد: 8 سال آقای روحانی به مردم وعده داد که برجام 
به نتیجه می رسد و آب آشامیدنی، محیط زیست، اشتغال جوانان و... هم حل می 
شود اما به هر دلیلی نشد. البته نمی توان گفت که به طور کامل، آقای روحانی 
مقصر بود ترامپ هم از برجام خارج شد و ما به همان شرایط ابتدای دوره اول دولت 
روحانی بازگشتیم. در داخل هم چون نگاه دو دوره دولت یازدهم و دوازدهم به 
عرصه بین المللی بود و فکر می کرد اگر این مسئله را حل کند مسئله در داخل نیز 
حل خواهد شد، در نتیجه مسائل حل نشد، دولت آقای رئیسی به واقع وارث یک 

اقتصاد فلج به هم ریخته نامنظمِ بی پایه و اساس است. 
او تاکید کرد: دولت در عرصه بین المللی نیز وارث آشفتگی ناشی از تحریم های 
بسیار شدید، آن هم بسیار بدتر از تحریم های سازمان ملل متحد است. بنابراین 
دولت وارث چنین شرایطی است و نمی توان درمدت زمان نُه ماه انتظار داشت، 
کشور به وضعیت گُل و بلبل تبدیل شود یقینا چنین چیزی امکان پذیر نیست. 
دولت از خودش دفاع می کند و اعلام می کند که ما باید در عرصه بین المللی 
بتوانیم موفقیت هایی به دست آوریم و این موفقیت تنها در زمینه برجام نیست 
بلکه برجام گوشه ای از این کار است در واقع باید نگاه به شرق را دنبال کنیم مبانی 
اقتصادی مان را با شرق در داخل محکم کنیم همچنین در داخل جلوی رانت 
خواری و یارانه خواری را بگیریم. این شعارهای دولت احمدی نژاد بوده و همچنین 
شعارهای دو دوره دولت روحانی هم بوده است بدین گونه که ما قیمت ها را واقعی 

کنیم. هیچ کس هم جرأت نمی کرد ورود کند.
دولت رئیسی جرأت کرد جلوی رانت خواری ها را بگیرد

نقوی حسینی اشاره کرد: حال این دولت می گوید جرأت کرده که به این مسئله 
ورود کند و خسارت آن را هم پرداخت می کند، تهمت آن را می شنوم و سختی 
های آن را هم تحمل می کنم. در نتیجه باید اجازه دهیم دولت کارش را انجام دهد 
تا پس از پایان دوره اول بتوان آن را قضاوت کرد. به نظر می رسد هنوز زود است 

بگوییم این دولت شکست خورد و نتوانست کاری کند. 
یک دوره ای شدن دولت رئیسی محتمل است

این نماینده پیشین مجلس در پاسخ به این سوال که در صورت عدم موفقیت 
دولت می توان انتظار یک دوره ای شدن دولت آقای رئیسی را داشت؟ تصریح 
کرد: بله ممکن است از لحاظ اقتصادی این اتفاق رخ دهد. در دوره اول مرحوم 
آیت الله هاشمی رفسنجانی، دوره اول آقای خاتمی، دوره اول آقای احمدی نژاد 
و در نهایت دوره اول آقای روحانی، دوره گُل و بلبل بود، به همین دلیل مردم به 
آنها در دوره دوم ریاست جمهوری رأی دادند اگر آقای رئیسی و دولت سیزدهم تا 
پایان چهار سال نشان دهد که اوضاع اقتصادی کشور گُل و بلبل است یقینا مردم 
در دوره بعدی به آن رأی می دهند اما اگر نتواند نشان دهد اوضاع گُل و بلبل است 

مشخص است که مردم هیچ تمایلی برای رأی دادن به وی نخواهند داشت.
انتخابات سردی در آینده خواهیم داشت

او در پاسخ به این سوال که آیا ادامه فضای حاکم بر بر جامعه یعنی سرخوردگی 
و عصبانیت مردم که ناشی از گرانی و تورم است می تواند باعث سردتر شدن 
انتخابات آتی شود؟ بیان کرد: این موضوع هم به عملکرد دولت و مجلس بستگی 
دارد یعنی به هر حال سردی انتخابات دوره گذشته به جهت عملکرد دو دوره دولت 
آقای روحانی بود مردم گفتند ما به روحانی رأی دادیم و از وی حمایت کردیم اما 
هیچ نتیجه ای نداشت در نهایت پای صندوق رأی حاضر نمی شوند. اگر عملکرد 
مجلس یازدهم و دولت سیزدهم نیز برای مردم نتیجه ای دربر نداشته باشد باید 
منتظر انتخابات سردتری نسبت به انتخابات قبلی باشیم اما اگر اینها بتوانند نشان 
دهند پای کار هستند، اصلاح کردند، رفاه ایجاد کردند مناسبات اقتصادی را بهبود 

ببخشند یقینا مردم در انتخابات حضور گرمی خواهند داشت. 

دولت رئیسی یک یا دو دوره ای می شود؟

پاشنه آشیل دولت سیزدهم از نگاه یک اصولگرا 

مهدی  مطهرنیا کارشناس مسایل بین الملل: 
واسطه های نزدیکی ایران و آمریکا در برجام، ضعیف هستند

یک کارشناس مسایل بین الملل گفت: سفر امیر قطر و معاون رییس سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا به ایرن و تلاش برای واسطه گری در بحث برجام آنقدر قدرت 

ندارد که بتواند از سختی مقاومت در تهران و واشنگتن عبور کند. 
مهدی  مطهرنیا با بیان این که درباره برجام باید به نوعی تفکر "آینده اندیشانه" 
future thinking توجه کرد، گفت: در این تفکر باید به روندها، نشانه ها، پیشرانه ها 
و کنش های شخصی شده در قالب پیش بینی ها توجه داشته باشیم. آینده محصول 
مذاکرات  روند  می شود.  انجام  که  است  اقدام هایی  و  تصاویر  رویدادها،  روندها، 
هسته ای نشان دهنده آن است که به نوعی از مقاومت ثابت میان تهران و واشنگتن 
رسیده ایم. گویی که این دو به صورت یک مرکز مقاومت سیم پیچی شده در مدار 

الکترونیکی هستند که میزان ثابتی از مقاومت را در برابر یکدیگر طراحی کرده اند.
وی با اشاره به ادعاهای آمریکا که می گوید ایران را به عنوان یک بازیگر سرکش در 
منطقه نمی خواهد و این هدفی است که دنبال می کند اظهار عقیده کرد: برجام 
متوجه درک آمریکا از ایران به عنوان یک بازیگر بر هم زننده نظم منطقه ای و نظام 
بین الملل است و به همین دلیل برنامه جامع اقدام مشترک با ایران را طرح کرد نه 

برنامه جامع حل و فصل مساله هسته ای.
مطهرنیا گفت: در این سوی، تهران نیز در پرونده هسته ای تحت عنوان برجام همان 
دیدگاه را به گونه ای دیگر گسترش می دهد، یعنی مذاکره بر سر پرونده هسته ای را 
ابزاری برای برداشتن همه تحریم ها علیه خود می داند. اینجاست که سیگنال های 
متفاوت در زمان های مختلف با این هسته مقاومت سخت رو به رو می شود و روندی 
را نشان می دهد که پیشران های متفاوت تسهیل کننده مذاکرات را کند می کند. در 
این میان اروپا با سه کشور آلمان انگلیس و فرانسه در چارچوب اتحادیه اروپا و نماینده 
اتحادیه، هماهنگ کننده مذاکرات هستند. اروپایی ها در این جا یک نوع مقاومت 

وابسته دارند.
این استاد دانشگاه ادامه داد: اروپا میراث دار برجام است، از این رو نماینده اتحادیه 
اروپا هر که می خواهد باشد، او ماموریت دارد این میراث را حفظ کند. تغییر افراد 

در این زمینه در این چند دهه این مسیر را ثابت نگاه داشته است، اما اروپا مقاومت 
وابسته هم دارد به این معناست که اروپا در کنش های شخصی شده خود از یک 
طرف با ایران انقلابی رو به رو است که مجموعه غرب را در مظان اتهام امپریالیستی 
و استعماری قرار می دهد و فرهنگ لیبرال دموکراسی غرب را ناپسند می خواند و از 
یک طرف با آمریکایی رو به رو است که چیرگی اقتصادی امنیتی بر اروپای متحد 
دارد و در همان حال متحد با آمریکا هم است، یعنی هم با آمریکا همکاری دارد و هم 
رقابت. نکته قابل توجه اینجاست که دو سر مقاومت اروپا لرزان هستند؛ اروپا متحد 
رقیب آمریکا و ایران جامعه هدف سیاسی مقاوم در برابر غرب است. وی گفت: این در 

حالی است که دو کشور روسیه و چین دارای مقاومت متغیر هستند، به این معنا که 
یک هسته ثابت در حال گردش دارند و آن هم منافع شان در این پرونده است. روسیه 
و چین در پی رو در رویی با آمریکا نیستند، اما در پی گرفتن امتیاز از آمریکا هستند. 
از طرفی برخوردشان با ایران ثابت است و به ایران به عنوان یک بازار هدف استراتژیک 
نگاه می کنند که برگ امتیازگیری در برابر آمریکاست. مطهرنیا در گفت وگو با ایسنا 
اظهار کرد: با این تفصیل، سناریوهای ممکن آینده در بحث برجام در صورت ثبات 
جریان مقاومت تهران و واشنگتن در برابر هم واگرایانه خواهد بود. از این رو پیشرفت 
در مذاکرات وین و دستیابی به تفاهم یا بن بست در مذاکرات، نه به تحرک اروپا، نه 

به حرکت های مسکو در بحران اوکراین بلکه به نوع رو در رویی تهران و واشنگتن 
مربوط است. البته نقش عوامل تحریک کننده در این میان را نباید از نظر دور داشت. 
عواملی که محیط تعارض بیشتر میان آمریکا و ایران را دنبال می کنند و نماینده آن 

کسی در منطقه نیست جز اسراییل.
این کارشناس مسایل بین الملل با اشاره به سفر اخیر انریکه مورا و امیر قطر به 
تهران و دریافت سیگنال هایی مثبت برای بازگشت به مذاکرات از سوی همه طرف ها 
با تاکید بر این که "واسطه ها تاثیرشان بر اساس منافع شان است" تصریح کرد: اکنون 
می توان سفر مورا و امیر قطر و تحرکاتی از این دست را با توجه به توضیحاتی که در 
بالا گفته شد، تبیین کرد. سفر مورا به تهران جهت حفظ مذاکرات وین در چارچوب 
محافظت از میراث دیپلماتیک اروپا و جلوگیری از شدت جریان منازعه میان تهران و 

واشنگتن در جریان بحران اوکراین است.
وی ادامه داد: سفر امیر قطر به عنوان میانجی اهمیت داشت اما در متن تحرکات 
اسراییل، عربستان، امارات متحده عربی و ترکیه علیه برجام و دور نگه داشتن تهران 
و واشنگتن از هم گم می شود. همانگونه که گفتم اسراییلی ها در پی تشدید مقاومت 
سخت میان تهران و واشنگتن هستند و حوزه پشتیبانی کننده عربی در چارچوب 
توافق ابراهیم و گسترش روابط با اسراییل آن را تجهیز می کند. قطر نگران قدرت 
گرفتن جبهه  پشیبانی کننده عربی از اسراییل در منطقه است و با توجه به لبه های 
اصطکاک خود با قدرت های منطقه، گاه به ایران نزدیک می شود. مطهرنیا گفت: 
نشانه ها می گوید نیروهای موجود برای نزدیکی ایران و آمریکا در بحث برجام در 
همگرایی converge ضعیف هستند و قادر نیستند واگرایی موجود را به سمت 
همگرایی سوق دهند. حداکثر اثر آنها می تواند حفظ وضع موجود باشد. این استاد 
دانشگاه تصریح کرد: همه چیز به هسته سخت مقاومت میان ایران و آمریکا بستگی 
دارد. در عین حال هر دو این کشورها این مساله را مدنظر دارند که هر کدام این هسته 
سخت را بشکافد، دیگری وی را متهم به شکست می کند و این مساله است که دولت 

های موجود در تهران و واشنگتن را در اتخاذ تصمیم متزلزل و کند می کند.

بهشتی پور تحلیل گر مسائل بین الملل :

اختلافات ایران و آمریکا حل شود، روسیه نمی تواند مانع  توافق شود 
 یک تحلیل گر مسائل بین الملل گفت: اگر ایران و آمریکا اختلافات شان را در حوزه برجام حل کنند، روسیه در 

جایگاهی نیست و قدرتی ندارد که بتواند مانع از توافق شود. 
حسن بهشتی پور در تحلیل سخنان مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا مبنی خروج مذاکرات وین از بن بست 
و همچنین سخنگوی وزارت امور خارجه که گفته است چند قدم نسبت به پیش از سفر مورا، هماهنگ کننده 
برجام به ایران جلوتر هستیم و در پاسخ به این سوال که در حالی که موضوع خروج سپاه از لیست FTO به عنوان 
عامل بن بست مذاکرات همچنان وجود دارد، آیا چنین مباحثی تنها به قصد خرید زمان صورت نمی گیرد، گفت: 
نمی دانم به چه منظور باید چنین موضوعی را با عنوان خرید زمان تعبیر کنیم؛ یعنی چه اتفاقی رخ دهد به نفع ایران 
تمام خواهد شد؟ الان وضعیت روشن است؛ آنطور که آقای بوررل توضیح داده، اتحادیه اروپا یک راه حل میانه را به 
ایران پیشنهاد داده است که سپاه از لیست سیاه ایالات متحده خارج شده اما تحریم هایش باقی بماند. این یک 
راه حل میانه از طرف مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا است اما ایران اعلام نکره که چنین طرحی را پذیرفته یا 

خیر چراکه لازم است جزئیاتی بدانیم تا بتوانیم تحلیل کنیم. همچنین گفته شده که ایران ابتکار جدیدی را به آقای 
مورا ارائه کرده که ما از این ابتکار هم اطلاعی نداریم. وی ادامه داد: معتقدم لازم است وزارت خارجه اندکی شفاف تر 
توضیحاتی را به افکار عمومی بدهد. درست است که تا زمان حصول توافق نمی توان جزئیات مذاکرات را در اختیار 
رسانه ها قرار داد اما می توان کلیاتی را حداقل در اختیار افکار عمومی قرار دهیم تا بدانند مشکل از کجاست و در 
چه مرحله ای قرار داریم. این کارشناس سیاست خارجی در خصوص آسیب ناشی از عدم شفاف سازی دستگاه 
دیپلماسی ایران در خصوص آنچه میان ایران و ایالات متحده می گذرد، گفت: به این علت که هر تصمیمی در 
خصوص موضوع هسته ای به پشتیبانی افکار عمومی نیاز دارد،  لازم است تهران بتواند در بخش دیپلماسی عمومی 
حداقل نخبگان را در جریان قرار دهد تا آن ها هم بتوانند افکار عمومی را اقناع کنند و این موضوع مهمی است که از 
آن غفلت شده است. باز هم تاکید می کنم جزئیات مذاکرات پیش از حصول نتیجه قابل انتشار نیست اما این امکان 
وجود دارد که یک پیوست رسانه ای برای هر مرحله تهیه شده تا حداقل اقناع  سازی صورت بگیرد. اینکه رسانه های 

داخلی و نخبگان اخبار را از منبع خارجی دریافت کنند به نوعی نقض غرض برای مسئولان وزارت امور خارجه 
است. بهشتی پور در گفت وگو با ایلنا،  در پاسخ به این سوال که نماینده روسیه در مذاکرات وین پس از سفر انریکه 
مورا به تهران در توئیتی عنوان کرده  است که روسیه در مقطع کنونی نمی تواند برای حصول توافق اقدامی صورت 
دهد، برخی این توئیت را به نشانه اعتراف مسکو در خصوص سنگ اندازی در مسیر توافق تعبیر کرده اند،  ارزیابی 
شما چیست،  گفت: برداشت من این است که آقای اولیانوف توضیح می دهد که روسیه پیش تر با آمریکا درگیر نبود و 
در مذاکرات وین در یک جبهه مشترک علیرغم برخی تاکتیک ها قرار داشتند و موضع مشترکی در قبال ایران داشتند 
اما جنگ اوکراین منجر به شکل گیری اختلاف عمیقی میان روسیه و سایر طرف ها شده است و در این شرایط 
نماینده روسیه می گوید مسکو دیگر نمی تواند نقش گذشته ایفا کند.  وی افزود: با این حال ما ایرانی ها علاقمندیم 
که براساس تئوری توطئه بگوییم این اعتراف روسیه است در حالی که من معتقدم اگر ایران و آمریکا اختلافات شان 

را حل کنند، روسیه در جایگاهی نیست و قدرتی ندارد که بتواند مانع توافق شود.
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کتاب خاطرات آیت الله هاشمی در سال ۱۳۷8منتشر می شود
 رئیس پیشین شورای اسلامی شهر تهران، گفت: کتاب خاطرات سال 1378 علی اکبر هاشمی رفسجانی 
با رفع مشکلات موجود به زودی در اختیار مردم قرار می گیرد.محسن هاشمی رفسنجانی در سی وسومین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران گفت: پدرم از سال 1360 نگارش خاطرات دست نوشت خود را به صورت 
روزانه شروع کردند. در حال حاضر 35 جلد تقویم از این خاطرات را در اختیار داریم. وی افزود: تاکنون 
خاطرات ایشان تا سال 77 را چاپ کرده ایم و هرسال یکی از این کتاب ها را با 20 سال تاخیر منتشر می کنیم 
تا ک تاب ها کمتر مشمول ممیزی شوند.فرزند هاشمی رفسنجانی در ادامه اظهار داشت: امسال کتاب 
خاطرات سال 78 را برای مجوز به وزارت ارشاد فرستاده ایم. برای بعضی از ممیزی ها دچار چالش شدیم اما 
حالا این مشکلات حل شده و انشالله به زودی کتاب خاطرات سال 78 هم در اختیار مردم قرار می گیرد.به 

گفته هاشمی رفسنجانی، مطالب این کتاب بیشتر مربوط به انتخابات مجلس ششم است.

آخرین وضعیت بیماری کرونا دراستان قم 
اثر  از شهروندان قمی در  سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته بیماری 
کرونا فوت نکرد اما حال 5بیمار وخیم است و تعداد 25 بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی 
شدندمصری در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی بیست 
و هفتم اردیبهشت ماه 1401، تعداد 25 بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان 
اینکه در این مدت تعداد 9 بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: در 24 ساعت 
گذشته بیماری از شهروندان قمی در اثر کرونا فوت نکرد اما حال 5 بیمار وخیم است و در مجموع تعداد 65 
بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد 64 تست 
انجام گرفته که تعداد 4 تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و 862 هزار و 580 دُز 

واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

دو انتصاب  در اداره کل اوقاف و امور خیریه قم
 طی مراسمی رییس اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم و رییس حقوقی و ثبتی اوقاف این 
استان معارفه شدند. به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، مراسم تودیع حجت 
الاسلام سید سجاد موسوی قیداری و معارفه حجت الاسلام سید نورالدین صمدانی رییس اداره اوقاف 
و امورخیریه ناحیه یک شهرستان قم با حضور مدیران این اداره کل و شماری از مسوولان استانی برگزار 
شد.همچنین در ادامه این مراسم از خدمات عرفان فرجامی رییس سابق اداره حقوقی و ثبتی اوقاف قم 
قدردانی و حجت الاسلام سید سجاد موسوی قیداری به عنوان رییس جدید این اداره منصوب شد.گفتنی 
حجت الاسلام صمدانی رییس اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم پیش از این سابقه 
مسوولیت در اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک و سه شهر شیراز در استان فارس را نیز بر عهده داشت است.

دعوت گلف باز قمی به مسابقات انتخابی تیم ملی
 علی اصغری منفرد بازیکن شایسته قمی بعنوان تنها بازیکن استان در رنکینگ A فدراسیون و هندیکپ 
زیر10 در کنار دیگر بازیکنان سرشناس گلف کشور در مسابقات انتخابی تیم ملی به رقابت خواهد پرداخت. 
به گزارش هیات گلف قم، طی اعلام فدراسیون گلف جمهوری اسلامی ایران، مسابقات قهرمانی کشور 
1401، انتخابی تیم ملی در رده سنی 23 تا 55 سال از روز شنبه 31 اردیبهشت به مدت 4 روز در زمین 
مجموعه ورزشی انقلاب تهران با حضور تمامی قهرمانان این رشته از تمامی استانهای کشور برگزار خواهد 
شد.هیات گلف استان قم در ادامه سیاستهای جدید خود در سال 1401، علی اصغری منفرد را بعنوان 
تنها نماینده حاضر در این مسابقات که رنکینگ A کشور میباشد را به سرپرستی محمد رضا ونکی به این 

مسابقات اعزام می کند.

حکمی که زود شکست: بازگشت تماشاگرها به ورزشگاه 
 جشن قهرمانی استقلالی ها بعداز 9سال ناکامی در کسب این عنوان می رفت تا با این دستور ابلاغی 
وزارت کشور لغو شود اما  روز سه شنبه سخنگوی دولت اعلام کرد که مخبر معاون رئیس جمهور دستور 
داد سه هفته باقیمانده لیگ با تماشاگر برگزار شود.پیش تر برخی کاربران ، از احتمال تاثیر اعتراضات به 

گرانی های اخیر بر ممنوعیت حضور تماشاگران در ورزشگاه های فوتبال ایران گفته بودند.

اعتراض عزیزی خادم به محرومیت 2 ساله
وکیل رئیس معزول فدراسیون فوتبال اعتراض وی به حکم محرومیت 2 ساله اش را در کمیته استیناف 
فدراسیون فوتبال ثبت کرد.کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال 3 روز قبل شهاب عزیزی خادم، رئیس معزول این 

فدراسیون را دو سال از هر گونه فعالیت در کلیه امور مرتبط با فوتبال، فوتبال ساحلی و فوتسال محروم کرد. 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

قاچاق ۴۰ دستگاه چرخ خیاطی 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از کشف 40 دستگاه چرخ خیاطی قاچاق در این استان خبر داد 
 سرهنگ ولی ترابی اظهارداشت: در تداوم طرح های عملیاتی پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، ماموران یگان 
تکاوری استان یک دستگاه خودرو سمند تاکسی حامل بار قاچاق را در محور " قم-گرمسار" شناسایی و متوقف 

کردند.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی صورت گرفته از خودرو 40 

دستگاه چرخ خیاطی فاقد مجوز و قاچاق را کشف کردند.
سرهنگ ترابی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق و توزیع 
کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 110 اطلاع داده تا 

پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند.
کشف 10 تن چوب قاچاق 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان درادامه  از توقیف 2 دستگاه کامیون و کشف 10 تن چوب قاچاق 
در استان خبر داد 

 سرهنگ ترابی اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی 2 دستگاه تریلی حامل چوب قاچاق را در 
عوارضی" قم -گرمسار " متوقف کردند.

وی افزود: در بازرسی از داخل خودروهای توقیف شده 10 تن انواع چوب قاچاق و فاقد هرگونه مجوز کشف 
و 2 نفر در این رابطه دستگیر شدند.

معاون عملیات فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه 300 میلیون 
ریال برآورد شده است.

وی تصریح کرد: متهمان به همراه خودروهای توقیفی و کالای قاچاق برای سیر مراحل رسیدگی به مرجع 
ذیصلاح تحویل شدند.

سرهنگ ترابی خاطرنشان کرد:پلیس قم با قاچاقچیان چوب به شدت مقابله خواهد کرد و شهروندان نیز 
می توانند در صورت مشاهده هرگونه موارد مشکوك در این خصوص، موضوع را از طریق شماره تلفن 110 

به پلیس اطلاع دهند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف احتکار 1۰ تن برنج 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف احتکار 10 تن برنج در این استان خبر داد 

سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار برنج در یک انبار در استان، 
موضوع در دستور کار مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان قرار گرفت.

وی افزود: مأموران با همراهی رئیس شعبه گشت سیار تعزیرات حکومتی استان و کارشناسان سازمان صمت 
در محل حاضر و طی بازرسی صورت گرفته، 10 تن برنج به دلیل عدم ثبت درسامانه جامع انبارها و عدم اعلام 

موجودی کشف کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: در نهایت انبار موصوف پلمب و پرونده در این رابطه 

تشکیل شد.
سردار اسماعیلی در خاتمه از شهروندان خواست، در صورت اطلاع از دپوی کالای قاچاق موضوع را از طریق 

تماس با 110 به پلیس استان اطلاع داده تا اقدامات لازم صورت پذیرد.

جانشین فرمانده انتظامی شهرستان  خبرداد:

کشف 1۳ دستگاه استخراج ارز دیجیتال 
جانشین فرمانده انتظامی شهرستان از کشف 13 دستگاه استخراج ارز دیجیتال در قم خبر داد 

سرهنگ حبیب ا... منصوری متین اظهارداشت: مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان قم در 
اجرای طرح برخورد با مکان هایی که مبادرت به استفاده از دستگاه های ماینر می کنند، یک منزل مسکونی 

را شناسایی و موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر اعزام و طی بازرسی صورت گرفته 9 
دستگاه ماینر )دستگاه استخراج ارز دیجیتال( غیر مجاز و همچنین مأموران فرماندهی انتظامی قائم)عج( نیز 

از یک سنگبری 4 دستگاه ماینر غیرمجاز در حال فعالیت را کشف کردند.
جانشین فرمانده انتظامی شهرستان قم خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش ریالی دستگاه های استخراج ارز 
دیجیتال کشف شده قاچاق را حدود 3 میلیارد ریال اعلام کردند. سرهنگ منصوری متین تصریح کرد: فعالیت 
غیر مجاز تولید کننده رمز ارز دیجیتال علاوه بر مضرات اقتصادی باعت اخلال در شبکه برق رسانی می شود، 

لذا شهروندان هر گونه خبری در این زمینه را بلافصله به پلیس 110 اطلاع دهند.

نماینده قم در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر ضرورت توزیع عادلانه آب در تمام مناطق شهر 
لازم  اقدام های  باید  راستا  این  در  داشت:  بیان 
صورت گیرد و از ظرفیت های موجود نیز استفاده 

شود. 
احمد امیرآبادی در نشستی با مدیرعامل شرکت 
آبفای استان ضمن قدردانی از تلاش های صورت 
گرفته در راستای خدمت رسانی به مردم بر لزوم 
فاضلاب  و  آب  طرح های  اجرای  در  آینده نگری 
و برنامه ریزی برای میزان و نحوه تخصیص آب به 
کشاورزی،  صنعت،  از  اعم  مختلف  بخش های 

فضای سبز و شرب تأکید کرد.
سند جامع آب استان قم تدوین شود

 وی خواستار تدوین سند جامع آب استان قم 
شد و اظهار داشت: مدیریت استان باید با محوریت 
مجموعه های ذیربط در زمینه تدوین سند آمایش 

سرزمین بر اساس منابع آبی پیشگام شود.
نماینده قم در مجلس بر لزوم استفاده از پساب 
استانداری  کرد:  خاطرنشان  و  تاکید  صنایع  در 
صنایع  سخت گیرانه  قوانین  از  استفاده  با  باید 
را به استفاده از پساب اجبار کند زیرا وقتی آب 
شبکه شرب در اختیارصنایع باشد به دنبال پساب 

نخواهند رفت.
آب  تامین  در  را  محلی  منابع  از  استفاده  وی 
روستاها و بخش ها مهم ارزیابی کرد و در عین حال 
گفت: تمام فعالیت ها و اقدام های در نهایت باید به 
رضایت مردم ختم شود و برنامه ریزی ها به گونه ای 

باشد که اگر قولی داده می شود بدان عمل شود.
از  که  مراکزی  تمام  کرد:  تصریح  امیرآبادی 
پرداخت آب بها معاف هستند باید الگوی مصرف 
را رعایت کنند در غیر این صورت باید بهای آب 

مصرفی را بپردازند.
41 درصد جمعیت شهر قم زیر پوشش 

شبکه فاضلاب است 
درصد  گفت: 41  قم  استان  آبفای  مدیرعامل 
فاضلاب  شبکه  پوشش  زیر  قم  شهر  جمعیت 
است که امیدواریم با کمک مسئولان و نمایندگان 
مجلس بتوانیم ظرفیت های لازم را برای توسعه این 

بخش ایجاد کنیم. 
نیازهای  از  ،یکی  بختیاری  حسن  مهندس 
موضوع  به  توجه  را  شهری  توسعه  اساسی 
گفت:  و  دانست  فاضلاب  تصفیه  و  جمع آوری 
عقب ماندگی هایی  با  بخش  این  در  متأسفانه 
مواجه هستیم و در این زمینه جزو رتبه های آخر 

شهرهای کشور قرار داریم. وی متوسط کشوری 
درصد   52 را  فاضلاب  بخش  جمعیتی  پوشش 
قم  شهر  در  رقم  این  کرد:  خاطرنشان  و  اعلام 
41 درصد است که امیدواریم با کمک مسئولان 
و نمایندگان مجلس بتوانیم ظرفیت های لازم را 
مدیرعامل  کنیم.  ایجاد  بخش  این  توسعه  برای 
شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه در 
مناطقی که بلندمرتبه سازی صورت گرفته دچار 
حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  هستیم،  مشکل 
نیز تصفیه خانه های فاضلاب با تمام ظرفیت در 
مدار قرار دارند و اگر شبکه جدید ایجاد کنیم با 
چالش مواجه خواهیم شد. معاونین شرکت آب 
و فاضلاب استان نیز در ادامه این جلسه به بیان 
برخی از چالش های پیش رو پرداختند. کمبود 
مدار کردن چاه های داخل  وارد  و  استان  در  آب 
شهر، هزینه های سنگین انتقال آب سد کوچری 
به روستاهای استان، مشکلات برخی از مناطق 
شهر به دلیل عدم اجرای شبکه فاضلاب و کمبود 
اعتبارات در این بخش، عدم پرداخت مطالبات 
توسط برخی از نهادها و… از جمله مشکلاتی بود 
که در این جلسه مطرح شد و امیرآبادی نیز برای 

رفع برخی از مشکلات قول مساعد داد.

امیرآبادی در نشست با مدیرعامل شرکت آبفای استان قم:

 توزیع آب در تمام مناطق قم عادلانه باشد

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

تشکیل ۶۵۰ پرونده تخلف ساختمانی
مدیر منطقه چهار شهرداری قم از ارائه دو هزار و 51 مورد آموزش حوزه پسماند 

در سطح منطقه در سال گذشته خبر داد.
علیرضا اقبالیان با اشاره به تذکرات در حوزه تخلفات مختلف شهری در منطقه 
چهار اظهار داشت: در این منطقه حضور وانت بارها و دست فروشان زیاد پررنگ 
نبوده و با اقدامات سال های گذشته این معضل تا حدود زیادی مرتفع شده 

است.
وی با بیان اینکه در حوزه سد معبر اصناف بیش از 900 مورد اخطار، تذکر و رفع 
سد معبر صورت گرفته است، ابراز کرد: با راه اندازی دو روز بازار در منطقه، تمامی 
فعالان، وانت بارها و دست فروشان در دوشنبه و جمعه بازار با مدیریت سازمان 

میادین ساماندهی شده اند.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم تذکرات، اخطارها و آموزش های جمع آوری 
پسماند در سطح منطقه را موردتوجه قرارداد و افزود: برای واحدهای تجاری 
952 مورد، واحدهای درمانی 411 مورد، واحدهای اقامتی 15 مورد، اداری 
مورد   1406 مسکونی  مورد،  واحدهای   96 مذهبی  واحدهای  مورد،   141
این زمینه  و آموزش پرسنل 95 مورد و در جمع 2 هزار 51 مورد آموزش  در 

ارائه شده است.
وی با تأکید بر ارائه 237 مورد اخطار در بخش نخاله های ساختمانی تصریح کرد: 
در بخش پلیس ساختمان نیز دو هزار و 172 مورد پیام در سامانه 137 ثبت شده و 

همچنین 580 مورد نیز کتبی و حضوری شکایت خود را اعلام کرده اند.
اقبالیان با اشاره به اینکه در حوزه تخلفات ساختمانی نیز 11 مورد طبقه مازاد 
در سال 1400 ثبت  و به کمسیون ارجاع داده شده است، گفت: 221 مورد هم 

پیشروی غیرمجاز به صورت بالکنی بوده است.
وی مجموع پرونده های تخلف ساختمانی را 650 پرونده دانست و یادآور شد: به 

420 مورد از پرونده های تخلفات در سال گذشته رسیدگی شده است.
 

مدیرمنطقه یک شهرداری قم :

تکمیل بوستان رضوان نیازمند
 ۸۰ میلیارد تومان اعتبار است

مدیرمنطقه یک شهرداری قم گفت: برای تکمیل کامل بوستان رضوان نیاز 
به بودجه ای بالغ بر 80 میلیارد تومانی است که در حال حاضر تأمین این اعتبار 

مشکلاتی داشته که اولویت همین فاز یک در حال اجراست.
مجید محمدرضاخانی ، با اشاره به آخرین وضعیت احداث بوستان رضوان در 
منطقه یک شهری قم اظهار داشت: این بوستان در 3 فاز طراحی شده که فاز 
نخست آن برای توسعه پیاده راه ها، مسیر دوچرخه سواری و امور زیربنایی در حال 

انجام است.
وی با بیان اینکه این بوستان جنگلی است، خاطرنشان کرد: کاشت درختان 
در این بوستان انجام شده و آبیاری قطره ای با بهره گیری از آب غیرشرب در این 

بوستان اجراشده است.
فاز  برای  اعتبارات  پیش بینی  داد:  ادامه  قم  شهرداری  یک  منطقه  مدیر   
نخست 12 میلیارد تومان بوده که برای تکمیل کامل بوستان و تمامی فازها نیاز 
به بودجه ای بالغ بر 80 میلیارد تومانی است که در حال حاضر تأمین این اعتبار 

مشکلاتی داشته که اولویت هم همین فاز یک است.
وی با تأکید بر اینکه این بوستان دارای سه مسیر دسترسی است، یادآور شد: دو 
مسیر از ادامه خیابان محلاتی و دیگری از شهرک فرهنگیان بوده که هر دو مسیر 

معارض تملکی دارد که در ادامه باید این تملکات انجام شود.
از جاده قم-گرمسار دانست که  را  بوستان  این  محمدرضاخانی مسیر سوم 
می تواند به عنوان مسیر اصلی در نظر گرفت و تصریح کرد: هنوز تصمیم نهایی 
برای این بوستان و راه های دسترسی آن انجام نشده است که در حال بررسی طرح 

هستیم.
 

مدیر منطقه شش شهرداری قم خبرداد:

اتمام تملکات خیابان شهید امامی 
مدیر منطقه شش شهرداری قم گفت: عملیات آزادسازی ادامه مسیر خیابان 
شهید امامی با انجام تمهیدات تملکی، فنی، ایمن سازی، رفع مشکلات ترافیکی 

و عمرانی به بازگشایی نهایی رسید.
شهید  خیابان  احداث  و  تملکات  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  ترکمن  احمد 
امامی اظهار داشت: عملیات آزادسازی ادامه مسیر خیابان شهید امامی با انجام 
تمهیدات تملکی، فنی، ایمن سازی، رفع مشکلات ترافیکی و عمرانی به بازگشایی 

نهایی رسید.
به گفته وی، در راستای طرح های بازآفرینی شهری و نگاه ویژه به بافت های 
فرسوده و بحث نفوذپذیری بافت؛ با اتصال خیابان شهید رئیس کرمی به خیابان 
تملک  طریق  از  امامی  شهید  خیابان  ادامه  معبر  بازگشایی  و  فهیمی  شهید 
املاک مجاور، شاهد کاهش چشمگیر بار ترافیکی زیرگذر امام زاده ابراهیم)ع( و 

روان سازی ترافیک به سمت هسته مرکزی شهر خواهیم بود.
از  یکی  به عنوان  پروژه  این  کرد:  تصریح  قم  شهرداری  شش  منطقه  مدیر 
ترافیکی،  ساماندهی  هدف  با  که  می آید  شمار  به  منطقه  قدیمی  پروژه های 
تسهیل در تردد وسایل نقلیه و دسترسی محلی با رفع معارضین ملکی تکمیل 
امامزاده  خیابان  سمت  به  کرمی  رئیس  شهید  خیابان  انتهایی  محدوده  و 
ابراهیم)ع( را از بن بست ترافیکی خارج کرده و دسترسی ساکنان محدوده های 
با  به بخش های مرکزی  و خیابان شهید فهیمی  توحید  بلوار  پیرامونی  بافت 

سهولت بیشتر انجام خواهد شد.
وی با بیان اینکه اجرای این مسیر از خیابان با توافق معارضین ملکی همراه 
عملیات  و  انجام  مسیر  آزادسازی  گرفته  صورت  تعاملات  با  کرد:  عنوان  بود 
جدول گذاری، زیرسازی و آسفالت در دستور کار قرار گرفت و هم اکنون پروژه قابل 

بهره برداری است.
  

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

جمع آوری حیوانات با تماس 
شهروندان قمی با سامانه 1۳۷

پی  در  اینکه  به  اشاره  با  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  سرپرست 
تماس شهروندان با سامانه 137 اکیپ ها برای جمع آوری سگ های ولگرد به 
محل اعزام می شوند، گفت: در محدوده شهرک قدس و صفاشهر کاربردی های 
کشاورزی و دامداری همچنان وجود دارند که به نوعی باعث تجمع حیوانات در 

آنجا می شود.
سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به اینکه در پی تماس شهروندان با سامانه 
137 اکیپ ها برای جمع آوری سگ های ولگرد به محل اعزام می شوند، اظهار 
کرد: در محدوده شهرک قدس و صفاشهر کاربردی های کشاورزی و دامداری 

همچنان وجود دارند که به نوعی باعث تجمع حیوانات در آنجا می شود.
وی ادامه داد: این حیوانات هر بار جمع آوری شده ولی این نقطه کانون است و 

مجدداً سگ ها از بستر رودخانه به سمت شهر حرکت می کنند.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به اینکه بخشی 
از سگ ها از محدوده شهرک شکوهیه، محور جعفریه و از شهرهای دیگر 
وارد شهر قم می شوند، گفت: در برخی از شهرهای اطراف تهران حیوانات 
جمع آوری و در بیابان های قم رها می شوند که برخی از این موارد به سمت 

قم می آیند.
وی با تأکید بر اینکه شهروندان در صورت مشاهده حیواناتی مانند سگ در 
سطح شهر با سامانه 137 تماس بگیرند، ابراز کرد: از شهروندانی که بنا بر شرایط 
کسب وکار نیازمند نگهداری سگ بوده تقاضا داریم سگ ها را با هماهنگی اداره 
آنان  از  کل دامپزشکی استان قلاده و شناسنامه دار و فقط در محل کار خود 

نگه داری کنند.
میرابراهیمی خاطرنشان کرد: همچنین اگر این سگ ها زاد و ولد کردند و نیاز 
به نگهداری آن ها نداشتند می توانند با سامانه 137 برای جمع آوری آن ها تماس 

بگیرند تا در شهر رهاسازی  نشوند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اقدامات این اداره کل را در جهت 
ایجاد ساختار نوین و علمی برای حوزه روابط عمومی در شهرداری قم باهدف انجام 

مأموریت ها و اهداف تعریف شده به ویژه درزمینهٔ جذب سرمایه اجتماعی تشریح کرد.
مهدی کلانترزاده ظهرروزسه شنبه در نشست رسانه ای هم زمان با 27 اردیبهشت روز 
جهانی ارتباطات و روابط عمومی با گرامیداشت یاد و نام شهید حسین مولوی که در 
زمان خدمت خود عهده دار مسئولیت روابط عمومی شهرداری قم بود، به جایگاه روابط 
عمومی ها در ارتقاء عملکرد دستگاه ها اشاره کرد و اظهار داشت: در شرایط موجود و در 
نگاه کلی روابط عمومی دستگاه ها ساختار علمی و به روزی ندارند و بر اساس ضرورت 
تغییر و تحول در این حوزه، در مجموعه شهرداری قم تلاش شده است تا با نگاهی 

علمی ساختار جدیدی را در حوزه ارتباطات و روابط عمومی ایجاد کنیم.
وی با تشریح تقسیم بندی وظایف بر اساس 7 اصل مهم کلیدی روابط عمومی علمی 
و نوین را در ساختار جدید سازمانی اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
در طی سه سال گذشته باهدف رسیدن به شرایط مطلوب و جذب سرمایه اجتماعی، 
تصریح کرد: درزمینهٔ تبلیغات محیطی با 33 درصد افزایش سازه های تبلیغاتی نسبت 
به سال های گذشته زمینه مناسبی را برای انجام این مهم به ویژه در موضوعاتی مرتبط با 

مباحث فرهنگی، اطلاع رسانی و آگاهی بخشی عمومی ایجاد کرده ایم.
ارائه آماری از اکران تبلیغات شهری و موضوعات اکران شده و همچنین اجرای 
2 پروژه نمایشگر محیطی فضای باز از دیگر اقداماتی بود که از سوی کلانترزاده در 

موضوع تبلیغات شهری بیان شد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره به شرایط کرونا و حجم 
فعالیت شهرداری قم در اطلاع رسانی به شهروندان گفت: سهم دستگاه ها در مشارکت 
تبلیغات محیطی بسیار ناچیز است و می توانیم این مشارکت را صفر در نظر بگیریم 
که دوران کرونا این موضوع به خوبی مشهود بود، امروز ما نیاز داریم به کمک رسانه 
مسئولیت اجتماعی فراموش شده دستگاه ها را یادآوری کنیم تا در این عرصه حضوری 

فعال داشته باشند.
موزه تاریخ قم احداث خواهد شد

کلانترزاده در ادامه از اجرای طرح موزه تاریخ قم با موافق و دستور شهردار قم خبر 
داد و خاطرنشان کرد: به زودی از سندی به قدمت 108 سال از آغاز به کار شهرداری 
قم رونمایی شده و باید افتخار کنیم که شهر قم دومین شهر در کشور بوده که بلدیه 
داشته و فعالیت های حوزه شهری در قالبی سازمانی انجام می شده است. وی دومین 
بخش ساختار جدید روابط عمومی را بخش اطلاع رسانی معرفی و بیان کرد: در اداره 
اطلاع رسانی تلاش شده به صورت حرفه ای به موضوعات پرداخته شود و در نخستین 
گام با شناسایی اهداف و تعریف کارکرد رسانه، برای هر یک از بخش های شهرداری قم 
بسته رسانه ای تعریف شد که در قالب دستورالعملی جامع و با دستور شهردار به همه 

مدیران در تمام سطوح ابلاغ شده است.
مدیرکل اداره ارتباطات و بین الملل شهرداری قم دوری از خبر پوششی را یکی دیگر 
از راهبردهای دنبال شده در مجموعه عنوان کرد و افزود: امروز برای تولید خبر و مطالبه 
گری نیاز به خبرنگاران تخصصی در همه حوزه ها داریم تا در این حوزه کنش ساز بود 

و مطالبه گر باشیم.
پیشنهاد و پیگیری جذب دانشجو در رشته روابط عمومی

وی از امضا تفاهم نامه ای با مرکز علمی کاربردی شهرداری قم برای ایجاد زمینه 
جذب دانشجو در رشته روابط عمومی خبر داد و خاطرنشان کرد: در طول سه سال 
گذشته 112 نشست خبری با حضور شهردار، معاونان، مدیران مناطق و مدیران 
عامل سازمان های تابعه شهرداری قم برگزارشده و بیش از 18 هزار خبر نیز در حوزه 
اطلاع رسانی تولیدشده است. کلانترزاده پیگیری و پاسخگویی به بیش از 4000 پیام 
انتقاد و پیشنهاد در رسانه های رسمی و مجازی را از دیگر اقدامات مجموعه در راستای 
احترام به شهروندان عنوان کرد و ادامه داد: در رصد اخبار 100 پایگاه خبری، یک هزار 
کانال و 300 صفحه و همچنین 80 عنوان مطبوعات چاپی مورد رصد قرارگرفته و در 

صورت نیاز به صورت مستقیم موارد پیگیری و پاسخ داده می شود.
رضایت 8۷ درصدی شهروندان از سامانه 13۷

امور بین الملل  و  ارتباطات  اداره کل  به فعالیت سامانه 137 در ذیل  وی سپس 
شهرداری قم به عنوان یکی از درگاه های ارتباطی با شهروندان اشاره کرد و گفت: 
سامانه 137 به صورت 24 ساعته در سه بخش ثبت مطالبه از طریق کارشناسان، 
پیگیری توسط نمایندگان مناطق و بخش های مختلف و دریافت بازخورد از طریق 

تماس مستقیم با شهروندان فعال است و در ارزیابی های انجام شده شهروندان بیش 
از 87 درصد از عملکرد این سامانه رضایت داشته اند.

مدیرکل اداره ارتباطات و بین الملل شهرداری قم تعداد تماس های برقرارشده با 
سامانه 137 را بیش از 750 هزار تماس در 3 سال گذشته اعلام کرد و اظهار داشت: 
تعداد تماس های ازدست رفته در سامانه 137 امروز به کمتر از 4 درصد رسیده و این 

سامانه شهرداری قم از پویاترین و تخصصی ترین مراکز کشور است.
وی اجرای چهار دوره طرح شهروند پرسشگر مدیر پاسخگو در سامانه 137 شهرداری 
قم را از اقدامات مؤثر برای رفع مشکلات شهروندان دانست و ادامه داد: 1800 تماس 
در این 4 دوره به صورت مستقیم با مدیران شهرداری قم برقرارشده و موارد و مشکلات 

آنان مورد پیگیری قرارگرفته است.
راه اندازی نرم افزار کاربردی دیده بان شهر

مستقیم  ارتباط  برای  شهر”  “دیدهبان  کاربردی  نرم افزار  راه اندازی  از  کلانترزاده 
ارتباط  این  به زودی  و گفت:  نزدیک خبر داد  آینده  با شهرداری قم در  شهروندان 
مستقیم در فضای مجازی از طریق نرم افزار قم یار ممکن خواهد شد و شهروندان 
می توانند پیام های خود را به صورت متنی، عکس، فیلم و صدا در این نرم افزار بارگذاری 
کرده و پس از ثبت از مراحل ره گیری آن مطلع شوند. وی حوزه تولیدات رسانه ای را از 
دیگر بخش هایی دانست که به صورت ویژه و تخصصی در مجموعه شهرداری قم به آن 
پرداخته شده است و تصریح کرد: در این بخش بیش از 600 برنامه رادیویی و تلویزیونی 
و 400 کلیپ با موضوع عملکرد شهرداری تولیدشده و با تمرکز تولیدات موردنیاز 
بخش های مختلف سعی شده است تا از حداکثر ظرفیت ها برای تولید محصولاتی 

باکیفیت و قابل ارائه استفاده شود.
دومین جشنواره رسانه ای »شهر ما« برگزار می شود

 مدیرکل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم  دربخش دیگری از سخنان  خود گفت: 
دومین جشنواره رسانه ای»شهر ما« در دو بخش اصلی و ویژه در حوزه مجموعه 
مدیریت شهری برگزار خواهد شد.  کلانترزاده ، افزود: بخش های اصلی جشنواره 
شامل خبر، تیتر، گزارش، مصاحبه، عکس خبری، گزارش تصویری، مستندهای 
رسانه ای، یادداشت، تحلیل و نقد است. وی  اضافه کرد: بخش ویژه این جشنواره نیز 
پیرامون جهاد تبیین در مدیریت شهری در نظرگرفته شده است. کلانترزاده ادامه داد: 
به نفر اول تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و هدیه نقدی به ارزش 25 میلیون ریال، نفر 
دوم دیپلم افتخار و هدیه نقدی به ارزش 20 میلیون ریال و نفر سوم دیپلم افتخار و هدیه 

نقدی به ارزش 15 میلیون ریال اهدا خواهد شد.
وی افزود: به نفر اول بخش ویژه نیز تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و هدیه نقدی به 

ارزش 30 میلیون ریال برای سه نفر اهدا می شود.
مدیرکل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم با اشاره به موضوعات جشنواره، تصریح 
کرد: مفاهیم ارزشی در حوزه مدیریت شهری، محیط زیست شهری، عمران و آبادانی، 
شهرهوشمند و خلاق، برنامه محوری در راستای ارتقای کیفیت زندگی، هویت و کالبد 
شهر، حمکرانی و پارلمان شهری، ترافیک و حمل ونقل، فرهنگ و سبک زندگی 
شهروندان و جهانشهر موضوعات اصلی دومین جشنواره رسانه ای شهر ما را شامل 
می شود. کلانترزاده عنوان کرد: اصحاب رسانه و خبرنگاران از 27 اردیبهشت ماه تا 
27 خردادماه سالجاری از طریق درگاه اینترنتی جشنواره رسانه ای شهر ما به نشانی 
www.qom.ir/mfs  و یا ارسال در پیام رسان ایتا به شماره 09038430312 مهلت 

دارند تا آثار خود را به دبیرخانه جشنواره ارسال نمایند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم  مطرح کرد :

ایجادساختارنوینروابطعمومیعلمیدرشهرداریقم

 ببینید حوالی خط فقر چه می گذرد!

طرح:پیامپورفلاح

افزایش قیمت برخی کالاهای اساسی در کشور طی روزهای اخیر 
قشر ضعیف جامعه  را برای تامین آن با دشواری  مواجه کرده است.


